
PROTOKÓŁ Nr XV/19
z obrad XV sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach

z dnia 26 WRZEŚNIA (czwartek) 2019 r.

godzina rozpoczęcia – 13:00, sala 282 UM

godzina zakończenia - 18:10

Do punktu 1 porządku
Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Witam wszystkich przybyłych.
Szanowni Państwo,
 w dniu  17  września  br.  odszedł  od  nas  Pan  Aleksander  Butkowski,  nauczyciel,
pracownik  samorządowy,  działacz  społeczny  i  sportowy,  radny  Rady  Miejskiej
Kadencji 1994 -1998 oraz radny Rady Powiatu Kadencji 1998 – 2002. Bardzo proszę
o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięć Pana Aleksandra.
___________________________________________________________________________

Otworzył  obrady  XV  sesji  Rady  Miejskiej  w Pyrzycach  zwołanej  na  dzień
26 października 2019 r. na godz. 13:00.

Witam  wszystkich  przybyłych,  Panią  Burmistrz  Marzenę  Podzińską,  Pana
Roberta  Betynę  Z-cę  Burmistrza,  kierowników  wydziałów  Urzędu  Miejskiego
w Pyrzycach,  Dyrektorów  jednostek  organizacyjnych,  Dyrektorów  szkół
i przedszkoli,  Prezesa PPK Spółka z o. o., Panie i Panów Sołtysów, lokalne media,
witam  również  przedstawicieli  Ligi  Obrony  Kraju  Koła  Lokalnego  w  Pyrzycach
obecnych na dzisiejszej sesji. Witam Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Pana Jana
Prokopa i wszystkich, którzy oglądają dzisiaj obrady naszej sesji. Oczywiście witam
Panie i Panów Radnych, na sali obrad mamy 14-stu radnych, a więc mamy niezbędne
kworum  do  tego,  aby  podejmować  prawomocne  decyzje,  na  sali  obrad  nie  ma
radnego Przemysława Golczyka,  który  usprawiedliwiał  swoją  nieobecność innymi
sprawami zawodowymi. 

 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu;
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu;
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu;
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu;
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu.
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Jak już powiedziałem Szanowni Państwo, na sali obrad mamy przedstawicieli Ligi
Obrony Kraju, nie przypadkiem, zanim przejdziemy do dalszej części obrad naszej
sesji czeka nas niewielka, skromna uroczystość. Zostałem poproszony przez władze
wojewódzkie  Ligi  Obrony  Kraju  o  udekorowanie  nagrodzonych,  wyróżnionych
członków naszych miejscowych struktur Ligi  Obrony Kraju,  a  jak Państwo wiecie
zwyczajem  stało  się,  że  na  sesji  Rady  Miejskiej  w  ten  sposób  między  innymi
doceniamy  działalność  różnych  organizacji  na  różnych  polach  i  w  rożnych
dziedzinach.

Szanowni  Państwo,  Uchwałą  Zarządu  Wojewódzkiego  Ligii  Obrony  Kraju
w Szczecinie medalami 75-lecia tej organizacji wyróżnieni zostali najbardziej aktywni
członkowie Zarządu Powiatowego LOK w Pyrzycach, a są to Pani Magda Matyjasik,
studentka fizjoterapii  w Wyższej Szkole Edukacji  i  Terapii  w Poznaniu - Skarbnik
Zarządu  Powiatowego  LOK  w  Pyrzycach,  Pani  Nikola  Trojanowska,  uczennica
Zespołu  Szkół  Nr  2  CKU  w  Pyrzycach  -Wiceprzewodnicząca  Koła  LOK
w Krzemlinie, Pan Dariusz Kufel, działacz sportowy, trener i opiekun młodzieżowej
grupy  ZP  LOK  Pyrzyce,  członek  Zarządu  Wojewódzkiego  LOK  w  Szczecinie,
Wiceprezes  LOK w Pyrzycach oraz wyróżniony został  Pan Longin  Rzeźnikowski
Prezes  Zarządu Powiatowego  LOK,  żołnierz  zawodowy,  nieobecny dzisiaj  z  tego
względu, że na poligonie przygotowuje się wraz z żołnierzami amerykańskimi do
misji w Afganistanie. Mam zaszczyt poprosić jeszcze jednego przedstawiciela Ligii
Obrony Kraju Pana Tadeusza Małkowskiego, który trzecią kadencję przewodniczy
głównej Komisji  Rewizyjnej Ligii Obrony Kraju w Warszawie o wręczenie medali. 
Bardzo proszę o wystąpienie wyróżnionych i wręczenie medali przez Pana Tadeusza
Małkowskiego.

Pana Tadeusz Małkowski  - Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Ligii Obrony Kraju
w Warszawie - Wręczył odznaczenia wyróżnionym osobą.  

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Dziękujemy bardzo Państwu i życzymy
dalszych sukcesów w działalności. 
O głos poprosił Pan Tadeusz Małkowski, bardzo proszę. 

Pana Tadeusz Małkowski  - Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Ligii Obrony Kraju
w Warszawie -  Dziękuję Panu Przewodniczącemu, Pani Burmistrz za to,  że w tak
dostojnym  towarzystwie  młodzi  działacze  naszego  zrzeszenia  mogli  otrzymać  te
odznaczenia. 75 lat Ligii Obrony Kraju w naszym kraju to jest kawałek czasu. Nasza
ziemia pyrzycka wiele się zasłużyła. To była wiodąca organizacja w czasie, kiedy nie
było Ligii Obrony Kraju, a było LPŻ. Wielu z nas to właśnie pierwsze kroki w LPŻ
stawiało. Dwie organizacje w Pyrzycach, Klub Oficerów Rezerwy i ta młodzież. To
jest na prawdę dobra wizytówka, szkoda tylko, że warunki ekonomiczne, finansowe
nie pozwalają dzisiaj, zwłaszcza tej młodzieży, bo Klub Oficerów Rezerwy jakoś ze
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składek  przeżyje,  młodzi  natomiast  nie,  a  chcę  Państwu powiedzieć,  że  młodzież
pyrzycka  „z pudła  nie  słodzi”,  są  w  pierwszej  trójce  we  wszystkich  zawodach
wojewódzkich.
Miałbym jeszcze prośbę, żeby Szanowna Rada, Pani Burmistrz darem wspomogli. 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak  – Dziękujemy bardzo, na pewno ze swojej
strony  możemy  zobowiązać  się  do  przychylności  w  wszystkich  działaniach
podejmowanych  przez  Państwa,  mam  nadzieję,  że  jest  również  szansa  na
dofinansowania  przewidziane  prawem  dla  stowarzyszeń,  czy  tutaj  w  gminie
Pyrzyce, czy w powiecie pyrzyckim, a być może także u Marszałka. Także myślę, że
jeśli chodzi o Radę Miejską oczywiście zobowiązuję się do wszelkiej  przychylności
dla Państwa.

Do punktu 2 porządku
Zgłaszanie zmian do porządku obrad.

Porządek obrad stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk  – W imieniu Klubów „Prawo i Sprawiedliwość” i „Bezpartyjne Pyrzyce”
chciałbym  wprowadzić  kolejny  punk  do  porządku  obrad,  a  mianowicie  projekt
uchwały  w  sprawie   nadania pośmiertnego  tytułu  „Honorowy  Sołtys”  dla  Pana
Andrzeja Hatłasa. Pan Andrzej Hatłas pełnił nieprzerwanie funkcję Sołtysa przez 17
lat.  Dał  się  poznać  mieszkańcom  wsi,  a  także  naszej  Gminy  jako  wspaniały
gospodarz,  który  dbał  o  rozwój  miejscowości  oraz  dążył  do  poprawy  życia  jej
mieszkańców, także uważam, że uchwała ww. sprawie nadania tego tytułu jest jak
najbardziej zasadna i powinna się znaleźć w naszych dzisiejszych obradach.

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor-Kubicki –  Poprosił o wprowadzenie
do  porządku obrad  punktu  „Interpelacje  i  zapytania  Radnych  na  piśmie”.  Punkt
zawsze był  obecny w porządku obrad,  w dzisiejszym porządku go nie ma,  także
zwracam się z prośbą o jego wprowadzenie.

Przewodniczący  Rady –  Mariusz  Majak  – Rzeczywiście  w wyniku  natłoku  wielu
obowiązków,  gdzieś  ten  punkt  zniknął,  zwyczajowo  umieszczałem  w  porządku
obrad,  tym razem w wyniku jakiegoś małego niedopatrzenia ten punkt nie został
umieszczony. 

Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
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Wiceprzewodnicząca  Rady  –  Iwona  Ksel  – Mam  dużą uwagę  do  Pana  radnego
Łuszczyka,  wszyscy radni  widzimy,  podpisali  się  tutaj  nie  tylko członkowie  tych
dwóch Klubów wymienionych, ale też członek Klubu „Pracujmy Razem” oraz radna
niezrzeszona, to taka uwaga na przyszłość Panie Radny, żebyśmy byli uczciwi wobec
siebie nawzajem. 

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk –Przyznaję rację, moje niedopatrzenie i przepraszam bardzo.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie  wniosek
o wprowadzenie do porządku obrad projektu w sprawie nadania tytułu „Honorowy
Sołtys” (druk Nr 121/19). 

Wynik głosowania: 

Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0; 

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Za
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Za

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 14.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie do
porządku obrad punktu „Interpelacje i zapytania radnych na piśmie”.

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0; 
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Punkt „Interpelacje i zapytania radnych na piśmie”został wprowadzony do porządku
obrad jako pkt 5, kolejne punkty przesuną się o jeden niżej.

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Za
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Za

Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

Do punktu 3 porządku
Przyjęcie protokołów z obrad: VIII, XI, XII, XIII, XIV Sesji Rady 

Miejskiej.

Nie wniesiono uwag do protokołów.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie  przyjęcie
protokołów z obrad VIII, XI, XII, XIII, XIV Sesji Rady Miejskiej.

Wynik głosowania: 

Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0; 

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
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Tomasz Posyniak - Za
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz – Za
Jerzy Wroński – Za

Protokoły zostały przyjęte.

Do punktu 4 porządku
Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc.

Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 28 czerwca 2019 r.  do 25 września
2019 r. stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – W swojej informacji chciałabym skierować
zaproszenie  do  Pana  Przewodniczącego,  jak  również  przewodniczących
poszczególnych komisji:  rolnictwa,  budżetu,  edukacji  o zwołanie wspólnej  komisji
zaraz  po  sesji  w  pierwszym,  ewentualnie  drugim  tygodniu  października,  która
miałaby  dotyczyć  wspólnego  wypracowania  i  ustalenia  stawek  podatków,  czy
pozostajemy na poziomie dotychczasowym, czy dokonujemy jakichkolwiek zmian,
jeżeli  chodzi  o podatek,  a  związane  jest  to  z  konstrukcją  budżetu  na  rok  2020.
Chciałbym  poznać  Państwa  zdanie  na  ten  temat,  jak  również  na  tej  komisji
chciałabym przedstawić zagrożenia, jakie będą czekały budżet roku 2020 w związku
z  wprowadzonymi  przez  Rząd  reformami,  jak  również  udogodnieniami  dla
mieszkańców, które bardzo dobrze, że są, ale dotykają bardzo mocno nasz samorząd,
a także przedstawienie inwestycji,  na które już mamy podpisane umowy, które są
planowane, na które są przygotowane projekty,  żeby w obliczu tego wszystkiego,
żebyśmy  wspólnie  podjęli  decyzję  przed  konstrukcją  budżetu,  który  zostanie  do
Państwa  złożony  przeze  mnie.  To  moja  prośba,  żebyście  Państwo  rozważyli,
prosiłabym o informację  jaki  termin będzie dogodny,  żebyśmy wszyscy mogli  się
spotkać. Prosiłabym, żeby wszyscy do tematu podeszli bardzo poważnie i żeby w tej
komisji uczestniczyć.

Druga  sprawa,  którą  chciałabym  skierować  do  Pana  radnego  Szymkowicza  i  do
stanowiska,  które  zostało  odczytane  przez  Pana  radnego,  oczywiście  Stanowisko
Klubów  Radnych  „Bezpartyjne  Pyrzyce”  i  „Prawa  i  Sprawiedliwości”,  a  dotyczy
jednego punktu,  który również  Pan Szymkowicz użył  w programie telewizyjnym
„Kalejdoskop”,  a  dotyczy  to  firmy  Fils  Poland  przetwórstwa  rybnego.  W  tym
stanowisku,  w którym Pan przytoczył,  że  nic  nie  słychać  o  nowych inwestorach,
chociażby  potencjalnych i  szumnie  zapowiadanej  przetwórni  ryb,  która  nadal  nie
działa. W „Kalejdoskopie” dalej Pan stwierdził, że inwestycji w mieście nie było. Po
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tym  programie  (był  to  miesiąc  lipiec,  jak  również  po  sesji  czerwcowej)
skontaktowałam się z tą firmą, bo zarzut był w moją stronę, że firma nie działa, co ja
też argumentowałam, że takie sytuacje rozwoju firmy i tego, kiedy ona rozpocznie
swoją  działalność  nie  są  zależne  od  burmistrza.  Ale  skoro  pojawiły  się  takie
informacje (nie wiem skąd Pan i Państwo byliście w posiadaniu takiej informacji, że
ta  firma  nie  powstanie)  w  związku  z  tym  skontaktowałam  się  z  firmą
i przedstawiciele firmy byli bardzo zaskoczeni, ponieważ takich informacji nigdzie
nie  udzielali.  Cały  czas  procedura przez  ten  czas  była  prowadzona,  jest  to  długa
procedura (tak jak mówiłam) dla  przedsiębiorców przy uzyskaniu pozwolenia  na
budowę,  następnie  rozbudowę  tych  obiektów,  przygotowania  się  do  pełnej
działalności są dość długie, wynikają z bardzo wielu czynników, a na pewno ja jako
burmistrz nie jestem osobą, która tym firmom to utrudnia. Informuję Pana, że firma
dostała  pozwolenie w lipcu 2018 r.  na rozbudowę i  budowę,  teraz już rozpoczęli
remont  tego  budynku,  a  planują  i  prosili,  żeby  przekazać  radnym,  bo  też  są
zaniepokojeni takimi informacjami, które się pojawiły i to jeszcze ze strony radnych,
planują  ruszenie  z  działalnością  firmy  najszybciej  w  marcu  2020  r..  Także  na
przyszłość, bo oczywiście to też był czynnik ku temu, żebym ja tego wotum zaufania
nie  otrzymała,  to  chciałabym,  żebyście  Państwo  mieszkańców  nie  wprowadzali
w błąd, ale również nie niepokoili przedsiębiorców, bo skoro mamy być otwarci na
przedsiębiorców i  skoro  ci  przedsiębiorcy  i  tak  mają  utrudnione  i  bardzo  długie
procedury  realizacji  swoich  inwestycji  to,  żeby  nie  spotykali  się  z  takimi
informacjami,  które padają,  a jeszcze są skierowane w kierunku burmistrza,  czym
bardzo byli zaskoczeni. Także, jeżeli ma być otwartość to na pewno takie informacje
od Radnych Rady Miejskiej nie powinny być kierowane, nie wiem skąd Pan miał te
informacje, może Pan je dzisiaj przekaże, bo na pewno przedstawiciele firmy są też
tym zaskoczeni i zaniepokojeni, że coś takiego w przestrzeni publicznej się pojawiło.
To  tyle  dodatkowych  informacji,  jeżeli  są  pytania  do  tej  informacji,  którą
przedstawiłam to bardzo proszę. 

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i  Petycji  –  Damian Błażejewski – Chciałbym
prosić  o  uzupełnienie  informacji.  Kilkukrotnie  odbyła  Pani  spotkanie
z przedstawicielami firmy odnośnie utworzenia AgroFreshParku, chciałbym uzyskać
trochę więcej informacji na jakim to jest etapie, co by to miało być poza tym, że będą
to szklarnie. 
Pisze Pani, że została podpisana umowa z przedstawicielem firmy TOM-BRUK na
przebudowę drogi gminnej w miejscowości Rzepnowo, chciałbym się dowiedzieć na
jakim etapie jesteśmy, czy gromadzenia dokumentacji i jakie będą do końca jeszcze
poczynione kroki w związku z tą inwestycją?
Pisze Pani  w swoim kalendarzu spotkań o podpisaniu umowy odnośnie II  etapu
ul. Słowackiego  z  tą  samą  firmą,  co  w  poprzednim  punkcie,  gdzie  zadawałem
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pytanie,  również chciałbym się dowiedzieć na jaki to jest etapie i do kiedy będzie
zakończona ta inwestycja?
Napisała Pani, że brała Pani udział XIX Kongresie Gmin Wiejskich, też chciałbym się
dowiedzieć i może reszta kolegów radnych, czego dotyczyło to spotkanie i co miało
na celu. 
Podpisanie  umowy  z  Panem  Tomaszem  Podgórskim  odnośnie  „Zabezpieczenia
Baszty Sowiej”, chciałbym się dowiedzieć, kiedy zostaną rozpoczęte prace, bo widzę
że  inwestor,  który  podpisała  umowę  ogrodził  już  naszą  perełkę  bardziej  krzywą
wieżę niż ta w Pizie, więc chciałbym się dowiedzieć, jaki będzie przebieg prac, czy do
końca roku zostanie to wykonane?

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska  –  Pierwszy  temat  spotkań
z przedstawicielami  firm  odnośnie  utworzenia  AgroFreshParku  na  terenie  Gminy
Pyrzyce, czyli w pobliżu Geotermii Pyrzyce. Są to firmy, które zgłosiły się z chęcią
zainwestowania na terenach przy Geotermii i naprzeciwko Geotermii, te spotkania
dotyczyły analizy terenów, które są, jak również dostosowania tej inwestycji, którą
planują, czyli ten Agro Fresh Park, to są nowoczesne szklarnie z udziałem Geotermii
Pyrzyce, czyli z zapotrzebowaniem ciepła, które miałoby być dostarczane z Geotermii
Pyrzyce. Pierwsze spotkanie było takie rozpoznawcze, na którym firmy wyszły z taką
propozycją, my oczywiście stwierdziliśmy, że jak najbardziej jesteśmy zainteresowani
tym,  aby  został  sporządzony  taki  biznes  plan,  żeby  spotkały  się  również
z właścicielami tych terenów, bo tam nie ma terenów gminnych i  my tutaj  (jeżeli
chodzi  o  gminę)  nie  możemy  tutaj  wchodzić,  ale  możemy  to  koordynować.  Na
kolejnych spotkaniach już doszło do spotkań z właścicielami i  rozmów, które były
również z ustaleniem, jakie jest tam zagospodarowanie przestrzenne, czy ten obszar
działalności rolniczej będzie mógł tam być realizowany, czy nie, co z gruntem, jakby
top  wyglądało,  więc  pod  drugim  spotkaniu  Panowie  określili  sobie  już  obszar
znajdujący się  po przeciwnej  stronie Geotermii,  nie  tej  stronie przy Geotermii,  bo
potrzebują  od  40  do  60  hektarów.  Również  w  tym  spotkaniu  uczestniczyli
przedstawiciele  Geotermii,  bo  chodzi  tutaj  o  dostawę ciepła,  jakie  miałoby być to
ciepło, czy ciepło zgodnie z ustalonymi cenami, takie jakie jest dostarczane do miasta,
czy to ciepło odpadowe, w którym można negocjować cenę.  Firma na następnym
spotkaniu,  które ma się odbyć w październiku przedstawi nam pełny biznes plan
biorąc pod uwagę te wszystkie uwarunkowania, które sprawdzają i będzie decyzja,
czy  przystępują  do  tej  inwestycji,  bo  po  rozmowach  z  właścicielami  jest  zielone
światło,  że  jak  najbardziej  tak,  czy  jednak  po  analizie  i  po  kosztach,  bo  tutaj
najważniejsze są koszty, czy do takiej inwestycji dojdzie, czy nie dojdzie. To na razie
są spotkania robocze, w których robimy wszystko, żeby jakieś takie działania, które
kiedyś były planowane, jak Pan pamięta 1994 r. i tam też jest inwestor, który też się
pojawił, który dalej jest zainteresowany realizacją inwestycji, to jest dość długi okres,
ale też jesteśmy otwarci na to, bo tam też są już  wszelkie pozwolenia na budowę i też
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można ruszyć z tego typu inwestycją, więc tak to wygląda, jeżeli chodzi o utworzenie
AgroFreshParku na terenie Gminy Pyrzyce.

Następne pytanie firma TOM-BRUK, umowa na Rzepnowo została podpisana 4 lipca,
został przekazany już teren i na dniach, myślę że może być to początek października,
firma już wejdzie i będzie realizowała to zadanie.

Jeżeli  chodzi  o  przebudowę  ul.  Słowackiego,  tak  jak  mówiłam  jest  to  zdanie
„Zaprojektuj i wybuduj”, więc tam pierwszym etapem jest sporządzenie i uzyskanie
pozwoleń na dokumentację. Z tych informacji, które mam przekazane jest to już na
dobrej  drodze i jest szansa, że wejdą na teren. Planowane zakończenie jest koniec
roku 2019, więc mamy ogromną nadzieję z firmą, że tak to zostanie skończone, chyba
że będą jakieś poślizgi, wiemy że jest to okres jesienno –zimowy, ale na pewno firma
robi wszystko, żeby do zadań jak najszybciej przystąpić. Na pewno najdłuższe są te
procedury, jeżeli chodzi o uzyskanie wszystkich pozwoleń.

Udział w Kongresie - Kongres Gmin Wiejskich dotyczył bardzo ważnych tematów
drażliwych dla samorządów, dotyczyło to przede wszystkim odpadów, jeżeli chodzi
o odpady komunalne i tam rozmawialiśmy na temat tego, z czym gminy się borykają,
jak to wygląda w poszczególnych gminach i tak naprawdę wyszło w trakcie dyskusji
i przedstawienia tego tematu, że problem dotyczy całej Polski, koszty odpadów są
bardzo wysokie i wprowadzana jest nowa procedura, która ma dotyczyć wytwórców
odpadów i jest dążenie Rządu do tego, żeby tą część, której my jako kraj nie jesteśmy
w stanie uzbierać, bo wiemy, że to powinno kosztować 6 mld, a są to 4, więc jest luka
tych dwóch miliardów. Tutaj ważny jest udział firm produkujących odpady, które
powinny za to płacić, powinny dążyć do tego, żeby te odpady wracały, czyli tutaj
mówimy o systemie kaucyjnym, depozytowym. Te tematy już kiedyś były poruszane,
ale to dość długo trwa i my jako samorządowcy też zwracaliśmy uwagę na to, że
jeżeli  te  mechanizmy  nie  zostaną  zastosowane,  to  dalej  odpady  będą  w  naszych
gminach  rosły.  Dlatego  bardzo  ważna  jest  ta  polityka,  żeby  doprowadzić  do  tej
sytuacji, która działa w wielu krajach w Europie i przynosi efekty.
Następne  tematy  to  były  stany  finansów  gmin  w związku  z  tymi  zagrożeniami,
o których powiem, czyli wprowadzone przez Rząd udogodnienia dla mieszkańców,
a jednocześnie obciążenia dla gmin oświata, czyli wynagrodzenia dodatkowe, wzrost
wynagrodzeń dla nauczycieli, PIT, również ZUS, OFE i te wszystkie rzeczy, które
wpływają na obniżenie naszego dochodu, a także były to też tematy dotyczące już
nowych zmian w pozyskiwaniu środków finansowych,  czyli  idziemy jako  Polska
w kierunku już nie tyle dotacyjnych przy nowych programach, aczkolwiek jeszcze nie
ma konkretów i  nikt  tych  konkretów nie  potrafił  nam udzielić,  bo  jeszcze  jest  to
w trakcie rozmów, że większość jednak tych form wsparcia, czy to NFOŚ, czy WFOŚ,
czy PROW będziemy szli w kierunku pożyczek i też możliwości pozyskania przez
gminy refundacji np. przy PROW-ie, kiedy musimy najpierw wyłożyć swoje środki,
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a następnie  zrealizować  zadanie  i  dopiero  móc  odzyskać  pieniądze.  Czyli  całych
mechanizmów  finansowych,  także  Kongres  pokazał  bardzo  duże  niezadowolenie
samorządowców z tego, co jest, że samorządy są obciążane dużą ilością zadań, za
tym nie idą środki finansowe, a koszty nasze rosną, bo nawet jeżeli  słyszymy, że
udział w PIT został przez okres kilku lat, przez obecny Rząd zwiększony, to nikt nie
patrzy na to, że jednak wydatki w drugą stronę (patrząc przy inwestycjach i wielu
innych)  one  nam  bardzo  mocno  rosną  i  zależałoby  nam  samorządom  na  tych
postulatach,  które  wnosiliśmy,  czyli  o  zwiększeniu  udziałów samorządów w PIT
i pomimo tego, że te wzrosty były to, żeby nas nie karać za to dzisiaj, że mieliśmy
więcej  to  teraz  można  nam zabrać.  Wiele  tematów bardzo  ważnych  dotyczących
tworzenia budżetów na rok 2020, bo wiele gmin będzie miało problem z tworzeniem
budżetu na lata kolejne.
Jeżeli  chodzi  o  Basztę  –  podpisaliśmy  umowę  z  Panem  Tomaszem  Podgórskim,
firmą, która realizuje to zadanie i firma już po podpisaniu umowy na drugi dzień
weszła i to zadanie już realizuje, bo też chcielibyśmy, żeby gdzieś do połowy grudnia
zostało  to  wykonane.  My  też  musimy  się  z  tego  zadania  rozliczyć  z  Urzędem
Marszałkowskim w związku z tym też musimy mieć czas, żeby to zadanie przyjąć
i też  liczymy na  to,  że  nie  będzie  tam żadnych  niespodzianek,  będzie  wykonana
w terminie.

Wiceprzewodniczący Rady – Mariusz Szymkowicz – Muszę powiedzieć, że w tym co
Pani  powiedziała,  co  było  skierowane  do  mnie  to  mistrzostwo  kreatywności,
ponieważ  ja  sobie  nie  przypominam,  żebym  w  stanowisku  klubowym,  które
odczytywałem Stanowisko Klubu „Bezpartyjne Pyrzyce” i „Prawo i Sprawiedliwość”,
a  także  w programie,  w  którym  razem  braliśmy  udział  „Kalejdoskop  Pyrzycki”,
żebym  powiedział,  że  tej  inwestycji  nie  będzie.  Nie  przypominam  sobie  czegoś
takiego, jeżeli tak powiedziałem to proszę mi to przypomnieć, że powiedziałem, że
tego nie będzie. Ja odniosłem się do faktów z roku 2018, bo o tym rozmawialiśmy.
Zadała  Pani  pytanie  skąd  czerpałem  informacje,  w  tym  momencie  Pani
Wiceprzewodnicząca  Ksel  powiedziała,  że  z  kapelusza,  powiem  Państwu  więcej,
siadłem na rower i pojechałem na ul. Stargardzką i zobaczyłem, że przetwórni nie
ma,  naprawdę  nie  trzeba  było  do  tego  kapelusza.  Także  Pani  Burmistrz,  ja  się
odnosiłem do faktów roku 2018, z tego co mi wiadomo, być może się mylę, w roku
2018 ta inwestycja nie powstała.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Prosiłbym, żebyśmy tą dyskusję przenieśli
do wolnych wniosków, jeżeli są wątpliwości.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Przewodniczący, dajmy sobie szansę
wypowiedzieć. Przytoczę Panu w stanowisku, w którym Pan powiedział „szumnie
zapowiadana  przetwórnia  ryb  nadal  nie  działa”,  w  kalejdoskopie  stwierdzenie
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„inwestycji w mieście nie było”. Tak, tylko Pan ani mnie, ani przedstawicieli firmy
nie zapytał dlaczego, ale ocenił Pan, że jest to moja wina, że tego nie było i że nie
działa,  a to,  że  nie  działa  i  nie  było  związane  jest  z  innymi  czynnikami,  które
związane  są  z realizacją  inwestycji. Każdy  przedsiębiorca,  żeby  uruchomić  swoją
działalność, jeżeli ta działalność związana jest z remontem, z przebudową to wymaga
długiej procedury i wystarczyło zapytać, a nie obwiniać mnie jako burmistrza za to,
że Pan nie widzi, bo podjechał Pan tam, nie widzi Pan, żeby tam coś się działo, więc
dla mnie jest to wprowadzanie w błąd, bo wystarczyło zapytać, a nie ujmować to jako
zarzut przeciwko mnie – burmistrzowi za to, że procedury trwają bardzo długo i że
są jeszcze inne czynniki, którym przedsiębiorstwo się kieruje, żeby uruchomić swoją
działalność.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Mariusz  Szymkowicz –  Czyli  tak  naprawdę
potwierdziła Pani to, co ja mówię, w roku 2018 tej inwestycji nie było i to jest fakt.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ale to nie jest zarzut do burmistrza.

Wiceprzewodnicząca Rady – Iwona Ksel – Muszę tutaj powiedzieć, bo mieszkańcy
muszą  to  usłyszeć,  według  Radnego  Szymkowicza  przetwórnia  ryb  nie  działa
z powodu zaniedbań burmistrza? Tak to brzmi, tak to Pan mówi, a gdyby jakaś firma
w  Pyrzycach  zbankrutowała  to  też  będzie  wina  Burmistrza?  A  gdyby  ta  firma
wycofała się dzisiaj z tej inwestycji to też będzie wina Burmistrza, bo im się nie będzie
chciało tutaj robić przetwórni.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Przenieśmy  tą  dyskusję  do  wolnych
wniosków, bo wydaje mi się, że programy publicystyczne realizowane prze telewizję
są  po to,  żeby  tam dyskutować i  tam ścierać  się  w swoich  poglądach,  w swoich
wypowiedziach, natomiast sesja Rady Miejskiej bardzo bym prosił,  żeby dotyczyła
ona spraw merytorycznych, ponieważ mamy do załatwienia dzisiaj kilka poważnych
uchwał.

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk –  Pani  Burmistrz  już  na  część  moich  pytań,  które  chciałem  zadać
odpowiedziała, ale zostały mi jeszcze 3 punkty: dwa spotkania z Prezesami klubów
sportowych Sokół Pyrzyc i Akademia Piłkarska Sokół Pyrzyce, chciałbym uzyskać
więcej  informacji,  jak się skończyły te spotkania i  czy te kluby się połączą. Także
chciałbym uzyskać informację na temat spotkania z mieszkańcami ul.  Mickiewicza
w sprawie przebudowy drogi.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska  – Jednak odniosę się jeszcze do tego, na co
Pan mi nie pozwolił. Dyskusja merytoryczna powinna być w programach, tak jak Pan
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powiedział,  albo w wolnych wnioskach. Ja się odniosłam do nieudzielenia wotum
zaufania, które było poważnym zarzutem wobec burmistrza, więc nie może Pan mi
dzisiaj odebrać tego, żebym odniosła się po zweryfikowaniu tych informacji,  które
zostały przedstawione przez stanowisko i to jest moja działalność, także proszę mi
nie odbierać możliwości wypowiedzenia się w formie mojej działalności. 

Jeśli chodzi o zapytanie Pana Radnego Łuszczyka – tak, odbywały się te spotkania od
dłuższego  czasu  z  Klubem  Sokół,  jak  również  z  Akademią  Sokoła,  gdzie  padłą
propozycja połączenia się tych dwóch klubów w jedno stowarzyszenie. Te rozmowy
trwają już myślę, że od początku roku i ostatnie spotkanie, które było jest spotkaniem
już  potwierdzającym,  że  Akademia  Sokoła,  jak  również  Klub  Sokół  idą  w  tym
kierunku, żeby od stycznia 2020 r.  jeżeli  wszystko będzie możliwe i  te procedury
pozwolą, żeby powstał jeden klub.

Ul. Mickiewicza - tak, zaprosiłam mieszkańców ul. Mickiewicza, żeby poinformować
ich na temat inwestycji, która będzie realizowana, czyli przedstawienia projektu, jak
również, żeby wypowiedzieli się oni oglądając ten projekt, czy widząc jeszcze jakieś
zagrożenia, czy rzeczy, które chcieliby w miarę możliwości i w miarę dokumentacji
technicznej, żebyśmy mogli podyskutować, jeżeli  takie wątpliwości się pojawią to,
żebyśmy dzisiaj już porozmawiali, a nie na etapie wejścia na inwestycje i czasami się
tak  zdarza,  że  nie  wszystkie  rzeczy  w  momencie  realizacji  inwestycji  mogą  być
zmienione  lub  nie,   także  poinformowania  o  tym,  że  tak  jak  jest  to  przy
ul. Głowackiego  dzieją  się  różne  sytuacje  związane  z  zachowaniem  firmy,  która
wykonuje inwestycję, żeby informacje na temat jakiś niedogodności lub niedogadania
się z firmą, bo tak jak mówię i tak samo przekazywałam mieszkańcom, na moment
przekazania  inwestycji  to  firma  dokonuje  zmiany  organizacji  ruchu,  to  firma
odpowiada za ten teren. Ale jeżeli dzieją się rzeczy konfliktowe, albo takie, których
przedstawiciele firmy wykonującej nie chcą wziąć pod uwagę z różnych przyczyn, to
żeby te informacje wpływały do nas do Urzędu, żebyśmy my byli informowani, a nie
żeby  te  informacje  krążyły  po  mieście,  a na  końcu  docierały  do  nas.  Mamy
inspektorów  nadzoru,  którzy  cały  czas  z  firmami  są  w  kontakcie,  także  takie
informacje przedstawiłam, jak te,  że mogą się pojawić jeszcze inne problemy przy
realizacji  inwestycji  np.  posadowienia  płotów,  czy  innych  nieruchomości,  czy
w granicach  pasa  drogi,  czy  tam,  gdzie  będzie  realizowana  inwestycja,  jak  to
wygląda, jak wyglądają sytuacje związane z wjazdami, jeżeli ktoś ma jeden chciałby
mieć dwa i takich wiele rzeczy sobie wyjaśniliśmy, mieszkańcy byli, zadawali wiele
pytań, rozmawialiśmy i było to pierwsze spotkanie przed realizacją inwestycji.

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk – Pani Burmistrz, mówiła Pani „mieszkańcy zostali zaproszeni”, ja mam
w związku z tym jeszcze dwa pytania: w jaki sposób zostali zaproszeni mieszkańcy
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tej ulicy? Czy Radny Przemysław Golczyk, który jest z tamtego okręgu również został
na to spotkanie zaproszony, a jest mieszkańcem sąsiedniej ulicy?

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska  –  My  zapraszaliśmy  mieszkańców
indywidualnie, bo nam zależało na kontakcie z mieszkańcami nie z radnym, tylko
z mieszkańcami, którzy przy tej  ulicy i  przy każdym z tych domów, gdzie będzie
realizowana inwestycja mieszka, żeby mógł powiedzieć swoje zdanie.  Nie było to
spotkanie z radnymi tylko z mieszkańcami.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak  – Dwa słowa i  kończmy dyskusję  w tym
punkcie i przychodźmy dalej.

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk – Panie Przewodniczący, to jest ważna dyskusja, bo ja mam działkę na ul.
Mickiewicza,  za  którą  płacę  podatki  i  nie  zostałem na  spotkanie  zaproszony nad
czym bardzo ubolewam, bo też chciałbym się dowiedzieć,  jak w przyszłości mam
planować swoją inwestycję na tej działce, żebym wiedział, gdzie będzie wjazd, gdzie
wyjazd i chciałbym w tym spotkaniu uczestniczyć. Także proszę mi teraz powiedzieć,
dlaczego ja nie zostałem na spotkanie zaproszony, a podatki za to płacę?

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska  –  Zaproszenia  były  przekazywane  do
wszystkich mieszkańców, czyli do każdego domu, z tego co zrozumiałam to Pan ma
tam działkę i taka informacja do Pana nie dotarła, to na pewno nie było to założenie
specjalnie  Pana  niezaproszenie,  tylko  po  prostu  pracownicy  nie  widząc  tam
możliwości i niesprawdzenia, takiej informacji do Pana nie skierowali, ale nie jest to
jeszcze sytuacja taka, żeby „bić pianę”, bo dokumentacja jest dostępna w wydziale
inwestycji u Pani Ani Hołowni. Nie był Pan na spotkaniu, zapraszam do Pani Ani
Hołowni, pokaże Panu i będzie Pan mógł swoje uwagi wnieść ,nic się takiego nie
stało, żeby robić z tego dzisiaj zarzut wobec mnie, albo moich pracowników.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Oczywiście,  warto  też  informować  na
stronach internetowych, czy przez powieszenie informacji w miejscach zwyczajowo
przyjętych na osiedlach na tydzień przed spotkaniami. 

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk –  Panie  Przewodniczący,  pojawiają  się  opinie,  że  było  na  stronie
internetowej, śledzę facebookową stronę Gminy Pyrzyce, jak również portal oficjalny
na stronie internetowej, nie było takiej informacji o takim spotkaniu, to po pierwsze.
Po  drugie:  Pani  Burmistrz,  nie  powinna Pani  wypowiadać  słów,  że  to  jest  „bicie
piany”, ja tylko pytam, bo się martwię, czy wszyscy mieszkańcy tej ulicy otrzymali
taką  informację,  mogli  uczestniczyć,  bo  po  frekwencji  na  zdjęciach  facebooka
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widziałem, że tam było niewiele tych osób, dlatego też jakby mogła mi Pani udzielić
informacji ile było tych osób to byłbym wdzięczny.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska  – Tak, faktycznie na facebooku są zdjęcia
z pierwszej  grupy,  która  się  pojawiła,  bo  mieszkańcy  zostali  zaproszeni  na  godz.
16:30, ale większość nie spojrzała dokładnie na tą godzinę i przyszli na godz. 16:00
i akurat  o tej  godzinie  były  robione  zdjęcia,  bo  to  spotkanie  odbyło  się  w dwóch
turach, w drugiej  turze tych mieszkańców przyszło już dużo więcej.  Spotkanie nie
było protokołowane, bo nie było takiej potrzeby, ale mieszkańców było dużo więcej,
akurat  te  zdjęcia,  które  Pan  widział  mogą  być  mylnymi  zdjęciami,  ale  to  były
z pierwszej tury, czyli z godziny 16:00, następne było o godz. 16:30  i mieszkańców
było już dużo więcej.

Wiceprzewodnicząca Rady – Iwona Ksel – Panie Radny Łuszczyk, jest Pan członkiem
Zespołu  ds.  Budżetu  Obywatelskiego  i  właśnie  w tym dniu,  kiedy  odbywało  się
spotkanie z mieszkańcami, zespół miał swoje posiedzenie, nie uczestniczył Pan, nie
wnikam z jakiego powodu, ale do czego zmierzam. Zmierzam do tego, że po tym
posiedzeniu  przez  przypadek  spotkałam  na  schodach  jednego  z  mieszkańców
ul. Mickiewicza i sama też przybyłam na drugą odsłonę tego spotkania. Mieszkańców
było bardzo dużo,  zadawali  pytania,  ale  ja  nie  uważam, żeby protokołować takie
spotkanie,  to  jest  zwyczajne,  zwykłe  spotkanie,  chwała  burmistrzowi,  że  zaprosił
mieszkańców,  żeby  mieli  świadomość  tego  jaka  inwestycja,  w jaki  sposób  będzie
przedstawiana, w bardzo miłej atmosferze przebiegło to spotkanie.

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk – Chciałbym się odnieść, bo padł zarzut, że nie uczestniczyłem w spotkaniu
Zespołu ds. Budżetu Obywatelskiego, nie mogłem uczestniczyć w tym spotkaniu, bo
byłem  na  służbie,  nie  uczestniczyłbym  też  w  spotkaniu  z  mieszkańcami
ul. Mickiewicza, ale moi członkowie rodziny, którzy mogli być na tym spotkaniu nie
byli,  a  na  spotkaniu,  jeżeli  chodzi  o  budżet,  nie  są  członkami  i  też  nie  mogliby
uczestniczyć, a o protokołowanie pytałem tylko z ciekawości, a nie to, że powinno
być protokołowane.

Wiceprzewodnicząca  Rady  –  Iwona  Ksel –  Chodzi  mi  o  punkt  92  udział
w posiedzeniu Powiatowej  Rady Rynku Pracy,  wiemy,  że 17  września  odbyło  się
takie posiedzenie, Pani była uczestnikiem tego posiedzenia, czy mogłaby nam Pani
powiedzieć,  co  tam się  stało,  co  tam się  wydarzyło  na  tym posiedzeniu  i  w jaki
sposób została Pani Burmistrz doceniona?

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska  –  Rada  Rynku  Pracy  jest  organem
doradczym,  społecznym,  który  działa  przy  Powiatowym  Urzędzie  Pracy,  ja
otrzymałam propozycję uczestniczenia w tej  radzie od Starosty Stanisława Stępnia
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w związku  z  tym,  że  brałam  udział  w  poprzedniej  kadencji  Rady  Rynku  Pracy
i zgodziłam  się  również  działać  w  tej  kadencji.  Rada  Rynku  Pracy  składa  się
z samorządowców,  z  osób,  które  są  przedstawicielami  związków  i  rolników
zawodowych, także wszelkich stowarzyszeń, które stoją w ochronie pracowników.
Na  tym  spotkaniu  zostały  przedstawione  nam  informacje  przez  Panią  Dyrektor
Teresę  Wrońską  dotyczące  bieżącej  sytuacji  i  bieżących  środków,  a  jeżeli  z  tych
miłych informacji, to zostałam Przewodniczącą Rady Rynku Pracy.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Gratulujemy Pani Burmistrz.

Nie wniesiono więcej zapytań.

Do punktu 5 porządku 
Interpelacje, zapytania Radnych na piśmie.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Mirosław  Stasiak  –  Chciałbym  złożyć  pięć  zapytań
i jedną interpelację na ręce Pani Burmistrz i Pana Przewodniczącego: 

1)  Zapytanie  dotyczące  odpowiedzi  na  interpelację  złożoną  28  marca  2019  r.
w sprawie budowy oświetlenia ulicznego na ul. Podgrodzie.

Zgodnie  z  odpowiedzią  otrzymaną  02  kwietnia  2019  r.  do  mojej  interpelacji
w sprawie budowy oświetlenia ulicznego na ul. Podgrodzie nr 1 do nr 6 , informuje
mnie Pani w tej odpowiedzi, iż budowa wspomnianego oświetlenia została ujęta do
realizacji  w budżecie  na  rok  2019.  Proszę  zatem  o  informację  kiedy  zostanie
zrealizowana  wspomniana  inwestycja,  gdyż  do  dnia  dzisiejszego  nie  rozpoczęto
żadnych prac,  a zbliża się pora roku kiedy zmrok zapada szybko i  oświetlenie  to
bardzo  ułatwiłoby  poruszanie  się  w  tym  rejonie  i  podniosło  znacznie  poczucie
bezpieczeństwa jego mieszkańców

Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

2) Zapytanie dotyczące odpowiedzi na wniosek złożony 28 marca 2019 r. w sprawie
umieszczenia tablic informacyjnych „Miasto Monitorowane”.

Zgodnie z odpowiedzią na ten  wniosek złożony w dniu 28 marca 2019 r. informuje
mnie Pani o podjęciu działań zmierzających do umieszczenia wspomnianych tablic
na  terenach  gminnych  znajdujących  się  przy  pięciu  wymienionych  we  wniosku
drogach wjazdowych  do naszego miasta. Proszę zatem o informację, co do stopnia
zaawansowania tychże działań.
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Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

3)  Zapytanie  dotyczące  spotkania  Pana  Prezesa  PPK  z  Zarządcami  Wspólnot
i Spółdzielni Mieszkaniowych.

Zgodnie  z  odpowiedzią  na  mój  wniosek  złożony 30  maja   2019  roku  w sprawie
nawiązania  współpracy  z  Zarządami  Wspólnot  i  Spółdzielni  Mieszkaniowych
z naszej Gminy i umieszczenia tablic informacyjnych o sposobie segregacji odpadów,
informuje  mnie  Pani  w  tejże  odpowiedzi,  iż  w  miesiącu  czerwcu  miało  być
zorganizowane spotkanie  wspomnianych podmiotów.  Bardzo proszę  o  informację

o wyniku tegoż spotkania i o ewentualnych decyzjach które na nim zapadły.

Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

4) Zapytanie dotyczące braku odpowiedzi na mój złożony i przyjęty  wniosek z dnia
30 maja 2019 r. w sprawie umieszczenia tablic z nazwami ulic.

Z  powodu  braku  do  dnia  dzisiejszego  odpowiedzi   na  mój  wniosek   złożony
i przyjęty  podczas  XI  Sesji  Rady  Miejskiej  w  sprawie  nawiązania  współpracy
z Rejonem  Dróg  Wojewódzkich  i  Zarządem  Dróg  Powiatowych  w  sprawie
umieszczenia  na  skrzyżowaniach  ulic  w  obrębie  miasta  Pyrzyce  tablic
informacyjnych z ich nazwami, proszę o podanie przyczyny braku takiej odpowiedzi
oraz  o  podanie  informacji,  czy  taka  współpraca   w  ogóle  została  podjęta,  a  jeśli
została podjęta to na jakim jest etapie.

Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

5)  Zapytanie dotyczące odpowiedzi  na interpelację  z dnia 30.05.2019 r.  dotyczącej
przebudowy ul. Podgrodzie.

Zgodnie z odpowiedzią otrzymaną w dniu 10 czerwca 2019 r. do mojej interpelacji
w sprawie  przebudowy  ul.  Podgrodzie,  informuje  mnie  Pani,  że  wymiana
nawierzchnia z płyt betonowych  na drodze gminnej nr 6200072 – działka nr 566/18
obręb  10  miasta  Pyrzyce,  została  ujęta  w  wykazie  dróg  do  przebudowy.  Bardzo
proszę  o  informację  w jakim  najszybszym  terminie  zostaną  podjęte  prace  w  tym
kierunku,  gdyż  jej  stan  techniczny z  każdym ulewnym deszczem drastycznie  się
pogarsza  zwiększając  niebezpieczeństwo  dla  osób  korzystających  z  tejże  drogi,
a wymywana  warstwa  piachu  z  pod   tych  płyt  powoduje  przechylanie  się  całej
nawierzchni.

Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.
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6)  Interpelacja  dotycząca  poprawy bezpieczeństwa i  komfortu  życia  mieszkańców
ul. Warszawskiej.

Zwracam  się  w  imieniu  mieszkańców  ulicy  Warszawskiej,  właścicieli  posesji
znajdujących się przy działce nr 175/2 położonej w obrębie geodezyjnym 0011 miasta
Pyrzyce o naprawę nawierzchni drogi położonej na tejże działce,  a przejętej  przez
Miasto od Spółdzielni  Mieszkaniowej  „Słoneczna”.  Droga ta od wielu lat  nie była
remontowana i jej obecny stan jest bardzo zły. Wiele głębokich i rozległych ubytków
w nawierzchni  stwarza  bardzo  duże  niebezpieczeństwo  nie  tylko  dla  posiadaczy
samochodów, ale przede wszystkim dla pieszych, gdyż wiele pojazdów aby uniknąć
wjazdu w te  dziury wjeżdża na chodnik,  po którym nie tylko przemieszczają  się
dorośli, ale w większości dzieci, dla których chodnik służy jako droga rowerowa lub
plac zabawy. Muszę nadmienić, że droga ta jest bardzo intensywnie eksploatowana
przez pojazdy,   gdyż jest  jedyną drogą dojazdową na osiedle tak od strony ulicy
Warszawskiej  jak  też  i  ulicy  Staromiejskiej.  Biorąc  pod  uwagę  brak  możliwości
wymiany  całej  nawierzchni  ze  względu  na  duże  koszty,  proszę  chociaż
o uzupełnienie  ubytków  masą  poasfaltową  i utwardzenie  jej,  co  mam  nadzieję
poprawi  bezpieczeństwo  w  tym  miejscu,  a  na  pewno  zapobiegnie  wjeżdżaniu
pojazdów na chodnik.

Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.

Przewodniczący  K.  Budżetu  -  Remigiusz  Pajor  –  Kubicki –  Składam  dzisiaj  trzy
zapytania: 

1)  W  związku  z  szerokim  zainteresowaniem  społecznym,  zwracam  się  z  prośbą
o udzielenie informacji na temat obecnego stanu prac nad projektem pływalni przy
Szkole  Podstawowej  przy  ul.  Rejtana  oraz  przewidywanego  terminu zakończenia
prac nad nim.

Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

2)  W nawiązaniu do  punktu  7,  6,  46  i  77  kalendarza  spotkań Burmistrza  Pyrzyc
proszę o udzielenie informacji na temat poziomu zaawansowania rozmów, lokalizacji
i powierzchni planowanych inwestycji oraz potencjalnej liczbie miejsc pracy. Chodzi
tutaj  o  inwestycje  szklarniowe,  ponieważ radny Błażejewski  pytał  tylko o te  przy
Geotermii, a tam była jeszcze bodajże wymieniona jedna inwestycja.

Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

3)  W  związku  z  planami  gminy  Kozielice  dotyczącymi  poprowadzenia  ścieżki
rowerowej  po nasypie kolejowym od Tetynia do granicy z gminą Pyrzyce proszę
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o udzielenie  informacji  na  temat  działań  podjętych  przez  Burmistrz  Pyrzyc
w związku  z dalszym  poprowadzeniem  ścieżki  od  granicy  gminy  do  obecnie
istniejącej ścieżki przy ul. Stargardzkiej. Proszę też o informację na temat możliwości
ewentualnego przejęcia gruntów od Polskich Kolei Państwowych w związku z jej
budową.

Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.

Wiceprzewodniczący Rady – Mariusz Szymkowicz –  Mam jeszcze jedno zapytanie,
tym  razem  w  sprawie  wydatków  bieżących  poniesionych  na  terenach
poszczególnych  Sołectw  Gminy  Pyrzyce  w  okresie  od  stycznia  2015  r.  do  końca
sierpnia 2019 r.

Proszę  o  wskazanie  wszystkich  wydatków  bieżących  poniesionych  na  terenach
poszczególnych  Sołectw  Gminy  Pyrzyce  w  okresie  od  stycznia  2015  r.  do  końca
sierpnia 2019 r. z wyszczególnieniem: jaki wydatek, kwota wydatku i ewentualnie
w tym udział środków z Funduszu Sołeckiego i środków zewnętrznych. 

Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.

Radny Mariusz Ogrodnik – Na podstawie art. 24 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990
roku o samorządzie gminnym, proszę o informację:

1. Jaki jest całkowity roczny koszt funkcjonowania Rady Nadzorczej funkcjonującej
w Pyrzyckim Przedsiębiorstwie Komunalnym Spółka z o. o.?

2.  Jaki  jest  całkowity  roczny  koszt  reklam  Pyrzyckiego  Przedsiębiorstwa
Komunalnego Spółka z o. o w mediach?

W związku ze zmianą przepisów dotyczących opłat za gospodarowanie odpadami
komunalnymi,  co  wiąże  się  ze  znaczą  podwyżką  za  wywóz  odpadów  i  dużym
zainteresowaniem mieszkańców naszej gminy tym tematem uzyskanie tych danych
uważam za uzasadnione.

Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.

Nie wniesiono więcej zapytań i interpelacji.

    18



Do punktu 6 porządku
Informacja  z  wykonania  budżetu  Gminy  Pyrzyce  za  I  półrocze

2019r. (Druk Nr 114/19).

Informacja stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Otrzymaliśmy  informację  od  Pani
Burmistrz  oraz  Uchwałę  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
z dnia 12 września 2019 r.  Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w składzie:
Przewodnicząca  Anna  Suprynowicz,  Dawid  Czesyk,  Katarzyna  Korkus  wydała
pozytywną opinię odnośnie informacji Burmistrza o przebiegu wykonania budżetu
Gminy Pyrzyce  za  pierwsze  półrocze  2019 r.,  jest  szczegółowe uzasadnienie  tejże
uchwały, dokumentacji. 

Uchwała  Nr  CCLXXXII.564.2019  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  w  Szczecinie   z  dnia  12  września  2019  r.  w  sprawie  opinii
o przedłożonej przez Burmistrza Pyrzyc informacji o przebiegu wykonania Budżetu
Gminy  Pyrzyce  za  pierwsze  półrocze  2019  roku  stanowi  załącznik  Nr  21  do
protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Na  Komisjach,  które  chciały  uzyskać
informacje,  zostały  przedstawione  w  sposób  szczegółowy,  każdy  z  Państwa  miał
długi  czas  na to, żeby zapoznać się z tym dokumentem, więc prosimy o pytania.

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Otworzył dyskusję.

Przewodniczący  K.  Rolnictwa  i  Ekologii  –  Jerzy  Wroński  –  Tak  jak  słyszeliście
i widzieliście, że sesja zaczęła się dosyć ogniowo, aby to troszeczkę ugasić, Szanowni
Państwo przekazana nam została jako radnym informacja o wykonaniu budżetu za
pierwsze półrocze i po głębokiej analizie tego budżetu, informacji, chciałbym, bardzo
serdecznie  podziękować  Pani  Burmistrz,  jak  i  wszystkim  pracownikom  Urzędu,
ponieważ, tak jak Państwo pamiętacie w poprzedniej kadencji niestety nie zgadzałem
się,  więc  była  niekiedy wymiana zdań po obu stronach,  ale  dzisiaj  całkowicie  się
zgadzam   z  wykonaniem  tego  budżetu,  jeszcze  raz  Pani  Burmistrz  składam
serdecznie podziękowanie.  A propos budżetu nie  wiem,  czy Państwo wiecie,  czy
nawet Wysoka Rada wie, ile zostało pozyskanych pieniędzy przez Panią Burmistrz,
pracowników, Panią Skarbnik od pierwszego stycznia do końca września? Chciałbym
Państwa  poinformować,  że  Gmina  Pyrzyce  na  dzień  dzisiejszy  pozyskała
11.625.208,08  zł.  Chciałbym również  w tym miejscu podziękować Pani  Burmistrz,
Panu Kazimierzowi Jaborowskiemu, ponieważ na rzecz bezpieczeństwa, a konkretnie
na jednostkę Ochotniczej Straży Pożarnej wraz z zarządem gminnym, Pan Kazimierz
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pozyskał  930 tyś  zł,  także  Panu  Kazimierzowi  należą  się  duże  podziękowania,
ponieważ bezpieczeństwo w Gminie Pyrzyce jest bardzo ważne, życie ludzkie jeszcze
ważniejsze, także mamy zakupione dużo sprzętu, umundurowania specjalistycznego
i  za  to  jeszcze  raz  serdecznie  dziękuję.  Uważam,  że  powinni  podziękować  także
mieszkańcy pierwszej  kategorii  i  mieszkańcy drugiej  kategorii,  a  dlaczego drugiej
kategorii to może zaraz w następnym punkcie Państwu wyjaśnię. 

 Wiceprzewodniczący Rady – Mirosław Stasiak – Pan radny Wroński chciał gasić jako
strażak, ja może nie będę tu niczego gasił tylko może podpalę, bo ludzie się różnią,
chciałbym się odnieść do Pana, że segregowanie ludzi na pierwszą a drugą kategorię,
to już był kiedyś taki facet, który dzielił ludzi na kategorie, na ludzi i podludzi. Nie
wiem, czy o to Panu chodziło, czy zupełnie o coś innego, mam nadzieję, że o coś
innego.  Po  drugie:  to  to,  że  te  pieniądze  zostały  pozyskane,  dlatego  że  władze
centralne przeznaczyły takie pieniądze i po takie pieniądze ktoś sięgnął i to, że to
zrobił  to  w moim  odczuciu  po  prostu  zrobił  swoje,  bo  ja  nie  wyobrażam  sobie
sytuacji,  gdyby miał po nie nie sięgnąć  skoro ktoś przeznaczył na to, żeby po nie
sięgnąć.  Jeżeli  komuś  się  należą  podziękowania,  to  przede  wszystkim  tym
pracownikom, którzy takie  wnioski  piszą i  te  wnioski  nie  są  odrzucane,  bo  jeżeli
byłyby  źle  napisane,  to  zostałyby  odrzucone.  To  świadczy  tylko  o  tym,  że  ktoś
wcześniej podjął super decyzje, że takich ludzi zatrudnił, bo ci ludzie wiedzą co robią
i są kompetentni i za to należy im się podziękowanie, a od jakiegoś czasu Pan nie
wiem z jakiego powodu próbuje budować jakiś wielki ołtarzyk podziękowań, może
jakieś lobby kwiaciarskie ma z Panem układ, że te kwiaty chce Pan ciągle kupować,
nie wiem, moje domysły. Moim zdaniem to, że te pieniądze do nas wpływają jako do
Gminy, to jest tylko dowód na to, że wszyscy robią swoje i sięganie po te pieniądze to
nie jest żadna zasługa, tylko obowiązek, a przede wszystkim świadectwo tego, że ci
ludzie, którzy piszą te wnioski są super ludźmi, kompetentnymi i dobrze dobranymi.

Przewodniczący K. Rolnictwa i Ekologii – Jerzy Wroński –  Chciałem się odnieść do
Pana radnego, nigdy, podkreślam, nigdy nie dzieliłem właśnie mieszkańców miasta,
a mieszkańców terenów  wiejskich, ale zaraz Panu wyjaśnię w następnym punkcie.
Pozyskanie pieniędzy to nie taka łatwa sprawa Panie rady, nie jedna gmina by chciała
pozyskać te pieniądze i  mieś w swoim „portfelu” te 11 milionów, ale trzeba mieć
również na wkład własny, żeby jakikolwiek wniosek napisać i pozyskać pieniądze,
myślę, że każdy mnie zrozumie, że trzeba mieć wkład własny i tutaj właśnie trzeba
podziękować  Pani  Skarbnik,  Pani  Burmistrz,  że  właśnie  te  pieniądze  zostały
wygospodarowane,  żeby  były  na  wkład  własny.  Tutaj  właśnie  trzeba  mocno
podziękować, w mocnych słowach, za te 11 milionów, przecież to jest przeznaczone
dla wiosek, ale również przeznaczone dla miasta. Dzisiaj mamy potężną inwestycję
w mieście  i  z  tego powinniśmy się  cieszyć,  a  nie  tak jak  Pan podkreślił  podsycać
jeszcze ogień, żeby to się lepiej paliło, tak Pan zrobił.  
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Też chciałabym się odnieść do słów Pana
Stasiaka - „obowiązek”. Panie radny, obowiązkiem Burmistrza i Rady Miejskiej jest
uzyskiwanie dochodów, tak jak po mojej stronie pojawiają się możliwości pozyskania
środków z różnych źródeł i władz centralnych, którym jesteśmy bardzo wdzięczni,
bo   każdy  rząd  powinien  i  jego  obowiązkiem  jest  wspierać  samorząd.  Każdy
samorząd,  czy  to  powiatowy,  czy  marszałkowski,  gdzie  pozyskaliśmy  też  duże
środki finansowe, powinien nam takie możliwości otwierać jeżeli je ma, ze środków
własnych  lub  realizując  dofinansowania  unijne,  ale  żeby  po  te  środki  sięgnąć  to
trzeba  być  przygotowanym,  podjąć  decyzje  i  te  decyzje  często  są  decyzjami  nie
z roku,  dwóch,  ale  czasami  i  z  trzech,  i  czterech  lat.  Taka była  moja  polityka  od
początku działania  kiedy zostałam Burmistrzem.  Może Pan się  cofnąć  do mojego
programu wyborczego, gdzie mówiłam, że dla mnie najważniejszym punktem będzie
pozyskiwanie środków zewnętrznych,  a następnie to koło zwrotu będzie do tego,
żebyśmy mogli realizować następne inwestycje, po co? Po to przede wszystkim, żeby
nie  ponosić  podatków,  bo to  o czym przed chwilą  Państwu powiedziałam,  że  za
chwilę  będziemy  rozmawiać  o  podatkach,  Pana  obowiązkiem  też  jest  ustalenie
podatków, ale czy Pan tak łatwo podniesie rękę za podniesieniem podatków, bo to
jest Pana obowiązek, czy będzie Pan się kierował innymi zasadami jeżeli to jest takie
łatwe i takie proste. Wrócę się tylko do ostatniego programu, którego ojców i matek
sukcesów jest bardzo dużo, jeżeli to jest taki wspaniały program, a jest dobry, ja nie
narzekam na te 70 %, które dostałam, chciałabym jeszcze więcej, bo uważam, że nam
samorządom jeszcze te pieniądze się należą, przy tej infrastrukturze, która jest. Jeżeli
to jest  takie proste,  to dlaczego w powiecie pyrzyckim, a tylko na nim się skupię,
Gmina Pyrzyce, Starostwo i Gmina Lipiany wystąpiły o te pieniądze, dlaczego nie
wystąpiła Gmina Przelewice, Warnice, Bielice, dlatego że nie mają środków na wkład
własny, dlatego że nie byli może  przygotowani, a jeżeli byłoby to takie proste i byłby
to ich obowiązek,  to  czemu ich tam nie ma? Więc proszę,  a  szczególnie  Państwa
radnych opozycyjnych, żebyście chwaląc programy partii PiS, której jesteście w części
wyznawcami, bardzo dobrze, Wasze prawo, Wasza wolna. Ale ja mam prawo tak
powiedzieć, Panie radny, czemu Pan to komentuje, to podnosicie, rząd prawa PiS, ja
też  się  ciesze,  że  ten  rząd  umożliwia,  ja  nie  jestem  osobą  polityczną  i  dla  mnie
Burmistrza, który ma robić inwestycje i wszystko, żeby sięgnąć po te pieniądze, to nie
ważne jest dla mnie czy to będzie rząd PiS, czy innego ugrupowania, czy to będzie
taki Marszałek, czy inny, bo moim obowiązkiem jest siadać do rozmów z każdym
z nich i sięgać po te programy, które każdy z nich oferuje, to musi być moja decyzja,
to ja muszę przygotować, siedzieć z Panią Skarbnik i szukać na wkład własny, bo
tego Państwo nie robicie, Państwo następnie te pieniądze dzielicie. Pracownicy, czyli
Pani Ania Hołownia, Pani Aleksandra Stażyńska, które te wnioski piszą, to też są
dodatkowe zadania, więc jeżeli doceniacie tych wszystkich, którzy nam te pieniądze
udostępniają, bardzo dobrze, ale zobaczcie w tym wszystkim nas, bo to po prostu
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samo nie przyszło. Te walizki z pieniędzmi nie przyszły i nie zapukały do mojego
gabinetu, ja otworzyłam , a one powiedziały „Pani Burmistrz wchodzimy, wpuszcza
nas Pani,  czy nie”.  Jakby było to takie proste  i  gdyby udział  i  przede wszystkim
przygotowanie samorządu, i przygotowanie tego budżetu było takie proste, to te inne
samorządy,  też  by  te  walizki  wzięły,  niech  Pan  uwierzy,  bo  wiem,  w  jakich  są
sytuacjach i wiem, że te propozycje dla nich pozyskania tych 50-ciu, 60-ciu też nie są
wcale zadowalające, bo jednak nie stać ich dzisiaj, żeby to wypracować i żeby jednak
po te pieniądze sięgnąć. Więc tak cieszymy się, jesteśmy wdzięczni każdemu kto nam
umożliwi, bo obowiązkiem rządu i każdego innego samorządu, który takie pieniądze
ma, jest wspieranie samorządów, trudnych decyzji, a w szczególności jeżeli chodzi
tutaj o drogi, termomodernizacje i wszelkiego rodzaju inne zadania, które są. Więc ja
się  z Panem  nie  zgadzam,  bo  trzeba  doceniać,  przede  wszystkim  (to  Panowie
powinniście  docenić)  naszą  pracę  i  to,  że  dzięki  temu  możecie  podnieść  rękę
i powiedzieć „tak, fajnie, mamy to zadanie”. Równie dobrze ja mogłam nie wystąpić,
nie wypracować tych środków z Panią Skarbnik, tak pracując, pozyskując te środki
i nie podnosząc przez ten czas podatków, i  teraz obowiązkiem Państwa za chwilę
będzie przygotowanie się do tego budżetu, o którym mówiłam i ciekawa jestem, czy
tak łatwo Pan będzie mówił o tym, że to jest mój obowiązek. 
 
Wiceprzewodniczący  Rady  –  Mirosław  Stasiak  –  To  co  Pani  powiedziała  to  tak
naprawdę  potwierdza  moje  wcześniejsze  słowa,  podziękowałem  wielokrotnie
pracownikom, którzy piszą te wnioski, za ich kompetencje i to, że robią to bardzo
dobrze. Po drugie wspomniała Pani, że w swojej kampanii i programie wyborczym
pisała Pani, że będzie Pani starała się pozyskiwać środki zewnętrzne, czyli robi Pani
to,  co Pani  obiecała,  czyli  robi  swoje,  wykonuje to,  co było  obiecane.  Jeszcze jeśli
chodzi  o pytanie,  dlaczego inne gminy z powiatu pyrzyckiego nie pozyskują tyle
pieniędzy, to nie do mnie pytanie tylko do nich, a może faktycznie do przemyślenia
sprawa dla mieszkańców tych gmin, dlaczego jest tak, a nie inaczej. 
 
Przewodniczący Rady  - Mariusz Majak -  Tak to zawsze jest, że szklanka jest albo do
połowy pełna albo od połowy pusta, zależy kto przez jaki pryzmat patrzy, to tak to
widzi.   

Przewodniczący  K.  Rewizyjnej  –  Artur Kurowski  –  Ja  bym tylko chciał  strzepnąć
z siebie tą łatkę, która teraz została mi tutaj przyszyta jako wyznawcy tej, czy innej
partii, nie jestem wyznawcą żadnej partii. 

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk – Ściągnąłem tą uchwałę z marcowej sesji w sprawie wieloletniej prognozy
finansowej gminy Pyrzyce  i chciałbym się dowidzieć, co się zmieniło w tym punkcie,
że  Pani  Burmistrz  dzisiaj  mówi,  że  jest  konieczność  powołania  wspólnej  komisji
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w sprawie wzrostu podatków, jeżeli podatki przez najbliższe trzy lata miały zostać na
niezmienionym poziomie i  chciałbym się dowiedzieć,  co wpłynęło dzisiaj  na takie
stanowisko, że chcemy  podnosić podatki?

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska  –  Tego się  obawiałam „chcemy podnosić
podatki”.  Zaraz na facebooku pojawi się „Pani Burmistrz podnosi podatki”.  Panie
radny  ja  powiedziałam  wyraźnie,  ze  zrozumienie  i  proszę  słuchać,  zapraszam
Państwa przed skonstruowaniem budżetu,  bo  nie  mogłam zrobić  tego w tamtym
roku,  bo  była  jeszcze  inna Rada.  Przed konstrukcją  budżetu musi  zapaść  decyzja
radnych, jak również Burmistrza, czy podatki będą podnoszone, czy nie, bo jeżeli tak
to muszą być przez nas złożone uchwały do projektu budżetu, jeżeli nie to nie są
składane takie uchwały i przechodzimy na bazie poziomu tych podatków, które są.
Powiedziałam  jeszcze  w dalszej  swojej  części,  że  również  chcę  wskazać  Państwu
zagrożenia  jakie  za  sobą  niosą  wprowadzone przez  Rząd zmiany,  zagrożenia  dla
samorządów obniżenia dochodów, więc jeżeli dochody zostaną obniżone, a są na nas
nałożone nowe obowiązki, o których nie wiedział Pan jeszcze pół roku temu, ani ja
o nich nie wiedziałam, a mamy przed sobą podpisane umowy na duże inwestycje,
mamy złożone wnioski na kolejne inwestycje, mamy jeszcze propozycje inwestycji,
o których będziemy rozmawiać, to musimy podjąć decyzję, czy te podatki zostają na
tym samym poziomie, czy rezygnujemy z inwestycji, czy uda nam się (nie wiem jak),
ale może Państwo zaproponujecie jakieś rozwiązanie. Więc to ma być nasza dyskusja,
a  nie  na  zasadzie  takiej,  że  ja  w  marcu  powiedziałam,  to  już  pewnie  w marcu
powinnam Pana zaprosić i powiedzieć jak tworzymy podatki.  Takie jest  normalne
funkcjonowanie  samorządu,  jesteśmy  przed  konstrukcją  budżetu  i  takie  decyzje
muszą zapaść tak było, jest i będzie, i nie na zasadzie jakiejś przepychanki, tylko na
zasadzie tego, czego cały czas Państwo ode mnie oczekujecie, za każdym razem Was
zapraszam  na  wspólne  komisje,  żeby  przeanalizować tematy,  żebym  później  nie
usłyszała „ale Pani nam nie powiedziała, nie wiedzieliśmy, nie znamy się”. Z resztą
teraz już nie możecie powiedzieć, że się nie znacie, bo jesteście już ponad 10 miesięcy
radnymi, znacie budżety, wiecie jak się je konstruuje i teraz przedstawię Państwu
stan  aktualny  to,  co  powiedziałam  i  decyzja  będzie  nasza  wspólna,  w  którym
kierunku idziemy, tak żebym mogła skonstruować projekt budżetu, który Państwu
przedstawię, a Państwo następnie z tym projektem zrobicie, co uważacie, bo będzie
on już w Waszych rękach. Także proszę nie mówić, że ja już chcę te podatki podnieść,
bo ja oczekuję rozmowy wspólnej. 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak –  I  znowu mamy dygresję,  odeszliśmy od
porządku obrad, od punktu, gdzie rozmawiamy na temat sprawozdania z wykonania
budżetu, a tu już rozmawiamy o przyszłym budżecie, czy ktoś chciałby zabrać głos
właśnie w przedmiocie sprawozdania z wykonania budżetu.     
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Głównym ciężarem gatunkowym przy ocenie sprawozdania z wykonania budżetu
jest  ocena  całości  budżetu,  która  jest  dokonywana  po  całym  roku,  w  tej  chwili
w miesiącu  czerwcu,  gdzie  Rada  przyjmuje  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu,
sprawozdanie finansowe i występuje z wnioskiem absolutoryjnym, wtedy będzie ten
ciężar  gatunkowy  dyskusji  taki  całkowity,  pełny.  Natomiast  w  tej  chwili  mamy
przedłożoną  informację  z  wykonania  budżetu,  tak  jak  służby  finansowe  Pani
Burmistrz  przedstawiły  budżet  wykonany jest  w blisko  50%,  zarówno po  stronie
dochodowej,  jak  i  po  stronie  wydatkowej.  W  zasadzie  wszystko  idzie  planowo,
chciałbym tylko zwrócić uwagę na dwa punkty, które mój niepokój budzą, chodzi
o dział  756,  rozdział  75621  –  udziały  gmin  w  podatkach  stanowiących  dochód
budżetu państwa, wykonany jest na poziomie 46,49% i mogłoby się wydawać, że jest
to wysokie wykonanie, ale przy całości kwoty planowanej  14.408.000 zł, to jak sobie
pozwoliłem  przeliczyć  po  stronie  wykonania  dochodów  w  tych  udziałach,
w podatkach, jak Pani Skarbnik powiedziała PIT, brakuje nam około pół miliona i to
jet niepokojące, natomiast mamy drugie półrocze więc mam nadzieję, że ten bilans
nam  się  wyrówna  i  będziemy  mieć  większy  udział,  chociaż  tak  jak  Panie  tutaj
przypominają  wiemy,  że  część  naszego  społeczeństwa,  młodzi  ludzie  do  26  r.  ż.
zwolnieni są całkowicie z podatku dochodowego, a część mieszkańców ma ten próg
obniżony,  więc tutaj  też możemy być zaniepokojeni  odnośnie realizacji  dochodów
w tym punkcie. Drugi punkt, który budzi mój niepokój, to punkt wydatki majątkowe,
a więc wykonanie budżetu w zakresie realizacji inwestycji,  mamy wykonany tylko
w niecałych  20%,  na  inwestycje  mamy  zaplanowane  13  276  000,24  zł,  natomiast
wykonaliśmy 2 592 313 zł., tak więc został nam tylko jeden kwartał i służby powinny
się  sprężyc,  aby  te  wydatki  majątkowe,  te  inwestycje,  które  zostały  zaplanowane
w 2019 roku zostały  wykonane,  to  tylko krótkie  moje uwagi.  Myślę,  że będziemy
rozmawiać  o wykonaniu  budżetu  w  połowie  2020  r.,  i  że  będziemy  oceniać  go
pozytywnie.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska  -  Chciałam się tylko odnieść do tego, co Pan
powiedział  z tym zagrożeniem, tak bo ja pierwszy raz spotkałam się z tym, żeby
zmiany podatkowe (mówimy o PIT) zostały wprowadzone w roku podatkowym, to
jest  porostu  kuriozalne,  ale  niestety  jest  i  to  nas  już  dotyka,  bo  wiemy,  że  będą
mniejsze środki. I jeszcze była tam informacja o majątkowych, więc budżet wykonany
do czerwca,  służby się  sprężają,  jak  Państwo obserwujecie  przetargi  są  ogłaszane
kilkakrotnie, są wyłaniani wykonawcy, bo tutaj ten problem jest bardzo duży i ceny
też  szaleją.  Więc  część  umów  została  już  podpisana  i  tak  jak  powiedziałam
wykonawcy już są, weszli na ten teren i oni tak jak  my robimy wszystko,  żeby te
inwestycje, które będą możliwe zostały zakończone z końcem roku 2019.

Przewodniczący  Rady  -  Mariusz  Majak  –  Trzymajmy  kciuki,  żeby  znaleźli  się
wykonawcy na na realizację wszystkich zadań, które chcemy wykonać.  

    24



Przewodniczący  K.  Budżetu  –  Remigiusz  Pajor-Kubicki  -   Skoro  te  zmiany
podatkowe na nasze nieszczęście zostały wprowadzone w środku roku, tak jak Pani
Burmistrz  powiedziała  i  skoro  wiecie  już prawdopodobnie  ile  mniej  więcej  mniej
pieniędzy otrzymamy, to bardzo bym prosił o taką informację, jeżeli to już wiadomo.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska  - Taką informację przedstawimy Państwu na
tej wspólnej komisji, o której mówiłam. 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Ogłosił przerwę.
Przerwa godz. 14:30

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Wznowił obrady sesji po przerwie.

Po przerwie godz. 14:50
Wyszedł Radny Damian Błażejewski

Stan radnych na sali: 13

Do punktu 7 porządku
Projekt  uchwały w sprawie zmian budżetu i  w budżecie Gminy

Pyrzyce na rok 2019 (Druk Nr 118/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu– opinia stanowi załącznik Nr 26 do protokołu,
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr

27 do protokołu,
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała była szczegółowo analizowana na
poszczególnych komisjach, ja tylko chciałabym wprowadzić najogólniejsze sprawy,
nie  będę  przedstawiała  wszystkiego,  ale  przede  wszystkim  początek,  czyli
zwiększenie planu dochodu budżetu o kwotę 1.225.026,23 zł  i  zwiększenie planu
wydatków  budżetu  również  o  kwotę  1.225.026,23  zł,  i  również  w  punkcie  3
dokonujemy  rozwiązania  rezerwy  celowej  majątkowej  na  budżet  obywatelski
utworzony zgodnie z Uchwałą Nr III/10/18 z 20 grudnia 2018 r. w kwocie 250.000 zł
dotyczy to realizacji zadania „Remont świetlicy w Stróżewie”, a także rozwiązania
rezerwy związanej ze świetlicami wiejskimi i dodaje się tu ppkt h tworząc rezerwę
celową  bieżącą  na  „wynagrodzenia  i pochodne  dla  nauczycieli  oraz  wydatki  na
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dotacje dla przedszkoli niepublicznych” w kwocie 543.328 zł. Z tych ważniejszych
rzeczy,  na  które  należałoby  zwrócić  uwagę  to  przede  wszystkim  zwiększenie
dochodów bieżących  ze  środków rezerwy ogólnej  w kwocie  68.304  zł  z  rezerwy
subwencji  oświatowej  na  wyposażenie  w pomoce  dydaktyczne  do  realizacji
podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych dla SP z OI w Pyrzycach.
Jak  również  zwiększenie  subwencji  oświatowej  w  związku  ze  zwiększeniem
wynagrodzeń dla nauczycieli o kwotę 335.328 zł. Również wprowadzamy wcześniej
już wspomniane zadanie  pn. „Przebudowa  ul. Mickiewicza” mieliśmy to zadanie
wprowadzone, czyli były to dochody własne, a teraz wprowadzamy kwotę uzyskaną
z  dofinansowania  2 950 266,34  zł.  Temat  kontrowersyjny  na  sesji  nadzwyczajnej
wprowadzony do rezerwy i w tych zmianach do budżetu dokonujemy rozwiązania
rezerwy celowej w kwocie 51.778,84 zł utworzonej na „wydatki majątkowe związane
ze świetlicami wiejskimi” i to jest zwiększenie  wydatków majątkowych na zadanie
pn.”  Poprawa  bezpieczeństwa  i jakości  życia  mieszkańców  poprzez  wykonanie
w świetlicy wiejskiej ogrzewania gazowego” – Żabów. 

W dziale 855 i w pozostałych rozdziałach są to środki związane Ośrodkiem Pomocy
Społecznej otrzymane od Wojewody i one przenoszone  na poszczególne rozdziały.
Tak jak powiedziałam było dość szczegółowo omawiane, ale chciałabym przejść do
punktu spornego, czyli  utworzenia ogrzewania gazowego w świetlicy w Żabowie,
z którym  Państwo  na  sesji  nadzwyczajnej  mieliście  dużo  wątpliwości,  więc
chciałabym jeszcze raz prosić Państwa o przyjęcie tego zadania w związku z tym, że
tak jak mówiłam wcześniej,  jest to zadanie zaplanowane wspólnie z mieszkańcami
z udziałem  Funduszu  sołeckiego.  Udział  Funduszu  sołeckiego  jest  10.000  zł,
natomiast pozostałe środki są to środki Gminy Pyrzyce. Padały różne informacje, że
Państwo nie  znacie  wydatków,  które  są  ponoszone na  innych sołectwach,  o  taką
informację (jeżeli chodzi o wydatki inwestycyjne) wystąpił Pan Radny Szymkowicz,
którą  otrzymał,  pewnie  się  do  tego  odniesie,  a  ja  chciałabym przedstawić  krótką
historię działań, które były podjęte, jeżeli chodzi o świetlicę w Żabowie. W 2017 r.
postanowiliśmy i wystąpiliśmy do gazowni o wydanie warunków przyłączeniowych
do  sieci  gazowej  po  rozmowach  z mieszkańcami,  że  takie  ogrzewanie  jest
ogrzewaniem niezbędnym, bo wiemy, że tam jest ogrzewanie elektryczne, które nie
zapewnia odpowiedniej temperatury, nie można go pozostawić włączonego na całą
noc. Jest tam świetlica środowiskowa, z której korzysta średnio 25 dzieci, ale wiemy,
że ta ilość dzieci jest różna w zależności od dni, dochodzi nawet do 40 – 50 (jest tu
Pani opiekunka, która za chwilę pewnie też o tym powie) i stan tej świetlicy, która
jest częścią budynku należącego do współwłasności ,  bo wiemy, że tam mamy też
mieszkanie u góry, a także są biura Spółdzielni Mieszkaniowej Świt. Nawet, jeżeli
mówimy o  ogrzewaniu elektrycznym,  które  jest  ogrzewaniem niewystarczającym,
chyba  od  początku,  i  nie  zapewniało  odpowiedniej  temperatury   również
pozostawianie  na  noc  i  nie  pilnowanie  tego  ogrzewania  może  zdarzyć  się,  że
doprowadzi do jakiejś sytuacji pożaru lub czegokolwiek, czego chcielibyśmy uniknąć
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wiedząc, że mamy mieszkańców, dlatego takie rozmowy toczyły się z mieszkańcami,
żeby  zmienić  to  ogrzewanie  na  ogrzewanie  gazowe,  zakupić  piec  dwufunkcyjny
wymienić kuchenkę na gazową, wymiana komina i tą całą inwestycje przeprowadzić.
Tak  jak  powiedziałam,  warunki  przyłączenia  do  sieci  gazowej  otrzymaliśmy
w styczniu 2018 r., zmiana funduszu sołeckiego następnie po tym nastąpiła 08 maja
2018 r.,  gdzie mieszkańcy przychylili  się i  przeznaczyli  kwotę 10.000 zł,  następnie
opinia kominiarska, wdrożenie procedur wykonania dokumentacji  to już wrzesień
2018  r.  i  wykonana  dokumentacja  została  w  październiku  2018  r.,  gdzie  po  tym
złożyliśmy  wniosek  o wydanie  pozwolenia  na  budowę,  który  otrzymaliśmy
17 grudnia 2018 r. Po naszych rozmowach i moich ustaleniach, że jeżeli będą środki
finansowe takie, a wiemy, że te zmiany w budżecie, które cały czas ewaluują jest to
marzec po rozliczeniu budżetu, jak również po rozliczeniu półrocza budżetu, tak jak
teraz  się  to  odbywa  wiemy,  że  mamy  wolne  środki  możemy  dofinansować  te
zadania, które są przewidziane. W przypadku, kiedy nastąpiłaby taka sytuacja, że ja
nie  widziałabym  i  nie  miałabym  możliwości  znalezienia  tych  środków  to  też
informuję zawsze Sołtysów, że wtedy zmieniają ten fundusz sołecki i przeznaczają na
inne zadanie. Ale tak jak Państwo widzicie my przygotowywaliśmy się do tego już
od  2017  r.  nie  jest  to  od  wczoraj,  przedwczoraj,  ani  nie  było  to  przed  sesją
nadzwyczajną, jak można było sobie wyobrażać, że zostało to zrobione na szybko,
albo jakiś wymysł, czy fanaberia. Oczywiście na komisjach pojawiają się bardzo różne
słowa,  określenia,  że  to  przemycanie  przeze  mnie  do  budżetu  jakichś  zadań,
wyciąganie  królika  z  kapelusza  i  wiele,  wiele  innych,  że  dotyczy  to  małej  grupy
społeczności. Żabów  liczy  1269  mieszkańców,  tak  jak  powiedziałam  w świetlicy
środowiskowej są dzieci, jest to teren popegeerowski, gdzie te dzieci znajdują swoje
miejsce, są tam odrabiane lekcje, prowadzone są z nimi wszelkiego rodzaju zajęcia.
Również po zmianie ogrzewania planowane jest, że przedszkole w Żabowie, które
ma dość  małe  pomieszczenia  będzie  chciało  realizować  tam swoje  występy,  czyli
będzie  musiało  wychodzić,  co  jest  też  zgodne  z  programem  działalności,  do
społeczności z tymi swoimi grupami (tam na ten moment jest 48 dzieci), więc u siebie
w przedszkolu takiej możliwości nie mają, żeby wszelkiego rodzaju przedsięwzięcia
skierowane do środowiska z Żabowa mogły odbywać się w przedszkolu, więc do
tego odpowiednia jest świetlica, ale ta świetlica wymaga przede wszystkim wymiany
ogrzewania, żeby ta temperatura była zapewniona, żeby nie było wilgoci, która teraz
jest  w  tej  świetlicy,  a  kolejnymi  zadaniami  z  funduszu  sołeckiego,  które  sobie
sołectwo  zaplanowało,  tj.  wymiana  drzwi  i  następnych  prac  remontowych,  które
będą chcieli przeznaczać, żeby ta świetlica funkcjonowała już prawidłowo. Jeżeli nie
zrobimy tego ogrzewania to wszelkie malowanie i inne rzeczy nie zdadzą egzaminu. 

Tutaj jeszcze chciałbym powiedzieć,  bo kiedy pada słowo, że to jest kierowane do
niewielkiej  grupy  osób,  niedawno  przyjmowaliśmy  zadanie  ul.  Słowackiego,  ja
sprawdziłam, na ul. Słowackiego jest 56 mieszkańców, więc nawet jeżeli jest to ulica
miasta, to przy tej ulicy mieszka taka grupa mieszkańców i nikt z Państwa, ani ja nie
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negował tego, że może to jest za mała liczba mieszkańców, może powinniśmy się
sugerować większą, bo teraz widzę, że zaczynamy iść w tym kierunku, a tam jest
900.000 zł, a tu mówimy o kwocie 51.000 zł, a 10.000 zł jest to fundusz sołecki. Moje
stanowisko jest takie,  że zasadne jest,  aby ta miejscowość popegerowska, w której
działa świetlica środowiskowa, ci mieszkańcy mieli prawo tak samo jak mieszkańcy
innych miejscowości, jak mieszkańcy miasta do realizacji inwestycji w miejscu, które
skupia  ich  dzieci,  jak  również  spotkania  seniorów  i  te,  które  planowane  są  we
współpracy  z przedszkolem.  Teraz,  żeby  potwierdzić  Państwu  to,  co  mówię
chciałbym, żeby głos zabrała Pani Sołtys, która jest tutaj obecna jak i Rada Sołecka,
które są organem pomocniczym Gminy, żeby mieszkańcy Żabowa wypowiedzieli się
czy  to  jest  zasadne,  czy  to  jest  niepotrzebne,  tak  jak  Państwo  w  wielu  swoich
wypowiedziach uznawali, że może to nie jest inwestycja, która jest na ten moment
i na ten czas.

Sołtys Sołectwa Żabów – Agnieszka Przygoda – Chciałam potwierdzić to wszystko,
co  mówiła  Pani  Burmistrz,  że  to  wszystko  jest  prawdą.  Ja  Sołtysem  jestem  od
niedawna,  bo  zostałam  sołtysem  w  lutym  tego  roku,  natomiast  z  działalnością
sołectwa jestem związana już od 2010 r. kiedy sołtysem została u nas Pani Małgosia
Piotrowska  i  ja  byłam  jej  zastępcą.  Byłam  wice-sołtysem,  więc  byłam  bardzo
zaangażowana  w działalność  na  rzecz  naszej  wsi,  naszych  mieszkańców i  można
powiedzieć, że wszystkie te nasze problemy, ale też i fajne rzeczy, które robiliśmy
w naszej wsi znam to od podszewki i bardzo dobrze jestem z nimi zapoznana. Tą
świetlicę remontował jeszcze Pan Burmistrz Lipiński, to była świetlica, która działała
jeszcze za czasów PGR i ona została zamknięta na wiele lat. Wiadomo co się działo,
był  parkiet,  ona  była  zdewastowana,  zniszczona,  bardzo  walczyliśmy  jako  Rada
Sołecka i mieszkańcy o to, żeby nam jakaś w ogóle świetlica na wsi powstała. Udało
się, dostaliśmy wyremontowane to pomieszczenie, ale nie starczyło już pieniędzy na
jakieś konkretne ogrzewanie,  więc były działania,  decyzje,  że zakładamy grzejniki
elektryczne, było chyba 8 – 10 sztuk każdy o mocy ponad 2000 Vat i miało to być
rozwiązanie  na  rok,  dwa  z  tą  myślą,  że  za  niedługo,  za  rok,  dwa,  może  trzy
podejmujemy  jakieś  działania  w kierunku  założenia  ogrzewania,  które  będzie
„normalne”,  bo  elektryczne  grzeje  tylko  w  momencie  kiedy  się  wchodzi  na  tą
świetlicę, wychodząc grzejniki są wyłączane, wtedy to pomieszczenie ochładza się,
wchodzi wilgoć i przez wiele lat tak było. Za każdym razem słyszeliśmy, poczekajcie,
są ważniejsze zadania, pamiętamy o Waszym ogrzewaniu, ale musicie poczekać, bo
są ważniejsze zadania, to czekaliśmy cierpliwie, bo są ważniejsze sprawy. Ale minęło
już  8  lat, nawet  ja  zaczęłam po kontrolach  Sanepidu,  że  jeżeli  ta  sytuacja  się  nie
zmieni, czyli ta wilgoć, grzyb nie zostanie usunięte na tyle skutecznie, także Sanepid
wchodzi co rok na kontrolę, tj. mniej więcej miesiąc luty i stwierdzają grzyb, wilgoć.
Zalecenia pokontrolne wpływają do Urzędu - „macie usunąć wilgoć i grzyb”, ja się
tylko boję jednego, żeby ten Sanepid nie stracił w końcu cierpliwości, bo co rok jest to
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samo  i  za  którymś  razem  mogą  powiedzieć  ile  razy  można  Wam  to  powtarzać.
Przychodzą pracownicy Urzędu usuwają wilgoć, mija kilka miesięcy i z powrotem
jest to samo, bo nie ma odpowiedniej temperatury w pomieszczeniu i ta wilgoć, ten
grzyb wyjdzie tam, gdzie jest cieplej.  Skoro na dworze jest chłodniej,  na świetlicy
troszeczkę cieplej, bo tj. zamknięte pomieszczenie to ten grzyb będzie nam wychodził
ciągle  i Sanepid  w  końcu  może  powiedzieć:  „nie,  ten  budynek  nie  nadaje  się  do
użytku”.  Długo  by  tu  opowiadać  Państwu,  co  by  to  dla  nas  znaczyło,  dla
mieszkańców, którzy tyle lat walczyli o to, żeby mieć jakąkolwiek świetlicę, miejsce
naszych  spotkań,  miejsce  reprezentacyjne  wsi.  Ja  sama  też  przez  2  lata  byłam
wychowawcą na tej świetlicy środowiskowej w Żabowie, więc wiem, jak wygląda ta
sytuacja,  kiedy dzieci  przychodzą w tych miesiącach jesienno – zimowych, muszą
siedzieć w kurtkach, bo pomimo, że te grzejniki grzały to temperatura był 160 C –
180 C, one nie były w stanie zapewnić nam 200 C tej optymalnej temperatury. Mało
tego, ja musiałam dużo wcześniej wchodzić na tą świetlicę, pamiętać o tym, żeby te
grzejniki włączyć, żeby na godz. 16:00, kiedy dzieci wejdą na świetlicę było te 16 0  C,
żeby nie pozamarzać, herbatę jak robiło się ciepłą do picia to za 3 minuty była ona
zimna, bo jest to duże pomieszczenie, wysokie.  W końcu zaczęliśmy się upominać
2 lata temu, bo nie da się w takich warunkach na dłuższą metę z dziećmi pracować. 
Powiem teraz od siebie, sołtysem jestem od lutego i proszę mi wierzyć, ja się wstydzę
kogokolwiek  na  tą  świetlicę  zaprosić,  a  mam dużo  planów.  Chciałabym zaprosić
nawet Panów Radnych do nas, ale świetlica wygląda jak wygląda, ja się naprawdę
wstydzę tam kogokolwiek zaprosić, jest wilgoć, jest grzyb, zresztą Panowie byliście
w trzech na tej świetlicy i sami widzieliście jak to wygląda. Ja rozumiem, że są o wiele
ważniejsze  zadania,  które  są  do  zrealizowania  w  naszej  gminie,  ale  Żabów  jest
największą wioską z największą liczbą mieszkańców, proszę Was nie zabierajcie nam
tej możliwości, żebyśmy my mogli dalej kontynuować to, co jest robione, bo tj. dobra
robota.  Pani,  która  w tej  chwili  opiekuje  się  dziećmi  na  świetlicy  jest  to  kobieta
właściwa,  bardzo  dużo  czasu  poświęca  prywatnego  i  wkładu  własnego
i finansowego poświęca na to, żeby te dzieci miały jakieś ciekawe zajęcia, samo to, że
one są odrywane od komputerów, telefonów, nas to wszystko bardzo cieszy. 3-4 razy
w tygodniu dzieci  przychodzą,  odrabiają lekcje,  rozmawiają o swoich problemach
w szkole, to jest takie miejsce właściwie jedyne. W każdym bądź razie Panowie, jeżeli
dzisiaj podejmiecie decyzję na nie, to zapraszam Was do mnie na wieś, żebyście Wy
przekazali naszym dzieciom dlaczego nie będziemy mieli tego ogrzewania, a nie daj
Boże jak Sanepid zamknie nam świetlicę,  to żebyście wytłumaczyli  tym dzieciom,
dlaczego ta świetlica jest zamknięta.  Ja nie potrafię im tego powiedzieć, bo ja mam
poczucie, że dorośli zawiedli te dzieci, bo my mamy najwięcej dzieci w całej Gminie.
W  tej  chwili  robi  się  chłodno  i  zaczyna  przychodzić  młodzież,  gdzie  praca
z młodzieżą  jest  najtrudniejsza.  Mam  plan,  żeby  w przyszłym  roku  założyć
wolontariat pracy z młodzieżą i ja muszę mieć miejsce, gdzie mogę się z  tą młodzieżą
spotykać.  Ja  mam małe  mieszkanie  70  m2 i  nie  dam  rady  wszystkich  pomieścić,
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zaangażować  też  młodzież,  mam  też  plan  osoby  starsze,  emerytów,  rencistów,
samotnych, siedzą w domu i nie mają dokąd pójść, a osoba  starsza nie przyjdzie na
świetlicę, gdzie jest zimno, bo wiecie jak osoby starsze, nawet latem jak mówią, że
dziadek  chodzi  w  kalesonach,  im  jest  ciągle  zimno  i  musi  być  ta  optymalna
temperatura. Zastanawiałam się nad kominkiem, ale gdzie to drzewo składować, my
nie mamy pomieszczenia gospodarczego, kto się będzie tym zajmował, palił w tym
kominku. Poza tym ja jestem bardzo nawiedzona ekologicznie, węgiel, drzewo to już
trzeba  od tego odchodzić,  gazówa tj.  taka optymalna rzecz.  Ja  wiem,  że  to  dużo
kosztuje, ale my z funduszu sołeckiego na przyszły rok mamy niecałe 40.000 zł i nie
jesteśmy w stanie sami z tego naszego budżetu, bo przeznaczymy na to 40.000 zł, ale
reszta? Też trzeba dołożyć, skąd? Wydaje mi się,  że jeżeli  byłaby taka możliwość,
bardzo Was proszę, żebyście byli na tak, bo to się potem wróci ku dobremu.

Wszedł Radny Damian Błażejewski godz. 15:09,
Stan Radnych na sali – 14;

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Jeszcze  w  tym  temacie  chciałabym
przypomnieć  o  jednej  rzeczy,  rozpoczynając  prace  w  poprzedniej  kadencji,  moje
działania  na  terenach  wiejskich  polegały  na  tym,  żeby  fundusze  sołeckie  były
przeznaczane  na  zadania  inwestycyjne.  Na  takie  zadania  właśnie  jak  wymiana
ogrzewania,  jak  chodniki,  jak  drogi  i  wiele,  wiele  innych  i  ta  praca  z  Sołtysami,
mieszkańcami,  radami sołeckimi,  nie była bardzo prosta,  bo to nie było tak,  że ja
przyjechałam i oni oczywiście, gdy ja o tym powiedziałam, żeby te pieniądze (bo one
były różnie przeznaczane, w większości były to środki przeznaczane na konsumpcję,
wyjazdy,  wszelkiego  rodzaju  różne  rzeczy,  fajnie,  mieszkańcy  też  mają  do  tego
prawo,  ale  kiedy widzimy,  że  mamy tak dużo potrzeb,  kiedy tych zaległości  jest
bardzo dużo, to rozmawialiśmy o tym), żeby mieszkańcy i Sołtysi zastanowili się nad
tym, żeby przeznaczać jak największe środki z dofinansowaniem z budżetu gminy na
realizację  zadań  trwałych,  konkretnych,  inwestycyjnych,  które  będą  służyły
wszystkim mieszkańcom, które pozostaną w tych miejscowościach, żeby było widać
adekwatne wykorzystanie tego funduszu sołeckiego. Dzisiaj ten przypadek Żabowa
pokazuje,  jeżeli  to  zadanie  nie  zostanie  przyjęte,  że  tak  naprawdę  moja  praca
i Sołtysów nie była potrzebna, bo jeżeli dzisiaj Państwo uznajecie, że wg Was nie ma
takiej  potrzeby, to kto wie lepiej niż Sołtys i mieszkańcy, jakiej potrzeby oczekują.
Czekanie tych Sołtysów i tych miejscowości na swoją kolej, bo tak się umawialiśmy,
że co roku jakaś część mieszkańców i sołectw korzystała, następni czekali i tak było.
Teraz jest czas na Żabów, a dzisiaj Żabów słyszy że nie ma prawdopodobnie takiej
możliwości, bo są inne ważniejsze potrzeby, ale dla tej miejscowości te potrzeby są
ważne.  Tak  samo  jak  ważne  dla  każdej  innej  miejscowości,  ulicy  w  mieście,
mieszkańca,  ta potrzeba,  która jest  mu najbliższa.  To, że dzisiaj  szukamy jakiegoś
punktu zaczepienia, a czemu nie w marcu, czemu we wrześniu i takie różne historie,
każda potrzeba i zadanie wprowadzone w marcu, w kwietniu, czy we wrześniu, czy
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w grudniu, będzie dla mieszkańców tego miasta i tej gminy. Nie dążmy do tego, żeby
dzielić mieszkańców na tych lepszych, na tych gorszych, na tych których jest więcej,
na tych których jest mniej, bo niestety miejscowości są mocniej zaludnione, a także są
mało zaludnione, ale ci mieszkańcy tak samo płacą podatki i mają prawo do tych
wszystkich inwestycji. Dlatego ja też jeszcze raz proszę o zdrowy rozsądek o to, żeby
ta praca, którą ja wykonałam wspólnie z Sołtysami i mieszkańcami, nie poszła na
marne, bo dzisiaj po takich zachowaniach ja nie wiem, jak mam z tymi mieszkańcami
rozmawiać, i  jak oni mogą dzisiaj  czuć pewność,  że jednak rada gminy dba o ich
interesy, a oni te pieniądze przekazują właśnie na takie zadania. 

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Miałbym  tylko  jedną  prośbę  do  Pani
Burmistrz i służb finansowych Gminy Pyrzyce, abyśmy informację o tym, gdzie Rady
Sołeckie przeznaczyły swój udział w inwestycjach planowanych w Gminie Pyrzyce
w danym sołectwie, albo mieli na początku w budżecie Gminy Pyrzyce, albo mieli
informację o tym, że takie inwestycje się pojawią. Tak jest i  tak nie jest, ponieważ
przykład  Żabowa  jest  tego  żywym  przykładem,  Rada  Sołecka  przyjęła  10.000  zł
krótko przed uchwaleniem budżetu na 2019 r., natomiast dopiero teraz o tym mamy
informację.  Owszem  to  była  informacja  jawna,  publiczna,  ale  w  natłoku  wielu
informacji  jakie  mamy wokół  siebie  tego nie  wiedzieliśmy i  jest  to  dla  nas  pełne
zaskoczenie.  Jeżeli  Pani  Burmistrz  poczyniła  takie  zobowiązanie,  że  dołoży  jako
Burmistrz,  to  zobowiązanie  (przepraszam  Pani  Burmistrz),  ale  nie  jest  w  100%
wykonalne,  ponieważ  to  Rada  decyduje  o  budżecie  i  zadaniach  inwestycyjnych
ostatecznie, więc to też leży u podstaw tego pewnego nieporozumienia to, co mamy
dzisiaj.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Mariusz  Szymkowicz –  Bardzo  się  cieszę  przede
wszystkim z tego,  że poprzez to,  iż  na sesji  nadzwyczajnej  tego punktu nie  było,
mieliśmy czas na to,  żeby zapoznać się ze sprawą świetlicy. Tak jak mówiła Pani
Sołtys, wybraliśmy się z taką wizją lokalną po Komisji Budżetu do Żabowa po to,
żeby  tą  świetlicę  zobaczyć,  zobaczyć  jej  stan,  porozmawiać,  przede  wszystkim
uzyskać informację. Te informacje, które mamy teraz, które uzyskałem zarówno od
Pani, która  opiekuje  się  tą  świetlicą  środowiskową,  która  zajmuje  się  przede
wszystkim dziećmi,  informacje,  które  zostały  nam dzisiaj  przedstawione  również
przez Panią Burmistrz, ale i wcześniej, dzięki tym informacjom mogłem wypracować
jakiś swój pogląd, swoje zdanie na ten temat.  Faktycznie ta świetlica nie wygląda
dobrze,  problem  ogrzewania  to  jest  pierwszy  problem  i  nadrzędny,  natomiast
musimy mieć świadomość, że samym ogrzewaniem „nie wygonimy wilgoci”. Drzwi,
które są od głównej  ulicy,  która przebiega przez miejscowość,  są stare drewniane
drzwi i ja tam mogłem włożyć rękę miedzy te drzwi, więc strata ciepła. Natomiast te
zacieki,  które  są,  czy  na  sufitach,  słaba  wentylacja  to  są  kolejne  rzeczy,  które
wpływają na to, że z tą wilgocią może być problem. Natomiast to, co chcę powiedzieć
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trochę puentując, dzisiaj każdy zrobi tak jak uważa, jeżeli chodzi o tą uchwałę, jeżeli
chodzi  o  pkt  4  i  ppkt  2,  natomiast  ja  uważam  osobiście,  że  należy  te  pieniądze
przeznaczyć na remont tej świetlicy, na wykonanie tego ogrzewania gazowego, ale
jednocześnie  powinniśmy  wspólnie  razem  z  Panią  Burmistrz  i  ze  wszystkimi
Radnymi, zastanowić się jak najszybciej nad tym i trak naprawdę chyba zapewnić
mieszkańców, nad tym, żeby jeszcze przed uruchomieniem tego ogrzewania, można
było  albo  te  drzwi  wymienić,  bądź  (nie  wiem  jak  jest  z  ppoż.)  czy  można  je
zamurować,  żeby  tą  stratę  ciepła  załatać  tak,  żeby  spróbować  zrobić  jeszcze
docieplenie poziome. Być może w tym roku nie uda się obniżyć sufitu, bo ta kubatura
budynku jest zdecydowanie duża i przez to ogrzewanie będzie droższe, bo wiadomo
im mniejsza  kubatura  i  niższy  to  ogrzewanie  będzie  tańsze.  Usłyszałem od  Pani
Burmistrz,  że w przyszłym roku w funduszu sołeckim macie Państwo plan na to,
żeby te środki przeznaczyć, natomiast ja chciałbym, jeżeli to jest możliwe i się uda,
żeby to zrobić jeszcze w tym roku tak, żeby przed zimą te drzwi bądź zamurować,
bądź  wymienić  i  pomyśleć  nad  tym  dociepleniem,  tj.  pewnie  kwota  kilkunastu
tysięcy złotych kolejnych. Natomiast mielibyśmy wtedy kompleksowe rozwiązanie,
można byłoby wtedy na wiosnę spokojnie tą świetlicę pomalować, nie balibyśmy się
tej wilgoci. To jest mój apel, abyśmy znaleźli jeszcze dodatkowe środki na to, żeby
wykonać  te  pozostałe  rzeczy.  Natomiast  jeśli  chodzi  o samą dzisiaj  decyzję,  moja
decyzja (mam nadzieję, że większości) będzie taka, że te pieniądze przeznaczymy na
remont świetlicy wiejskiej na ogrzewanie gazowe.

Wiceprzewodniczący Rady – Mirosław Stasiak – Ja tylko ubolewam nad jedną rzeczą,
te problemy z ogrzewaniem i to, że tam jest wilgoć to było wiadomo nie w tym roku,
nie dwa lata temu, tylko tak jak obecna Pani Sołtys wspomniała, to było wiadomo już
bardzo,  bardzo  dawno  temu i  ten  problem był  zgłaszany bardzo,  bardzo  dawno
temu,  a na  pewno  za  czasów  trwania  poprzedniej  kadencji.  Ja  się  tylko  dziwię
i ubolewam, że  w poprzedniej  kadencji,  która  trwała  4  lata,  przez  4  lata  nikt  nie
pochylił się nad tym problemem świetlicy w Żabowie, nikt nie wprowadził środków
na zabezpieczenie wymiany tego ogrzewania w budżecie przez poprzednią kadencję.
Nie oszukujmy się, w poprzedniej kadencji, Pani Burmistrz taki wniosek dostałaby
w cuglach i zatwierdzony byłby już dawno i to ogrzewanie w świetlicy działałoby już
od dawna. W tej chwili nie byłoby problemu ani z ogrzewaniem, ani z grzybem, ani
z Sanepidem, nie wiem dlaczego tak długo to trwało? Wynik zaniedbania? Nie wiem,
a  teraz  nagle  próbuje  się  ten  projekt,  to  działanie  na  rzecz  tego  ogrzewania
wprowadzić w trybie natychmiastowym, bo zwołuje się sesję nadzwyczajną,  teraz
wprowadza  się  ten  punkt  do  sesji  rady,  a  wszystko  przed  wyborami
parlamentarnymi. Nie oszukujmy się, jedną kandydatką do sejmu jest Pani z Żabowa.
Przypadek? Nie sądzę, każdy ma prawo do osądu i to jest mój domysł, moje zdanie
i ja tak uważam, to po pierwsze. Po drugie: nikt tutaj  na tej sali nie mówi jeszcze
o jednej  bardzo  ważnej  rzeczy  (oczywiście  pojawią  się  głosy,  że  jestem  wrogiem
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dzieci  z  Żabowa,  ludzi  z  Żabowa,  bo  już  takie  głosy  się  pojawiły  po  Komisji
Rolnictwa), tylko nikt dzisiaj nie wspomina o jednej rzeczy, zabieramy te pieniądze
z rezerwy celowej, a za moment będziemy stali przed dylematem, co z podwyżkami
dla  nauczycieli.  Subwencja,  którą otrzymaliśmy z  Ministerstwa Edukacji  w żaden
sposób  nie  zabezpiecza  podwyżek  dla  nauczycieli,  dlatego  ja  uważam,  że  te
pieniądze powinno się przeznaczyć na zabezpieczenie tego, co zostało już obiecane
nauczycielom,  bo  za  moment  to  nie  będziemy  stali  przed  dylematem,  że  dzieci
z Żabowa marzną w świetlicy, będziemy stali przed dylematem, co zrobić z setkami
dzieci, które nie będą miały gdzie pójść się uczyć, bo nauczyciele w kroku kolejnej
desperacji  zrezygnują  z zajęć  walcząc o swoje podwyżki,  których nie  dostaną,  bo
zabraknie w Gminie pieniędzy na ich podwyżki.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak  –  Przypomnę jeszcze,  że projekt  uchwały
zawiera oprócz punktu Żabów tak jak Pan Przewodniczący powiedział, wiele innych
bardzo istotnych punktów dla Gminy Pyrzyce i mam nadzieję, że będziemy na temat
tych punktów również dyskutować.

Przewodniczący K. Rolnictwa i Ekologii – Jerzy Wroński – Niedawno słyszeliśmy, że
będą  to,  tak  jak  kolega  powiedział,  kwiaty  znowu  złożone  dla  Pani  Radnej
Małgorzaty Piotrowskiej, która jest Radną, i która startuje w wyborach do parlamentu
RP.  Powiem tak,  jako  mieszkaniec  miejscowości  wiejskiej  nie  obchodzi  mnie  jako
radnego, gdzie kto mieszka i na pewno nie będą róże czerwone dla Pani Piotrowskiej
tylko Pani  Burmistrz  wykonuje prośbę  mieszkańców to,  co  Pani  Sołtys  nam tutaj
opowiadała,  ale  dzisiaj  my  jesteśmy  po  to,  żeby  pomóc  wraz  z  organem
wykonawczym, żeby te  małe dzieci  -  fundament naszej  gminy,  fundament naszej
ojczyzny,  żeby  mieli  gdzie  się  spotkać,  gdzie  odbywać  swoją  edukację.  Swoją
wypowiedzią  przy  podsumowaniu  informacji  o  budżecie  określiłem  słowa,  żeby
podziękowali mieszkańcy pierwszej i drugiej kategorii. Jeżeli zaświeci się w tej chwili
czerwone światło nad projektem tej uchwały i nie udzieli się poparcia, nie będą Radni
„za”, ja się poczuję jako wieśniak, jako mieszkaniec drugiej kategorii, bo dlatego że
jeżeli  tylko  coś  się  pojawi,  jakikolwiek  projekt  uchwały,  gdzie  ma  być  jakaś
inwestycja, czy  remont  na  wsi  od  razu, co  niektórzy  dostają  drgawek.  My  też
jesteśmy podatnikami, my też również jesteśmy mieszkańcami tej  Gminy i  bardzo
proszę Wysoką Radę, żebyśmy udzielili wsparcia i przegłosowali tą uchwałę, żeby te
dzieci  (tak jak Pani  Sołtys  podkreślała,  Pani  Burmistrz  bardzo dużo na ten temat
powiedziała) miały się gdzie spotkać, nie tylko dzieci ale i mieszkańcy, gdzie Pani
Sołtys  podkreśliła,  że ma dużo pomysłów,  żeby  coś  się  na tej  wsi  działo.  Można
byłoby bardzo długo dyskutować na tematy wiejskie, kto jest „za”, kto jest „przeciw”,
itd. temat kanalizacji, jak tu kolega porusza myślę, że będzie dobrze, jeśli ja komuś
z Radnych swoimi słowami ubliżyłem, czy uraziłem to bardzo przepraszam.
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Radny  Mariusz  Ogrodnik –  Z  tym kapeluszem,  co  Pani  Burmistrz  mówiła,  to  ja
powiedziałem na komisji,  „że wyciągnęła z kapelusza”,  bo przeglądając materiały
nigdzie nie znalazłem tego, że taka inwestycja jest planowana. Dopiero po informacji,
że  coś  takiego  jest  udałem  się  i  sprawdziłem,  decyzja,  zezwolenie  na  prace  było
wydane przez Starostwo w dniu 18 grudnia ubiegłego roku. Gdybym widział, że coś
takiego jest to bym na pewno w ubiegłym roku za budżetem na oświetlenie drogi
Żabów  –  Ryszewko  nie  podniósł  ręki,  bo  podniósłbym  rękę  za  ogrzewaniem
i zrobieniem porządnie świetlicy, bo ja wychodzę z takiego założenia, że jeżeli coś
takiego  robimy  to  porządnie.  Stałbym  na  stanowisku,  że  ogrzewanie  tak,  ale
kompleksowo wszystko, bo np. jeżeli wydamy 60.000 zł na ogrzewanie i to zajmie
jakiś czas, a za 2 miesiące znowu będziemy coś tam robili jakieś parce budowalne, to
praktycznie ta świetlica do wakacji będzie wyłączona z użytkowania, to chyba jest
bez  sensu.  Chyba  lepiej  poczekać  do  projektu  budżetu,  zaprojektować  wszystko
kompleksowo. Nie wiem, czy się Państwo ze mną zgodzą, tyle czasu czekaliście, to ja
byłbym za tym, żeby w następnym roku   kompleksowo zrobić całą świetlicę i środki
na to znaleźć, to jest moje zdanie, bo tak to będzie wyłączone, będzie takie łatanie
dziury, bo będzie ogrzewanie, przyjdzie Sanepid i tak jak Pani Sołtys powiedziała, że
zamknie świetlicę i co wtedy? I tak będzie wyłączona, dziwie się tutaj, bo tu jest dużo
mówione o dobru społeczeństwa itd., wszystko jest dobrze nikt się nie zająknął, że
jest  taka  potrzeba,  Pani  Radna  Małgorzata  nic  nie  wspomniała  na  ten  temat.  Na
chwilę obecną nie wiem jeszcze jak będę głosował, bo muszę to przemyśleć, to będzie
moja indywidualna sprawa, nie będę się stosował do dyscypliny.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Szef Klubu podpowiada, że nie ma żadnej
dyscypliny klubowej.

Przewodniczący  K.  Budżetu  –  Remigiusz  Pajor  –  Kubicki –  Jako  członek  Klubu
„Bezpartyjne Pyrzyce” twierdzę,  że nie  ma dyscypliny w tym zakresie,  natomiast
chciałem  się  odnieść  do  tego,  że  na  sesji  nadzwyczajnej  głosowałem  za
przeznaczeniem tych środków na rezerwę z tego względu, że sesja była w innym
temacie i nic nie wiedziałem wcześniej w związku z tą świetlicą. Natomiast dobrze,
że udało się zapoznać z tematem, dobrze, że ten temat został podjęty, szkoda, że nie
wiedzieliśmy  o tym  wcześniej,  ale  dzisiaj  zagłosuję  za  tym,  że  te  pieniądze
przeznaczyć i mógłbym się wypowiadać dłużej jednak większość z tego, co chciałem
powiedzieć,  powiedział  Pan  Radny  Szymkowicz.  Jestem  za  tym,  żebyśmy  jak
najszybciej poszukali pieniędzy, aby wykonać to kompleksowo, ponieważ świetlica
jest potrzebna i to nie ulega wątpliwości i ten remont rzeczywiście jest potrzebny.

Radna Małgorzata Piotrowska – W odniesieniu do całego projektu zmiany budżetu
mamy wiele punktów, w których poprawiamy bezpieczeństwo życia mieszkańców,
zarówno na ul.  Mickiewicza – przebudowa drogi  to  jest  poprawa bezpieczeństwa

    34



mieszkańców,  zarówno  przebudowa  ul.  Głowackiego  w  Pyrzycach  to  też  jest
poprawa bezpieczeństwa życia mieszkańców. W dzisiejszych interpelacjach Radny
Stasiak  złożył  kilka  takich  interpelacji,  w których  podstawą  tych  interpelacji  była
poprawa  bezpieczeństwa  życia  mieszkańców  (z  tego,  co  pamiętam)  częściej
Podgrodzia, czyli swojego rejonu. Odniosę się tylko do tej świetlicy, tak był budżet
skonstruowany, że  jeżeli Panowie przybędą na to spotkanie, na które zaprasza Pani
Burmistrz, to będą wiedzieć, widzieć, jak budżet się konstruuje. Tak naprawdę po to,
żeby  zmieścić  się  we  wskaźnikach  (Pani  Skarbnik,  jak  coś  mylę  to  proszę  mnie
poprawić, chociaż staram się wypowiedzieć tylko w stosunku do budżetu na temat
wiedzy, którą posiadam). Budżet otrzymuje Pani Burmistrz ze wszystkich wydziałów
i  potem  go  składa,  i  niestety,  żeby  mieścić  się  (w  myśl  ustawy  o  finansach
publicznych), albo z wielu zadań musi zrezygnować, albo pociąć koszty w niektórych
wydziałach.  Tak  też  było  z  zadaniem,  które  w  planie  budżetowym  na  rok  2019
remont  świetlicy  był  i  w funduszu  sołeckim jest  dalej  zapisane.  Oczywiście  przy
przyjęciu  budżetu nie  zostało  zadanie  zapisane w całości,  ale  ja  jako  mieszkaniec
Żabowa wiedziałam, że takie zadanie i takie informacje Pani Burmistrz przekazuje
Sołtysom  (jeśli  będą  chcieli  zabrać  głos  to  pewnie  zwrócą  się  do  Pana
Przewodniczącego),  że  jeżeli  jest  takie  porozumienie  pomiędzy  Panią  Burmistrz,
a mieszkańcami i prace nad takim porozumieniem trwały dość długo, bo tak jak Pani
Burmistrz powiedziała, rzeczywiście fundusze sołeckie to była większa konsumpcja
niż inwestowanie w majątek trwały,  czy w inwestycje,  które zostają na wioskach.
Długo  trwało,  żeby  wytłumaczyć  mieszkańcom,  że  chodnik  przy  przedszkolu
przecież to gminne, bramki przy szkole przecież to gminne to oświata, długo trwało,
że gminne to nasze. Tak samo jak wioski, jak i miasta, wszystko należy do jednego
budżetu.  Jak  Pan Przewodniczący pamięta,  wprowadzaliście  w 2010  r.  ustawowy
fundusz  sołecki,  bo  funkcjonował  zupełnie  inny  i  też  wtedy  jako  młody  Sołtys
zabierałam wtedy głos, żeby ten fundusz sołecki Rada uchwaliła. Wtedy w 2010 r. do
lutego trzeba było uchwalić, byłam wtedy świeżym Sołtysem i zabrałam głos na sesji,
poprosiła Wysoką Radę o to, żeby przystąpiła do tego funduszu ustawowego, bo my
jako sołtysi jeździliśmy na szkoły sołtysów, szkoły liderów i nas uczono, że to jest
najlepszy  sposób  takiego  budżetu  obywatelskiego,  który  jest  wprowadzony  teraz
w Gminie jako budżet obywatelski, że tj. taki budżet partycypacyjny fundusz sołecki
w sołectwach.
Pan Radny Stasiak mówi, że wychodzi na wrogów ludzi, Pan się zachowuje jak wróg
ludzi. Zresztą ton głosu jaki Pan przyjmuje wystraszył tu niektórych, ja mam taką
gorącą  prośbę,  żeby  Radnemu  Stasiakowi  przyciszać  trochę  ten  mikrofon,  bo
rzeczywiście  bardzo  się  eksponuje  tutaj  głosem.  Pan  mówi,  że  w  związku
z podwyżkami dla nauczycieli nie powinniśmy tej rezerwy celowej rozwiązywać, ale
to Panowie tą rezerwę ustalili i to właśnie celowo na świetlice wiejskie i w tej chwili
Burmistrz tą rezerwę rozwiązuje,  innych argumentów nie będę przytaczać,  bo już
Pani Sołtys powiedziała.
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Muszę się odnieść do kampanii wyborczej,  Panie Rany, co się musi dziać w Pana
głowie w związku z tym, że ja startuję do sejmu to trudno mi sobie wyobrazić, że
nawet na sesji Pan to eksponuje, ja staram się oddzielać pewne funkcje. Powiem Panu
tak to, że jestem w tym miejscu tutaj, to jest moja ciężka społeczna praca, życzyłabym
Panu, żeby Pan po 10-ciu latach społecznej pracy był w tym miejscu, w którym ja
jestem i miał taki szacunek ludzi jaki ja również mam, bez względu na te wszystkie
inne informacje, którymi się Panowie karmią, hejt jest dopuszczalny, osoby publiczne
niestety są na to narażone. Zostałam Sołtysem, potem radną i w tym miejscu jestem
dzięki swojej własnej pracy, więc proszę nie sugerować tu żadnych konotacji.
A jeszcze  cofnę  się  do historii,  właśnie  to,  co  powiedziała  Pani  Sołtys,  w 2010  r.
Burmistrz  Lipiński  wbrew  decyzji  Rady  podjął  się  remontu  świetlicy  wiejskiej
w Żabowie, za co potem odpokutował, bo był potem ciągany po prokuraturach i my
wszyscy  na  Zebraniu  Wiejskim  (wtedy  jeszcze  obecnemu)  powiedzieliśmy  Panu
Burmistrzowi, że będziemy z cebulą i boczkiem chodzić do niego, jeśli go posadzą, bo
nie zrobił tego dla siebie tylko zrobił to dla naszych mieszkańców po 20-stu latach
niebytu  świetlicy,  od  czasu  upadku  PGR-u.  Wtedy  ta  świetlica  została
wyremontowana, piękna, ona dokładnie wyglądała tak jak teraz, tylko że wtedy była
świeżutka  i stanęliśmy  na  środku  świetlicy  i  nagle  zastanowiliśmy,  ale  co
z ogrzewaniem,  wszyscy  pomyśleli  o  wszystkim  tylko  nie  o  ogrzewaniu,  więc
doczepiono  te  8  grzejników (jak  mówiła  Pani  Sołtys)  i  one  zdawały  egzamin  do
pewnego momentu, bo grzały, funkcjonowały w takim systemie o jakim mówimy, że
włączało  się  je  rano  i  grzały,  ale  tą  temperaturę  do  pewnego  momentu  dawały
w miarę odpowiednią. Jednak z czasem ulegały zepsuciu, paliły się, bo fizycznie nie
dawały rady. Wiem od opiekunki świetlicy, że pożyczała od OSP olejaki, o których na
wizji  lokalnej  Radny  Kurowski  stanął  i powiedział  „dać  olejaki  i  będzie  dobrze”,
dokładnie na Waszym spotkaniu powiedzieliście – wstawcie olejaki i będzie dobrze,
więc myślę, że nie idźmy w tym kierunku.
Dziękuję za słowa rozsądku, że rzeczywiście jeżeli Panom brakowało czasu, żeby się
z tym tematem rozeznać, plan na remont w tej chwili jest długofalowy, tak jak mówił
Pan Radny Szymkowicz o tych drzwiach, są zaplanowane do wymiany, jest złożone
zapytanie  do  wspólnoty  o  to,  czy  będą  partycypować  w ociepleniu,  bo  też  takie
środki  z funduszu  sołeckiego  chcemy przeznaczyć,  żeby  ścianę  szczytową i  tylną
ocieplić, bo wiadomo, że to jest ubytek ciepła. Staramy się pilnować, bo te zacieki nie
powstały  bez  powodu,  tam  była  ingerencja  w  dach,  więc  również  pilnujemy  te
tematy i Prezes Spółdzielni również egzekwuje te tematy, także to nie jest tak, że my
wymyśliliśmy sobie to w zeszłym roku. Ta procedura jest dość długa, ale każdy miał
swój czas.
Tak, jak Pan Radny uważa, że jeżeli popiera się Burmistrza który nie jest Waszym
Burmistrzem (o zgrozo, wyobrażam sobie), jestem osobą wspierającą Panią Burmistrz
to osoba, która wspiera Panią Burmistrz powinna mieć wszystko na pstryk w jednym
roku,  więc  powinna  to  mieć  zrobione  w  2014  r.  Jeżeli  Pan  myśli,  że  wspieranie
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Burmistrza i działanie na rzecz społeczeństwa to jest tylko robienie dla siebie, niestety
nie,  mam  wyobraźnię, obejmuję  całą  Gminę,  rozmawiam  z  Sołtysami,  na  wielu
spotkaniach jestem, jak Sołtysi zrozumieli, że podział zadań jest potrzebny, tak jak
my  wiemy,  że  niektóre  ulice  trzeba  zrobić  w  jednym  roku,  a  potrzeb  jest  całe
mnóstwo,  więc ja  kończąc bardzo dziękuję za te głosy, które już trafiły i  bardzo
proszę o nie usuwanie tego punktu z projektu uchwały.

Radna Grażyna Słodkowska – Chciałabym serdecznie podziękować za ten zdrowy
rozsądek, który usłyszałam w tych wcześniejszych opiniach radnych opozycyjnych
i cieszy mnie to bardzo, że jednak mimo, że próbujecie Panowie, w niektórych swoich
wypowiedziach  łączyć  kampanię  wyborczą  do  wyborów  parlamentarnych  i  tutaj
wymieniając  nazwisko  Pani  Radnej  Małgorzaty  Piotrowskiej,  jednak  znaleźliście
Państwo  właśnie  ten  zdrowy  rozsądek,  o  którym  powiedziałam,  aby  jednak
przychylić  się  i  pochylić  się  nad  potrzebą,  która  jest  zdecydowanie  w  tej  chwili
priorytetową potrzebą, ponieważ dzieci, które mieszkają w Żabowie, które korzystają
ze  świetlicy  wiejskiej,  to  są  takie  same  dzieci,  jak  mieszkają  w  każdej  innej
miejscowości, to są takie same dzieci, one tak samo marzną, to są tacy sami ludzie jak
mieszkający obojętne gdzie, czy to są mieszkańcy Pyrzyc, czy mieszkańcy Letnina,
Brzeska, Krzemlina i można by wymieniać w nieskończoność.
Chciałbym jeszcze nawiązać do tego,  co powiedziała Pani  Sołtys,  że w momencie
kiedy po kolejnej kontroli Sanepid zamknąłby te świetlice, te dzieci nie miałyby się
gdzie podziać, nie miałyby gdzie spędzać czasu, gdzie odrabiać lekcji, być może to
też dla tych dzieci jest jedyna szansa na to, aby oderwać się (tak jak było powiedziane
wcześniej)  od  telefonów  i  od  monitorów  komputerów.  Pewnie  jeszcze  nie  raz
będziemy  stali  przed  trudnymi  dylematami,  bo  takich  dylematów  będzie  całe
mnóstwo  dzieląc  pieniądze,  bądź  podejmując  decyzje,  które  nie  zawsze  będą
spotykały  się  z zadowoleniem  jednak  dla  mnie  nie  ulega  wątpliwości,  że  ta
inwestycja,  to zadanie i wprowadzenie tych pieniędzy, jest jak najbardziej zasadne
w tej chwili.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Powiem, że w tej chwili nie ma zagrożenia,
sprawdzałem w Sanepidzie, w tej chwili nie ma decyzji z jakimikolwiek zaleceniami,
zalecenia  były  w  poprzednim  roku  i  zostały  wykonane,  więc  na  razie  nie  ma
zagrożenia zamknięcia tej świetlicy, nie ma żądnych zaleceń z Sanepidu.

Radny Damian Błażejewski – Nie wiem skąd to przeświadczenie, że chcemy zabrać te
pieniądze.  Na sesji  nadzwyczajnej  składając  wniosek  uzasadniałem,  że  nie  jest  to
miejsce  i  czas  na  rozmowy  na  temat  takiej  inwestycji,  jak  wyposażenie  świetlicy
wiejskiej  w Żabowie  w  ogrzewanie.  Miał  to  być  przyczynek  do  dyskusji  dzisiaj,
żebyśmy poznali problemy nie tylko Sołectwa Żabów, ale i 20 innych sołectw, które
są na terenie naszej  gminy łącznie z Sołectwem Pyrzyce.  Chciałem się dowiedzieć
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jakie  są  problemy  stąd  również  była  złożona  interpelacja  Pana  Mariusza
Szymkowicza i jest to materiał dość obszerny, można się zagłębić, jeżeli ktoś chce,
interpelacje są ogólnie dostępne, ale mi w tej interpelacji brakuje też trochę tego, że
należało  wskazać,  że  są  potrzeby  oprócz  Żabowa,  gdzie  nie  ma  ogrzewania,  jest
potrzeba taka, że tutaj na remont, tutaj, żebyśmy (gdy przysiądziemy na spotkaniu
do tworzenia budżetu) mogli porozmawiać, czy będziemy w stanie udźwignąć ten
ciężar  i  remontować  sukcesywnie  nasze  gminne  dobro.  Tak  wszyscy  pięknie
wracamy do historii,  że to 8, 10 lat, również w 2010 r. w mojej pierwszej kadencji
Rady  Miejskiej,  Rada  Miejska  podjęła  decyzję  o  rozbudowie  szkoły  podstawowej
w Żabowie. To zadnie nazywało się „Rozbudowa szkoły o salę gimnastyczną, dwie
izby  lekcyjne  plus  budowa  świetlicy  wiejskiej  wraz  z  kuchnią  i zapleczem
gastronomicznym”.  Takie  zadnie  było  podjęte  za  kadencji  Pana  Burmistrza
Lipińskiego  w  tym  kierunku  szliśmy,  są  zarządzenia  ówczesnego  Burmistrza
odnośnie specyfikacji, odnośnie wyłonienia w przetargu firmy wykonującej budowę,
w przetargu firmy pełniącej nadzór. Mam również dzieci (co prawda są to już dorosłe
dziewczyny),  ale dobro dziecka jest  najważniejsze,  więc proszę nie używać takich
zwrotów, ze chcemy coś zabrać, chcemy na ten temat dyskutować. To, co powiedział
Pan  Przewodniczący,  dzisiaj  powinniśmy  toczyć  dysputę  nad  całym  projektem
uchwały, jest tu wiele odnośnie bezpieczeństwa. Chwali się w końcu po tylu latach,
któryś Burmistrz z rzędu gwarantował remont ul. Mickiewicza, w tej kadencji to się
udaje,  mamy zielone światło,  są pieniądze,  czyli  w tej  kadencji  będzie wykonany
remont  ulicy,  która  ma  też  historie  peerelowską,  położona  trelinka,  pozarywane
studzienki. Cieszę się, że jest zrobiona ul. Głowackiego, bezpieczeństwo ma poprawić
również ul. Słowackiego, o którą walczyliśmy. Także prosiłbym, naprawdę czekać do
końca  naszych  obrad  nad  tą  uchwałą,  tak  jak  powiedzieli  tu  koledzy,  nie  ma
dyscypliny w naszym Klubie, każdy głosuje wg własnego sumienia.
Wracając do projektu uchwały, powiem szczerze przeglądałem wykonanie budżetu
i budżet  i  nie  znalazłem  takiej  pozycji,  która  tutaj  jest  widoczna,  a  chodzi  mi
o wydatki na inwestycje z działu 995 – zakup zbiornika na solankę do tężni. Ja nie
widziałem tego zadania w budżecie, który uchwalaliśmy, a w tej chwili widzę, ze
przeznaczamy  12.000 zł  na  zakup  tego  zbiornika.  Mam  pytanie, kto  w tej  chwili
opiekuje się tą tężnią, w czyich ona jest zasobach, bo o ile dobrze pamiętam, jak były
wybudowane te dwie nasze mini tężnie, prototypy, to było to w zasobach PPK, jeżeli
to  dzisiaj  wróciło  do  nas  to  chciałbym  dowiedzieć  się  i  powód  tego,  dlaczego
kupujemy zbiornik skoro to niby cała instalacja miała być niezawodna i takie małe
perpetuum mobile.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Chciałbym  zauważyć  Panie  Radny,  że
dyskutujemy  nad  zmianami  do  budżetu  w  związku  z  powyższym  nie  oceniając
pytania, ponieważ jesteśmy w punkcie zmiany do budżetu, przenoszę to pytanie do
wolnych  wniosków.  Bardzo  proszę  o  udzielenie  odpowiedzenie  na  to  pytanie
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w wolnych wnioskach, bo zaraz znowu popadniemy w kolejne dygresje i odejdziemy
od tematu. 
Wiceprzewodniczący Rady – Mirosław Stasiak – Pierwsza sprawa to ad vocem tego,
co mówiła Pani Radna Małgorzata Piotrowska, to tylko pycha i próżność przez Panią
przemawia myśląc, że na Pani widok coś się w mojej głowie kotłuje, nie, nie wzbudza
Pani  we  mnie  żadnych  emocji,  nie  jest  Pani  w moim  typie,  traktuję  Panią  tylko
i wyłącznie jako plakat na płocie nic więcej, to po pierwsze.
Po drugie: cały czas nie rozumiem i nie usłyszałem odpowiedzi na moje wątpliwości,
dlaczego w poprzedniej  kadencji  za świetlicę  i  za to  ogrzewanie nie  było takiego
wniosku, żeby to zrobić. Wg mojej oceny ktoś po prostu o tym zapomniał, zaniechał,
a zostawmy to później, wrócimy do tego i po prostu o tym zapomniano, a teraz na
gwałt się do tego wraca, bo jest nowa Pani Sołtys, która jest przebojowa, która może
bardzo na to naciska i tak jest. A ja chciałbym tylko prosić o jedno, żeby te pieniądze,
tak  jak  wspominałem,  zostawić  na  podwyżki  dla  nauczycieli, bo  za  moment  nie
będziemy się zastanawiać nad dziećmi z Żabowa tylko nad wszystkimi dziećmi ze
szkół podstawowych, co z nimi zrobić, bo będą siedziały w domu, bo nie będzie miał
kto ich uczyć, bo zabraknie na podwyżki. 
Jeszcze jedna rzecz, chciałbym prosić Szanowną Radę, żebyśmy do tematu świetlicy
nie tak jak tutaj co niektórzy mówią i próbują przedstawić wszystkim, że zabieramy
te pieniądze,  nic  nie  zabieramy,  uchwalmy  w  nowym  budżecie,  zabezpieczmy
te pieniądze i wykonajmy to jako pierwszą inwestycję w 2020 r. z nowego budżetu,
w którym budżecie te pieniądze na remont ogrzewania będą zapisane i tylko o to mi
chodzi.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Prosiłbym bardzo, żebyśmy dyskutowali na
argumenty, bo każda sytuacja, gdzie dyskutujemy jako ad rem, ad personam budzi
kontrowersje, zwalczajmy swoje poglądy, nie zwalczajmy się jako osoby.

Radna  Małgorzata  Piotrowska –  Chciałabym  zabrać  głos  jako  kobieta,  nie  plakat
i zwrócić się do Pana Wiceprzewodniczącego tylko z jednym apelem, czasami Panie
Przewodniczący lepiej przemilczeć, czasami lepiej się nie odezwać.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Trudno po takiej dyskusji coś podsumować,
ale powiem tak, Panie Stasiak, tak jak się słyszy w Polsce, że wszystko to wina Tuska
to  ja  myślę,  że  w  Pyrzycach  wszystko  to  wina  Podzińskiej  i  Pan  to  skutecznie
potwierdza. Gratuluję Panu, jeżeli Pan w przeciągu tych pięciu lat wykona wszystkie
potrzeby  w świetlicach,  na  drogach  i  wszystkich  innych  obiektach  użyteczności
publicznej i jeszcze innych potrzebach, których jest całe mnóstwo. Nie zgadzam się
i nie  życzę  sobie,  żeby  Pan  mi  coś  zarzucał,  że  ja  coś  zaniechałam,  czegoś  nie
zrobiłam, bo miałam na to 4 lata. 4 lata jest to niewielki czas, kiedy przychodząc tutaj
z końcem 2014 r. rozpoczynając w 2015 r. swoją pracę, wiedząc jak dużo jest potrzeb
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w tych świetlicach, jeżeli się na nich skupiamy, gdyby Pan się chciał pochylić i ja
zapraszam Pana do lektury tej, która otrzymał Pan Przewodniczący Szymkowicz, my
mamy kolejną i ja też Panu ją przekażę, jak dużo było zaniedbań w świetlicach. Były
świetlice, które nie miały wody, które nie miały WC, które w ogóle były zamknięte
i jakim  prawem  Pan  dzisiaj  bez  analizy  może  mi  powiedzieć,  że  cokolwiek
zaniechałam. Jeżeli Panu się wydaje, że przychodząc na 4 lata kadencji ma się tak
duże środki i  można zrobić  wszystko to gratuluję  i  zobaczymy, co Pan powie na
koniec  swojej  kadencji,  kiedy  Pan  będzie  musiał  stanąć  przed  mieszkańcami
i powiedzieć:  tego nie  zrobiliśmy,  tego nie  zrobiliśmy,  bo  nie  było  nas  na to  stać
i musieliśmy  dokonywać  wyborów. Ja  takich  wyborów  dokonywałam  i  po  to
podjęłam  te  decyzje,  o  których  Panu mówiłam z  Sołectwami,  żeby  właśnie  takie
realizować.  Od  2015  r.  na  świetlice  wydaliśmy  ponad  1.000.000  zł  na  potrzeby
podstawowe i z roku na rok cokolwiek robiliśmy, więc nie ma Pan prawa dzisiaj
dokonywać  takiej  oceny,  że  zaniechałam.  Realizację  tego  zadania  rozpoczęliśmy
w 2017 r. i myślę, że ani wtedy Piotrowska, ani nikt inny nie myślał o tym, że będzie
startowała  w wyborach  i  ja  sobie  po prostu  teraz  zrobiłam to  specjalnie,  żeby  to
wyciągnąć.  Faktycznie  sesja  nadzwyczajna  była  sesją,  kiedy  wprowadzaliśmy
pieniądze na samochód i  po rozmowach z Panią Skarbnik uznaliśmy to,  co Wam
mówiłam, że za że zależy nam na czasie,  że pojawiły się te pieniądze to również
ujmiemy  ten  Żabów.  Ale  ja  wierzyłam,  że  organ  uchwałodawczy,  który  tylko
uchwala  wierzy  organowi  wykonawczemu,  który  ma  doświadczenie,  który
przygotowuje te projekty, że nie robi tego tylko po prostu, bo ma takie widzimisię,
albo  coś  tam  chce  przemycić  (jak  to  Pan  mówił)  tylko  wie,  że  ta  potrzeba  jest
potrzeba, pilna, bo to ja jestem na spotkaniach z mieszkańcami, to ja muszę świecić
przed nimi oczami, że to zrobimy, tamto, tego nie zrobimy. Ja Pana zapraszam na
każde z tych spotkań, niech Pan im wszystkim odpowie. Na każdej z tych wiosek są
Sołtysi, potrzeb są tysiące i niech Pan im powie, co Pan wybierze. Bardzo trudne są
takie  rozmowy  i  ja  nikomu  niczego  nie  obiecuję  i  tam,  kiedy  rozmawiałam
z Żabowem i rozmawiam z innymi to mówię o tym, że jeżeli będę miała możliwość to
to zapewnię i taką informację usłyszeli  ode mnie równie w Żabowie, że jeżeli nie
znajdziemy  środków,  nie  będzie  takiej  możliwości  to  będą  musieli  ten  fundusz
zmienić  i  dalej  jeszcze poczekać.  I  tak  było z każdą z miejscowości.  Robiliśmy to
etapami, bo nie mamy na to pieniędzy. Pan mówi tutaj oczywiście zaplanujmy sobie,
na  drugi  rok  włożymy,  przypominam,  że  to  jest  fundusz  tego  roku,  więc  nie
włożymy sobie go na drugi rok, a zaplanujmy sobie i zróbmy, to ja rozumiem, że Pan
wie, że będziemy mieli tak ogromne dochody i Pan je wypracuje, Pan je przedstawi.
Łatwo się mówi i tutaj Pan używa takich słów i wiele jeszcze takich padło, to zróbmy,
to  zrobimy,  to  zaplanujmy.  To  ja  przygotowuję  ten  budżet,  to  ja  pracuję  na  te
dochody i to nie jest takie proste, oczywiście będziecie mieli teraz szansę pokazać, że
te  dochody będziecie  mogli  zwiększyć  i  powiedzieć  tak,  zwiększyliśmy,  żądamy,
żeby te zadania był zrobione. Ale na ten moment tak nie jest, więc proszę tak nie
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mówić  i  nie  doszukiwać  się,  ani  nie  zarzucać  mi  złej  woli,  złego  działania,
zaniechania, bo niczego takiego nie było. Od 2017 r. do końca 2018 r. te działania były
podjęte, nawet jeszcze przed 2017 r., a ja mam kadencję tylko 4 lata. Jak w ostatnich
wypowiedziach  gdzieś  tam słyszę,  że  jak  dla  rządu PIS  (przykład)  4  lata  to  jest
niewiele, żeby wszystko wprowadzić, ale dla Podzińskiej 4 lata to trzeba było zrobić
wszystko. W ogóle my tu powinniśmy przyjść i  mówić tylko o rzeczach, które są
potrzebne,  a  czemu Pani  to  w ogóle  nie  zrobiła.  Tak  jak  Panu powiedziałam na
Komisji, zaczynałam pracę z budżetem 50.000.000 zł teraz skończyłam z budżetem
prawie 90.000.000 zł dochodzi do 100.000.000 zł, to samo nie przyszło. Ale jak Panu
tak łatwo przychodzi i Pan tak łatwo dokonuje oceny czyjejś pracy doszukując się
i zarzucając takie słowa, że „zaniechanie”, to ja chciałabym z Panem spotkać się na
końcu kadencji, żeby Pan powiedział, dlaczego Pan wszystkiego nie zrobił. Dlaczego,
bo  będzie  Panu  trudno  podnieść  podatek,  podnieść  rękę,  bo  Panu  trudno  było
podnieść  rękę,  kiedy  trzeba  było  zwiększać  opłaty,  bo  wiem  Pan,  że  to  nie  są
społecznie dobre decyzje,  ale niestety dochody gminy są dochodami takimi,  które
odbijają się na mieszkańcach i to są trudne decyzje, Państwa decyzje. Ja Was z tym
samych nie  zostawiam,  bo  to,  co  powiedziałam zapraszam Was  na  spotkanie,  na
którym mamy rozmawiać,  nie  na zasadzie,  że  ja  powiem „to  przecież  Rada”,  bo
łatwiej  Wam  przychodzi  powiedzieć  „to  przecież  Podzińska,  Podzińska  chce
podnieść,  Podzińska podnosi  opłaty,  a  czemu ona  tego jeszcze  nie  zrobiła”,  więc
proszę  nie  używać  więcej  takich  słów,  nie  doszukiwać  się  podtekstów,  złego
działania, działania nierzetelnego, bo nasze działanie moje i moich pracowników jest
działaniem rzetelnym i działaniem trudnym. A w ogóle jak Pan chce zobaczyć jak to
wygląda od środka to zapraszam do pracy w Urzędzie Miejskim, zobaczy Pan jak to
na co dzień wygląda, ile jest spraw, ile jest potrzeb i ile jest wniosków mieszkańców
takich, codziennych, zwykłych o realizację zadań, więc nie ma Pan prawa tak mówić
i ja się z tym nigdy nie zgadzam. Cieszę się też że ta dyscyplina dzisiaj w klubach nie
obowiązuje, ja rozumiem, że przy absolutorium, przecież to jest ważny temat, żeby
ten  burmistrz,  który  wykonuje  to  wszystko  źle  i  przez  4  lata  wykonywał  źle,  ta
dyscyplina  musi  wtedy  być.  Mój  apel  do  radnego  Stasiaka,  żeby  Pan  zaprzestał
takiego używania słów, bo jeszcze dzisiaj  Pan wrócił  do drogi,  o której  niedawno
rozmawialiśmy, z którą tak naprawdę Pan nie miał nic do czynienia, nie zrobił Pan
nic przy tym, żebyśmy tą drogę przejęli, a dzisiaj Pan już wyszedł, gdzie ja mówiłam
o tym jak przejmowaliśmy to nawet rozmawialiśmy, z Panią Prezes, że ten rok nie
będzie tym rokiem, bo nie stać nas na to,  żebyśmy dokonali  połatania tych dziur,
które są, bo nie mamy tego w budżecie, ale Pan dzisiaj już złożył interpelację, bo Pan
musi  pokazać,  że  jest  Pan  tym  radnym,  który  walczy,  a Burmistrz  jest  tym
Burmistrzem, który nie chce zrobić, a rozmawialiśmy o tym. Ja Panu tutaj na tej sesji
mówiłam, że będziemy się przymierzać, ale nie w tym roku.
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Pani Burmistrz, trochę zabolały mnie słowa,
może to w ferworze wypowiedzi „Rada tylko uchwala”. Chcemy pracować razem
Pani  Burmistrz,  mamy  poglądy  różne  na  wiele  tematów  i  ścieramy  się  w  tych
poglądach myślę, że w 99% popieramy wiele wniosków, które są proponowane przez
Panią Burmistrz, czasami możemy mieć różne zdanie, jednak zgodnie z ustawą nie
jest tak, że Rada tylko uchwala.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Tak Panie Przewodniczący, zgadzam się, ja
wielokrotnie  do  Państwa  wychodzę  i  z  każdą  sprawą wychodzę  o  to,  żeby  były
wspólne komisje, żebyśmy dyskutowali i Pana to zabolało, ale Pana nie boli, kiedy
Pan słyszy taką wypowiedź swojego kolegi obok.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak  – Wiele rzeczy Pani  Burmistrz mnie boli,
chciałbym,  żeby  ta  dyskusja  krócej  trwała,  niestety  czasami  się  nie  da,  natomiast
staram się bardzo powściągliwi wypowiadać w wielu aspektach i na wiele rzeczy,
które mnie bolą nie wypowiadam się, po prostu przemilczę.

Wiceprzewodniczący Rady – Mirosław Stasiak – Tylko dwa słowa w odpowiedzi do
wypowiedzi  Pani  Burmistrz.  Pierwsza  sprawa  jest  taka,  że  to  co  Pani  mówi,  że
chciałaby  żebym  po  pięciu  latach  mógł  się  pochwalić,  co  zrobiliśmy.  Moim
obowiązkiem  i  moim prawem jest  składanie  interpelacji,  wniosków,  zapytań  i  to
składam. Tak jak dzisiaj na początku, kiedy były zapytania i interpelacje było moich 5
zapytań do moich interpelacji i wniosków, które wpłynęły pierwsze w marcu, a od
tamtej pory (chociaż dostałem od Pani odpowiedź, że prace już są, albo coś już jest
ujęte w budżecie, albo prace już są rozpoczęte, albo się rozpoczną) minęło pół roku,
niestety tych prac nie widzę i nikt ich nie widzi i stąd właśnie są te moje słowa, że coś
zostaje obiecane, ale niekoniecznie chce się do tego wracać i to zrobić. 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Czy zakończył się już rok?

Wiceprzewodniczący Rady – Mirosław Stasiak – Mówimy o dniu dzisiejszym i moje
zapytania są z dnia dzisiejszego, jeżeli będą na koniec roku to podziękuję na koniec
roku.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Przypominam, że realizacja zadań trwa do
końca roku. 

Wiceprzewodniczący Rady – Mirosław Stasiak – Super, to ja liczę, że będę mógł się
czymś pochwalić, tak jak Pani mówi, że coś nam się udało wspólnie. Z tego się cieszę.
Druga sprawa to tylko to, o czym mówiłem wcześniej, że jeżeli coś trwa trak długo
dla mnie,  tzn. że w pewnym momencie ktoś nie do końca (może Pani  oczywiście
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teraz 100.000 innych argumentów użyć) dla mnie oznacza to tylko i wyłącznie grzech
zaniechania, wrzucenia tego gdzieś z boku, a później może do tego wrócimy.

Przewodniczący  K.  Budżetu  –  Remigiusz  Pajor  –  Kubicki –  Chciałem  poprosić
o zamknięcie dyskusji,  ewentualnie zgodnie ze statutem zgłosić wniosek formalny
o zakończenie dyskusji w tym punkcie.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak  – Chętnie bym się przychylił do Pańskiego
wniosku,  możemy  go  przegłosować,  natomiast  tak  jak  mówiłem  oprócz  Żabowa
mamy tutaj  inne tematy i  ja  jeszcze chciałem zadać pytanie,  Pan Przewodniczący
Mariusz Szymkowicz również.

Przewodniczący  K.  Budżetu  –  Remigiusz  Pajor  –  Kubicki –  To  w  takim  razie
rozmawiajmy na inne tematy.

Wiceprzewodniczący Rady – Mariusz Szymkowicz – Wydaje mi się, że temat tego
drażliwego (jak był określany) punktu tej części obrad został wyczerpany. Jednym
zdaniem podsumowując ja apeluję o głosowanie „za”. Natomiast mam pytanie do
innego punktu,  bo nie ukrywam, że na komisji  uciekło mi to pytanie,  chciałem je
zadać,  a mianowicie  chodzi  mi  o  wydatki  Dział  700  Rozdział  70004  zwiększenie
wydatków statutowych na remonty komunalnego zasobu lokali mieszkalnych, czy
już wiemy konkretnie, które to będą lokale, jeżeli chodzi o remonty?

Wyszła Radna G. Słodkowska – godz. 16:09;
Stan Radnych na sali – 13;

Wyszli Radni M. Piotrowska, A. Kurowski – godz. 16:10;
Stan Radnych na sali – 11;

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Bardzo się cieszę, że przeszliśmy do innych
tematów, bo projekt uchwały zawiera wiele zmian zarówno po stronie dochodowej,
jak  i po  stronie  wydatkowej.  Natomiast  mam  pytanie  do  działu,  który  był
sygnalizowany przez Przewodniczącego Szymkowicza Dział 758, rozdział 75818 jest
propozycja  zwiększenia  kwoty  o  kwotę  543.328  zł, a  mają  być  te  wydatki
przeznaczone na wynagrodzenia i pochodne związane z podwyżką wynagrodzeń dla
nauczycieli oraz planowaną aktualizacją podstawowej kwoty dotacji dla nauczycieli
przedszkoli  niepublicznych.  Czy to zabezpiecza w 100% potrzeby, jakie mamy na
wynagrodzenia dla nauczycieli, jest tak to OK., ale widzę Pani Skarbnik kiwa głową,
że nie, w związku z tym ile brakuje?

Wyszedł Radny D. Błażejewski – godz. 16:11;
Stan Radnych na sali – 10
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Drugie moje pytanie dotyczy kwestii braku dochodów w związku ze zmniejszeniem
udziału gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych, (a już mamy 500.000 zł
braku w tym zakresie), czy w związku z tym, że brakuje nam 500.000 zł i nie możemy
się  spodziewać,  że  będzie  lepiej,  czy  nie  są  zagrożone  inwestycje,  które  mamy
zaplanowane  w  budżecie,  w  szczególności  projekt  basenu  przy  ul.  Rejtana  oraz
projekt stadionu OSiR i pozostałe inwestycje, które mamy zaplanowane? Natomiast
szczególny  nacisk  chciałbym  położyć  na  te  2  aspekty,  które  są  bardzo,  bardzo
oczekiwane przez mieszkańców, i chciałbym tutaj pokazać Państwu, że oczywiście
Żabów jest  wielkim problemem dla  wszystkich i  doceniamy tą sytuację,  widzimy
potrzebę i ja też widzę tą potrzebę. Natomiast są też inne potrzeby, które powodują,
że  te  dyskusje  i  wątpliwości  trwają  i  w  rozmowach,  które  toczymy  nieraz  na
komisjach,  czy  w  kuluarach,  często  bywa  tak,  że  sytuacja  jest  bardzo  ciężka
i rozumiemy tą sytuację, że jest bardzo ciężka.   Natomiast później okazuje się, że ta
sytuacja jest cięższa w chwili, gdy wnioskujemy, czyli np. wnioskuje Radny z Klubu
„Bezpartyjne  Pyrzyce”, czy  też  Radny  z  drugiego  Klubu,  natomiast  lżejsza  jest
sytuacja, jeżeli są Radni z Klubu „Pracujmy Razem”, takie mam odczucia, może one
są złe, ale takie mam odczucia.

Wrócił Radny D. Błażejewski – godz. 16:12;
Stan Radnych na sali – 11;

Skarbnik  Gminy  –  Danuta  Bartków  –  Najpierw,  co  do  działu  rezerw  celowych
i kwoty  przeznaczonej  na  podwyżki,  wynagrodzenia  z  pochodnymi  i  potrzeby
przeliczenia  dotacji  celowej  dla  przedszkoli  niepublicznych,  bo  jeżeli  zwiększymy
wynagrodzenia  w tej  części  obowiązek  mamy przeliczenia  dotacji  dla  przedszkoli
niepublicznych. Wrzesień jest miesiącem wypłat wynagrodzeń na czysto, czyli same
wynagrodzenia  bez  nadgodzin,  bez  dodatków  motywacyjnych,  więc  trudno  jest
szacować,  jakie  będą  wynagrodzenia.  Po pierwszym października,  kiedy puścimy
wynagrodzenia  z  góry  za  miesiąc  październik  one  będą  już  wynagrodzeniami
pełnymi z nadgodzinami, z wszystkimi dodatkami, szacujemy, że podwyżka 9,6%
w skali  kwartału  4-ch  miesięcy  2019  r., tj.  ok.  1.000.000  zł  z  pochodnymi  dla
pracodawcy.  Zobaczymy  jak  się  znajdujemy  we  własnych  budżetach,  na  dzisiaj
propozycja  jest  taka,  ponieważ nie  widzimy jeszcze  ostatecznego  przeliczenia,  bo
spływają  sprawozdania  z  jednostek,  nie  wiemy  dokładnie  jaka  to  jest  kwota,
natomiast  szacuję,  że  ok.  może  250.000  –  300.000  zł  takiej  kwoty  będziemy
potrzebować,  ale  bliżej  powiem  może  już  na  spotkaniu,  o  którym  mówiła  Pani
Burmistrz.

Weszli Radni M. Piotrowska, G. Słodkowska, A. Kurowski – godz. 16:14;
Stan Radnych na sali – 14;

Jeśli chodzi o PIT-y trudno być tutaj wróżką i powiedzieć, co się wydarzy w miesiącu
listopadzie, bo za miesiąc październik będą udziały w miesiącu listopadzie, więc tak
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naprawdę będziemy widzieć, jakie będą wpływy z PIT-ów za miesiąc październik.
Natomiast  do  września  słusznie  Pan  zauważył,  że  lekkie  braki  są  natomiast  te
miesiące letnie były większymi wpływami, chyba 100, czy 200.000 zł, więc ta różnica
trochę nam się niweluje, natomiast będą 2 miesiące (listopad i grudzień), które będą
w tym roku zabezpieczane, zobaczymy jaka będzie potrzeba.
Natomiast, co do zagrożenia miesiąc wrzesień jest miesiącem trudnym do określenia,
co  będzie  się  działo  myślę,  że  końcówka października  powinna nam powiedzieć
więcej na temat ewentualnego zagrożenia. 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Czyli rozumiem, że w tej chwili nie mamy
jeszcze doszacowanego budżetu po stronie działu 758 wydatki  na wynagrodzenia
i pochodne 253.100 zł.

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków  – Myślę, że bliżej spotkania, o którym mówiła
Pani Burmistrz, po sprawozdaniach za wrzesień, już po wypłatach październikowych
powiem więcej.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak  – Rozumiem, że nie ma też zagrożenia dla
realizacji innych inwestycji, które są zaplanowane w związku z brakami po stronie
PIT-u.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jeżeli mówimy o pływalni to zlecone jest
zadnie,  jest  w trakcie realizacji.  Jeżeli  mówimy o przygotowaniu dokumentacji  na
stadion jest to też również w trakcie realizacji, oczywiście mamy umowy zawarte na
basztę,  teraz  został  rozstrzygnięty  przetarg,  jeszcze  czekamy  na  ostateczne
uzupełnienie  dokumentów,  jeżeli  chodzi  o  Stróżewo.  Czekamy na  rozstrzygnięcie
przetargu  Mielęcina,  ogłoszony przetarg  na  ul.  Mickiewicza,  Słowackiego  też  jest
podpisana umowa, Rzepnowo też jest  podpisana umowa i  realizacja,  więc  na ten
moment to tylko mogą być zagrożenia, jeżeli chodzi o termin wykonania. 
Chciałabym jeszcze dopytać, bo Pan Przewodniczący mówił o tych wnioskach.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Pani  Burmistrz,  może  też  w  ferworze
dyskusji za dużo powiedziałem, natomiast takie wrażenie miałem odnośnie stadionu
i tych wniosków o realizacji  studni głębinowych, gdzie trzeba było dużo nakładu,
dużo lobbingu, żeby Państwa przekonać do wykonania tego, chodzi mi tutaj o ten
przykład w tym momencie.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałabym Panu zwrócić uwagę, żebyśmy
nie szli tą drogą, bo jako burmistrz nigdy się tym nie kierowałam – Klubami. Teraz
jak Pan spojrzy na realizację zadań, które są i to dużych zadań, to te zadania na ul.
Głowackiego, Mickiewicza, Słowackiego, to nie są zadania z moich rejonów Klubu
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Radnych, żeby powiedzieć i kierować się tą drogą. Żadni z Państwa, czy to jest Klub
PiS,  czy  to  jest  Klub  „Bezpartyjne  Pyrzyce”  to  jak  Państwo  widzicie  te  zadania
realizowane są również na rejonach Waszych przedstawicieli Klubów, więc nie ma
takiego zróżnicowania, że tylko Klub „Pracujmy Razem” i tam są tylko te zadania.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Jeszcze Pan Przewodniczący zadał pytanie
i nie uzyskała odpowiedzi odnośnie remontów lokali komunalnych.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Remonty  są  wykonywane  zgodnie
z harmonogramem  remontów,  który  mamy  ustalony  z  zarządcą  i  zawsze  po
wypracowaniu  tej  nadwyżki  zgodnie  z  tym planem, te  remonty  są  wykonywane
systematycznie, czasami zdarza się tylko przesunięcie np. w zależności od potrzeby.
Te potrzeby się zmieniają, bo są różne sytuacje, więc to wynika z tego planu i potrzeb
zgłoszonych  przez  mieszkańców,  jak  również  naszej  znajomości  wszystkich  tych
budynków i wiedzy, co trzeba wykonać, i oczywiście tych środków na ile wystarczy.

Wiceprzewodniczący Rady – Mariusz Szymkowicz – Czy harmonogram tych prac
jest gdzieś dostępny tak, abym mógł zobaczyć, jak to planuje zarządca?

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Harmonogram ustalany jest przez zarządcę
w uzgodnieniu z nami, także jeżeli chce Pan zobaczyć ten harmonogram to nie ma
żadnego problemu, my możemy go udostępnić, w zależności który, rozumiem, że ten
aktualny.

Wiceprzewodniczący Rady – Mariusz Szymkowicz – Aktualny, to w takim razie się
zgłoszę.

Sołtys Sołectwa Ryszewko – Małgorzata Wybranowska – Ja jako Sołtys siedzę tutaj
i przysłuchuje  się  Państwa  rozmowom,  Państwa  dyskusjom,  mniej  lub  bardziej
emocjonującym.  Chcę  tylko  zapytać  się  Państwa,  czy  Państwo  mają  jako  Radni
świadomość  tego  jakie  potrzeby  mają  sołectwa  Gminy  Pyrzyce?  z  funduszu
sołeckiego dostajemy bardzo mało pieniędzy, np. Sołectwo Ryszewko otrzymało na
2019 rok 14.000 zł, z czego przeznaczyliśmy 12.000 zł na budowę - postawienie lamp,
na oświetlenie ulicy, to wypracowaliśmy z mieszkańcami, tak jak powiedziała Pani
Burmistrz, że inwestujemy w większe jakieś rzeczy na terenie sołectwa. Zastanawiają
się Państwo, czy przerzucić pewne pieniądze np. w Sołectwie Żabów na świetlicę, ja
jako Sołtys powiem tak, oczywiście, Państwo Radni, jako mieszkańcy miasta Pyrzyce
nie zastanawiacie się,  czy plac zabaw jest odnowiony, czy są zrobione inne rzeczy,
my jako Sołtysi tym się martwimy i nam się mówi nie ma na to pieniędzy, dostaliście
fundusz sołecki,  nie  mamy żeby odnowić,  więc często robimy to swoimi rękoma,
rękoma mieszkańców, środkami za własne prywatne pieniądze. Z jednej strony jest
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fajnie, że Pan Szymkowicz poprosił o zestawienie, ile było wydatkowane pieniędzy
na sołectwa od 2015 r., może teraz wyjdzie jaka jest inwestycja na wsi, a jaka była na
miasto  Pyrzyce,  może  teraz  wszyscy  naocznie  zobaczymy,  jak  bardzo  są
dofinansowanie  wsie.  Tak  jak  poprzednio  Państwo  Radni  mówili,  my  też  jesteś
mieszkańcami tej  Gminy,  my też  płacimy podatki, my też  chcemy ładnie,  godnie
i bezpiecznie żyć. Tak jak powiedziałam wiele czynów robimy swoimi rękoma, nie
liczymy  pracogodziny, gdyby  każdy  z  nas  przeliczył  każdą  godzinę,  którą
przepracował za darmo, prace społeczne się już skończyły, ile swoich prywatnych dał
pieniędzy,  to taki fundusz sołecki  trzeba byłoby razy dwa albo więcej  pomnożyć.
Jesteśmy tu przy punkcie przekładania pieniędzy na inne zadania Gminy, my tak
naprawdę przekładamy złotówki, 20 zł na inne zadanie, bo w tym nam wyszło taniej,
a w  tamtym  drożej,  100  zł  na  inne  zadanie.  Państwo  Radni,  jeżeli  będziecie
kiedykolwiek  głosować,  proszę  miejcie  to  na  uwadze,  że  my mamy bardzo  małe
pieniądze i musimy sobie ze wszystkim poradzić, z remontami, z bezpieczeństwem,
z kulturą na wsi i dużo, dużo innymi rzeczami, miejcie to bardzo proszę na uwadze.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Mariusz  Szymkowicz –  Pani  Sołtys,  wystąpiłem
o kolejne  zestawienie,  o  zestawienie  wydatków  bieżących,  dlaczego?  Dlatego,  że
często  jest  tak,  że  jest  takie  jakieś  przeświadczenie,  jakaś  taka  wręcz  z  uporem
maniaka powtarzana teza, która różnicuje miasto i wieś, bo wioski, bo miasto. Po co
są te zastawienia, po to, żeby zobaczyć jakie pieniądze idą na inwestycje sołectwa
wiejskie, jakie idą w miasto. Chciałbym, żebyśmy w końcu odeszli od różnicowania
miasto – wieś, bo na Żabów daliśmy, na Brzesko nie daliśmy, albo odwrotnie, to jest
coś, co nie powinno mieć miejsca, to jest nasza gmina. Natomiast jeszcze jedna rzecz,
prawdą jest, że my nie znamy, jako Radni potrzeb wszystkich sołectw, ogranicza nas
czas, praca zawodowa, wiele innych aspektów. Drodzy Państwo Sołtysi, pamiętajcie,
że Radni, którzy są wybierani, czy z Waszych okręgów, czy nie z Waszych okręgów
właśnie po to są, żeby takie rzeczy im przynosić, o tym mówić, zgłaszać. Ciężko jest,
czy  mi  jako  Szymkowiczowi,  czy  Łyszczykowi,  Kurowskiemu,  Błażejewskiemu,
Piotrowskiej  znać  problemy wszystkich  sołectw,  więc  takie  rzeczy  fajnie  by  było,
gdybyście  zgłaszali  oprócz  tego,  że  do  Pani  Burmistrz  również  do  nas  i  wtedy
naprawdę będzie łatwiej.

Sołtys  Sołectwa  Ryszewko  –  Małgorzata  Wybranowska –  Bardzo  się  cieszę  Panie
Przewodniczący i właśnie takim problemem, o którym dzisiaj mówimy jest problem
w Żabowie tej świetlicy, która jest naprawdę bardzo potrzebna i nie fajnie, kiedy się
porównuje, ja też jestem nauczycielką, ale stawiam dzieci na pierwszym miejscu, nie
fajne jest porównywanie, bo nauczyciele nie dostaną pieniędzy, bo dzieciom trzeba
zrobić świetlicę, to jest znowu podział społeczeństwa, to nie jest fajne.
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Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Pani  Sołtys,  nikt  tu  nie  dzieli
społeczeństwa, źle zrozumiała Pani wypowiedzi, poruszamy się w kwestii potrzeb
całej Gminy i oprócz potrzeb sołectw, bardzo dużo potrzeb jest generalnie dla Gminy
Pyrzyce. Nikt nie stara się różnicować i tego nie robi, natomiast wskazujemy że w tej
chwili są braki w budżecie duże 250.000 – 300.000 zł m/in. na wynagrodzenia dla
nauczycieli, czy też na inne zadania, które mają być realizowane. Chodzi o to, dlatego
ta dyskusja trwa, ponieważ jest wiele, wiele wątpliwości po stronie Radnych.

Wiceprzewodnicząca Rady - Iwona Ksel  – Panie Wiceprzewodniczący tu ad vocem,
musze  się  odnieść,  nie  jest  wcale  tak  ciężko  poznać  potrzeby  sołectw  i  ich
mieszkańców,  i  nie  trzeba  czekać  aż,  czy  to  mieszkańcy,  czy  to  Burmistrz,  czy
ktokolwiek  przyniesie  na  tacy  podaną  informację,  co  w  danym  sołectwie  jest
potrzebne,  a  co  nie  jest  potrzebne.  Wystarczy wsiąść  w samochód przejechać się,
porozmawiać  z  mieszkańcami,  nie  trzeba  tylko  pozostawać  w  swoim  okręgu
wyborczym, absolutnie nie, i to wcale nie jest ciężkie, mamy od tego diety, stać nas na
to, żeby zatankować swoje samochody i pojechać na te wioski, i to wcale nie jest takie
ciężkie,  pojeździć  po  zebraniach  sołeckich,  wysłuchać  głosu  mieszkańców,  to  jest
sama przyjemność. 

Wiceprzewodniczący Rady – Mariusz Szymkowicz – Ja jeżdżę po sołectwach Pani
Radna, ale Pani sobie wyobrazi, że jeżdżę, natomiast praca zawodowa, trójka dzieci,
nie  pozwala mi na to czas,  żeby mógł każdego tygodnia,  czy miesiąca odwiedzić
każde sołectwo, stąd moja prośba,  żebyśmy pracowali  razem,  żeby ta współpraca
między Sołtysami, a Radnymi, a Panią Burmistrz była efektywna. Ja rozumiem, że
Pani chce teraz bić pianę. 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ja się bardzo cieszę, a szczególnie jak słyszę
słowa  od  Pana  Wiceprzewodniczącego  „pracujmy  razem”,  wreszcie  Panie
Przewodniczący pracujmy i cieszę się bardzo, i mam nadzieję, że tak będzie. Ale do
tej wypowiedzi Pani Sołtys i Pana Przewodniczącego, więcej zaufania do Burmistrza
i do  pracowników,  kiedy  my  przedkładamy  Państwu  zadanie,  to  nie  znaczy,  że
chcemy je przemycić,  tylko właśnie chcemy Państwu przedstawić,  że ten problem
jest.  To, że Pan wystąpił  o to,  bardzo dobrze to,  że faktycznie był czas i  należało
poznać, są komisje, można zrobić wyjazdowe i też już nie możemy mówić, że trzeba
się uczyć, ale ja bym prosiła o to zaufanie, że jeżeli my to przekazujemy to nie na
zasadzie, że mamy jakiś ukryty interes, tylko że wiemy, że ta potrzeba jest naprawdę
zasadna. Jeżeli po takim przyjęciu, bo to akurat tym nieszczęściem było, że była to
sesja nadzwyczajna, to faktycznie można było zaproponować, dobrze Pani Burmistrz,
faktycznie,  ale  chcemy  teraz  poznać,  proszę  nam  przedstawić  prezentację,
zobaczymy, wspólną komisję  to,  co  ja  Was proszę,  przejedźmy się  po wszystkich
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świetlicach, porozmawiajmy z mieszkańcami, ale ta wypowiedź ostatnia naprawdę
bardzo mnie cieszy. 
Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Wszystko  przed  nami,  być  może
zorganizujemy  takie  wyjazdowe  posiedzenie  komisji,  pojeździmy,  zobaczymy,
wszystko jest przed nami, mamy początek kadencji, bo jeszcze 4 lata przed nami.

Przewodniczący K. Rolnictwa i Ekologii – Jerzy Wroński – Chciałem zwrócić się do
Państwa  Sołtysów,  jeżeli  macie  jakieś  zebrania,  spotkania  uważam,  że  gdybyście
tylko  chcieli,  żebym był  na  Waszym spotkaniu,  obojętne  który  Radni,  czy  nawet
wszyscy Radni,  wystarczyłoby tylko zadzwonić  do Biura  Rady,  żeby  zawiadomić
Radnych, że macie spotkanie,  a ja jako wieśniak na każdy Wasz gwizdek na wieś
przyjadę. 

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk – Radny Wroński wyjął mi część mojej wypowiedzi z ust, a mianowicie,
jeżeli są organizowane spotkania wiejskie to chcielibyśmy o nich wiedzieć, bo tam,
gdzie mieszkamy, żyjemy to wiemy, że takie spotkania są, jeździmy i uczestniczymy,
to po pierwsze. Po drugie: każda wypowiedź radnego, czy gościa, który jest na sesji
powoduje kolejną lawinę wypowiedzi  i  dobrze Pan Przewodniczący zauważył,  że
zmierzajmy ku końcowi i to jest taki mój mały apel, ale przysłuchując się i rozważając
część punktu, nad którym obradujemy teraz, a mianowicie świetlica wiejska, mam
mieszane uczucia, bo jest to jak najbardziej słuszna inwestycja, ale cały czas biję się
z myślami,  co  było  przyczyną  wcześniejszych  postępowań.  Nikt  tutaj  z  Państwa,
który zabierał głos nie potrafił mi tego wytłumaczyć, jak zagłosuję jeszcze w chwili
obecnej  nie  wiem,  mam nadzieję,  że  to  będzie  rozsądne i  w przyszłości  zostanie
słusznie  ocenione  moje  postępowanie,  bo  chciałbym,  żeby  po  pięciu  latach  nasza
kadencja  była  oceniona  pozytywnie,  nieważne  czy  będzie  z  większym,  czy
z mniejszym skutkiem, bo potrzeb jest  takie mnóstwo, że przez 5 lat nie jesteśmy
w stanie, nawet jakbyśmy mieli tu miliony i miliardy złotówek, żeby zrobić i sprostać
wszystkim naszym potrzebom. Nie wystarczy pojechać, można się przejść po mieście
Pani Przewodnicząca i zobaczyć, jakie są małe ludzkie problemy i z jakimi małymi
problemami borykają się ludzie. Ja podam prosty przykład na ul. Kilińskiego, gdzie
była  piaskownica,  która  była  strasznie  zaniedbana,  nie  pisałem  interpelacji,  nie
pisałem zapytań, tylko poszedłem do pracowników spytać, co można zrobić, żeby ta
piaskownica wyglądała lepiej i służyła, to nie były jakieś duże pieniądze, co się stało
z piaskownicą? Została zlikwidowana.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Zmierzając do tego, żeby optymistycznym
akcentem zakończyć naszą dyskusję to wygląda na to, że więcej trzeba nam rozmów
takich niekoniecznie zawsze przy światłach i przy kamerach, ale tak jak mówię 4 lata
przed  nami,  możemy  rozmawiać  na  wiele  tematów,  a  zebrania  są  nie  tylko  na
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terenach wiejskich na terenach miejskich też myślę, że będziemy organizować takie
zebrania i zgłaszać potrzeby.
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2019 r. (Druk Nr 118/19).

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 14; za – 12; przeciw – 1; wstrzymało się - 1; 

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Wstrzymał się
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Za
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Przeciw
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński - Za

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XV/96/19 stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Ogłosił przerwę.
Przerwa godz. 16:36

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Wznowił obrady sesji po przerwie.

Po przerwie godz. 16:50
Wyszli Radni: Tomasz Posyniak, 

Paweł Retecki, Jerzy Wroński
Stan radnych na sali: 11
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Obrady opuściła Burmistrz Pyrzyc Marzena Podzińska.

Do punktu 8 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 119/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Druk połączony z uchwałą budżetową, zmienia
się tylko to, że dodajemy w wieloletnich przedsięwzięciach inwestycyjnych zadanie
pod  nazwa  „Przebudowa  ul.  Mickiewicza”,  wprowadzamy  nakłady  roku  2019,
została uaktualniona o zarządzenia i uchwały Rady Miejskiej.   

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 31 do protokołu,
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr

32 do protokołu,
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Wrócili: Radny Jerzy Wroński i Radny Paweł Retecki, godz 16:51 
Stan radnych na sali: 13 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie uchwalenia  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Pyrzyce
(Druk Nr 119/19)

Wynik głosowania: 

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0; 

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
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Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz – Za
Jerzy Wroński - Za

Uchwała Nr XV/97/19 stanowi załącznik Nr 34 do protokołu.

Do punktu 9 porządku
Projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie  przez

Gminę Pyrzyce porozumienia w sprawie powierzenia realizacji zadania
publicznego  –  prowadzenie  środowiskowego  domu  samopomocy  dla
osób z zaburzeniami psychicznymi (Druk Nr 112/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 35 do protokołu.

 Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu  – opinia stanowi załącznik Nr 36 do protokołu,
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr

37 do protokołu,
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 38 do protokołu.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Dodam tylko, że nie ma Pani Burmistrz,
która  wykonuje  obowiązki  reprezentując  Gminę  Pyrzyce  podczas  spotkania
w Kaplicy Ducha Świętego.  

Z-ca Burmistrza -  Robert Betyna -  Wójt Gminy Kozielice wystąpił do Pani Burmistrz
pismem w sprawie możliwości zawarcia takiego porozumienia, oczywistym jest, że
wymagana jest zgoda Państwa radnych na zawarcie takiego porozumienia, nie jest to
pierwsze porozumienie, które będziemy zawierać, o ile taką zgodę Państwo wydacie.
Chodzi  o  umieszczenie  podopiecznego  z  terenu  Gminy  Kozielice  w  naszym
Środowiskowym Domu Samopomocy w Mielęcinie.  
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez  Gminę  Pyrzyce  porozumienia
w sprawie  powierzenia  realizacji  zadania  publicznego  –  prowadzenie
środowiskowego domu samopomocy dla osób z zaburzeniami psychicznymi (Druk
Nr 112/19).
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Wynik głosowania: 

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0; 

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XV/98/19 stanowi załącznik Nr  39 do protokołu.

Do punktu 10 porządku
Projekt uchwały w sprawie  nadania imienia Szkole Podstawowej

w Pyrzycach z siedzibą przy ul. Rejtana 6 (Druk Nr 113/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 40 do protokołu.

Opinia stałej komisji Rady:
- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr 41
do protokołu.

Z-ca  Burmistrza  -   Robert  Betyna  - Jest  to  wspólny  wniosek  dyrekcji,  Rady
Pedagogicznej,  Rady  Rodziców  i  samorządu  uczniowskiego   o  nadanie  imienia
Janusza Korczaka Szkole Podstawowej w Pyrzycach, widzę, że jest również obecny
Pan Dyrektor Szkoły jeżeli będą jakieś pytania, oczywiście do kompetencji Rady to
należy wobec tego taki projekt uchwały przygotowaliśmy. Wiem, że duża zgodność
była co do tego patrona i myślę, że jeżeli macie Państwo jakieś dodatkowe pytania to
Pan Dyrektor odpowie. 
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Przewodniczący  K.  Budżetu  –  Remigiusz  Pajor-Kubicki  – Nie  ulega  wątpliwości
(przynajmniej  dla mnie),  ponieważ siłą rzeczy nie pamiętam czasów wcześniejszej
szkoły przedgimnazjalnej przy ul. Rejtana, natomiast nie ulega wątpliwości, że postać
Janusza  Korczaka  jest  postacią  bardzo  zacną  i  postacią,  której  imię  to  jest  duma
i zaszczyt nosić,  chociażby ze względu na jego  działalność na rzecz praw dzieci,
działalność  pedagogiczną,  która  opierała  się  na  tym,  że  wychowanie  dziecka
powinno się odbywać na zasadach partnerskich (w dużym skrócie mówiąc), także do
tego ne mam najmniejszych wątpliwości. Niemniej jednak po rozmowach zarówno
na komisji, jak i rozmowach z mieszkańcami, tak jak wielu radnych też rozmawiało,
będę chciał złożyć wniosek odnośnie nazwy szkoły, żeby zgodnie również z dawniej
obowiązującą tradycją i  żeby po prostu nie myliły się ludziom szkoły, bo one siłą
rzeczy nawet jak będą miały patronów, będą mogły się mylić, szkoła miała Nr 1. Na
komisji  Budżetu  dyskutowaliśmy  również  na  ten  temat,  Pan  Burmistrz  też  nas
poinformował  w  związku  z  tym,  że  szkoła  na  ul.  Poznańskiej  to  jest  Szkoła
z Oddziałami Integracyjnymi,  to  jest  tak  jakby inny  typ szkół  i  Pan  Burmistrz  na
pytanie  radnego  Szymkowicza  też  przyrównał,  że  to  jest  mniej  więcej  jak  liceum
i technikum,  na  poziomie  średnim.  Natomiast  patrząc  na  przykład  po  Pyrzycach
Liceum znajduje się w Zespole Szkół Nr 1, technikum w Zespole Szkół Nr 2  i jakoś to
szkody nikomu nie czyni. Dlatego też chciałem złożyć wniosek ze względu na to, że
Niepubliczna  Szkoła  Podstawowa Nr  1  istnieje,  w  takim razie  wniosek  formalny
o zmianę do projektu uchwały nosi brzmienie: §2 otrzymuje brzmienie: „Pełna nazwa
szkoły  brzmi:  Publiczna  Szkoła  Podstawowa  nr  1  im.  Janusza  Korczaka
w Pyrzycach”.  Akt  założycielski  w  zakresie  nazwy  szkoły  otrzymuje  brzmienie:
„Publiczna Szkoła Podstawowa nr 1 im. Janusza Korczaka w Pyrzycach”.               

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk –  Chciałem się tylko dopytać kolegi Remigiusza, jakie to rodzi skutki dla
Szkoły  z Oddziałami  Integracyjnymi,  bo  ona  numeracji  nie  posiada,  to  teraz
będziemy musieli podjąć drugą uchwałę, że ona musi nadać nr 2. 
 
Przewodniczący  K.  Budżetu  –  Remigiusz  Pajor-Kubicki  –  Przez  wiele  lat
funkcjonowała  w  Pyrzycach  tylko  jedna  szkoła  podstawowa,  która  nazywała  się
Szkoła Podstawowa Nr 2, nie było Szkoły Podstawowej Nr 1, przez wiele lat to nie
rodziło problemów, dla wielu osób i tak to jest „dwójka”, więc myślę, że na razie nie
będzie konieczności podejmowania uchwały  o tym, żeby ten nr 2 nadać. Niemniej
jednak  nie  wiemy  co  będzie  po  wyborach,  czy  nie  będzie  znowu  jakiś  zmian
oświatowych, które będą wymuszone, to wtedy jak ewentualnie będzie trzeba coś
zmienić w nazwie to wtedy ten nr 2 myślę, że zostanie dodany.    
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Jesteśmy przed podjęciem decyzji, więc nie
wiemy jaki będzie wynik głosowania, jeżeli zostanie przyjęty ten wniosek, nastąpi
nadanie numeru jednej szkole, to wydaje się, że przy powiedzeniu słowa „a” należy
powiedzieć słowo „b”, to tak jakby wymuszało.
Jeszcze Pan Burmistrz chciałby zabrać głos, jest Pan Dyrektor i myślę, że w dobrym
tonie byłoby wysłuchanie też  opinii  Pana Dyrektora,  ponieważ dotyczy to  szkoły
kierowanej przez Pana Dyrektora. 
 
Z-ca Burmistrza -  Robert Betyna -  Zdaję sobie sprawę, że są pewne przezwyczajenia,
że tak funkcjonowaliśmy. Zgadzam się z tym, co powiedział Pan Przewodniczący,
jeżeli  mielibyśmy  pójść  w  tym  kierunku,  wyznaczyć  szkołę  nr  1,  to  kolejną
powinniśmy wyznaczyć nr 2, żeby to miało jakiś sens, bo mamy dwie szkoły. Tylko
przypomnę,  że  każda  tego  typu  zmiana,  w  tym  przypadku  akurat  nie  będzie
problemu, ale w przypadku Szkoły na ul. Poznańskiej z Oddziałami Integracyjnymi
wiąże się z określonymi kosztami, później tą nazwę trzeba zmieniać w wielu różnych
dokumentach, od statutu począwszy, pieczątki, itd. to są koszty. Nie wiem czy na
pewno i naprawdę jest aż taka potrzeba, żeby szkołę przy ulicy Rejtana określić tym
numerem  1,  zwłaszcza,  że  tak  jak  Pan  radny  powiedział  Szkoła  nr  1  jest  to
niepubliczna  szkoła,  jak  ktoś  zacznie  mówić  o  szkołach  „to  jedynka”,  „a  która
jedynka?”, może być problem. Ja bym raczej za tym optował, żebyśmy zostali przy tej
zaproponowanej nazwie Szkoła im. Janusza Korczaka, ja myślę, że za chwilę utrwali
się w społeczeństwie i będzie za chwilę Korczaka i Teligi, albo Rejtana i Poznańska,
bo tak na dzień dzisiejszy już to funkcjonuje, jakiegoś wielkiego problemu chyba do
tej  pory  nie  było,  ale  oczywiście  ostateczna  decyzja  należy  do  Państwa,  Państwo
podejmujecie tą decyzję.

Przewodniczący  K.  Budżetu  –  Remigiusz  Pajor-Kubicki  –  Odnosząc  się  do
wypowiedzi  Pana  Przewodniczącego  i  Pana  Burmistrza  rzeczywiście  możemy
powiedzieć  „b” i rzeczywiście  to  w przypadku Szkoły przy  ul.  Poznańskiej  może
rodzić koszy, która mimo wszystko i tak jest popularnie zwana „dwójką”. Natomiast
nie ma takiej konieczności, żeby od razu tą nazwę zmieniać. Przy okazji jak jesteśmy
przy  tego  typu  nazewnictwie  to  nie  wiem,  czy  tak  jest  nadal,  ale  pamiętam,  że
przynajmniej przez pewien czas było tak, że na przykład na sztandarze Szkoły przy
ul. Poznańskiej cały czas był nr 2, nie wiem czy został zmieniony, czy nie, ale może
być tak, że teraz też jest. Także myślę, że teraz też to funkcjonuje inaczej, więc jeżeli
przypniemy tutaj nr szkoły publicznej - publiczna „jedynka”, niepubliczna „jedynka”
nie będzie stanowiło problemu, tym bardziej,  że szkoła niepubliczna z tego co się
orientuję  obecnie  funkcjonuje  jedna,  ponieważ  nie  wiem,  czy  Pyrzyckie
Stowarzyszenie Oświatowe nadal prowadzi Szkołę Społeczną w Liceum, także tak
wychodzi, że jest jedna szkoła niepubliczna w Pyrzycach. 
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Z-ca Burmistrza -  Robert Betyna -  Mogę się odnieść do tego sztandaru, naturalne
jest, że szkoła przy zmianie nazwy od razu nie zmieniała sztandaru. Tak naprawdę to
nie  oszukujmy  się,  chyba  chodzi  o  nasze  przezwyczajenia,  ale  ja  dla  przykładu
podam chociażby zmianę nomenklatury związaną ze zmianą nazwy ulic, chyba jakoś
szybko do tego przywykliśmy i dzisiaj nikt nie wspomina ulic, które się nazywało
poprzednio. 

Przewodniczący  K.  Budżetu  –  Remigiusz  Pajor-Kubicki  –  Ja  czasem  słyszę,  że
mieszkam na Dzierżyńskiego. 

Z-ca Burmistrza -  Robert Betyna – Ale ja już bardzo rzadko powiem szczerze, raczej
to nie funkcjonuje.  

Przewodniczący K. Rolnictwa i Ekologii -  Jerzy Wroński -  Myślę, że nie tylko Pan
Dyrektor podejmował taką decyzję z całą radą pedagogiczną, ale również chyba brali
udział  w takiej  debacie  nazwy udział  mieszkańcy,  uczniowie.  Uważam,  że należy
uszanować zdanie mieszkańców i uczniów, jeżeli chcą to uważam, że powinniśmy
podjąć taki projekt uchwały, żeby właśnie ta szkoła nazywała się Szkołą Podstawową
im. Janusza Korczaka.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Świadom  wszelkich  konsekwencji
wynikających z wniosku jaki został złożony, ja jestem „za”.

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor-Kubicki – Panie Przewodniczący Jerzy
Wroński bardzo bym prosił, żeby Pan też nie sugerował, bo w tym momencie tak się
poczułem, że to jest niezgadzanie się z decyzją jaka zapadła, nikt nie zmienia imienia.
Jeżeli  taka decyzja  to  o czym Pan wspominał,  że się  nie  zgadzamy z opinią,  czy
wypracowaną przez Radę Pedagogiczną, czy w ogóle wypracowaną w społeczności
szkolnej,  bo to również rodzice,  nauczyciele itd. to tym niezgadzaniem się byłaby
zmiana imienia,  a tak jak wspominałem uważam, że postać Janusza Korczaka jest
postacią, która jak najbardziej powinna być patronem szkoły.
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej przy ul. Rejtana – Ireneusz Szymański -  Uchwała jest
w sprawie nadania imienia, a nie numeru, nie wiem jak Rada do tego podejdzie, bo
w nagłówku  jest  w  sprawie  nadania  imienia,  nie  wiem,  czy  to  jest  prawidłowo
w przypadku takiego wniosku jaki  złożył  Pan radny,  to  musiałby chyba być tam
jeszcze dodatkowy zapis. 

Z-ca Burmistrza -   Robert Betyna –  Z jednej strony nadania imienia,  ale z drugiej
strony  od  razu  umieszczamy  w akcie  założycielskim  nazwę  szkoły  podstawowej
i w tym momencie radni mogą dokonać tej  zmiany, mogliby jeżeli  będzie taka ich
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wola taką numerację wprowadzić, aczkolwiek tak jak powiedziałem to jest Państwa
decyzja,  my  taki  wniosek  złożyliśmy,  jaki  otrzymaliśmy  od  Rady  Pedagogicznej,
dyrekcji i Rady Rodziców.

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor-Kubicki – Czy Pan mecenas jest?

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Ale  widziałem,  że  Pan  Burmistrz
konsultował. 

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor-Kubicki –  Jeżeli byłaby konieczność,
żeby do tych zmian dodać paragraf o nadaniu numeru to nie ma problemu.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Może,  ewentualnie  nie  wiem,  czy  nie
byłoby  zasadnym dodanie  takiej  zmiany,  że  projekt  uchwały  w sprawie  nadania
imienia i numeru szkole podstawowej w samym tytule, ale to są już niuanse.
Dobrze, pozostajemy przy wniosku, było konsultowane z Panem mecenasem  
         
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poprosił o ponowne odczytanie wniosku
o zmianę projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor-Kubicki –
§2 otrzymuje brzmienie: „”Pełna nazwa szkoły brzmi: Publiczna Szkoła Podstawowa
nr 1 im. Janusza Korczaka w Pyrzycach”. Akt założycielski w zakresie nazwy szkoły
otrzymuje  brzmienie:  „Publiczna  Szkoła  Podstawowa  nr  1  im.  Janusza  Korczaka
w Pyrzycach”.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wiosek zgłoszony
przez Przewodniczącego K. Budżetu – Remigiusza Pajora-Kubickiego.

Wynik głosowania: 

Stan Radnych na sali – 13; za – 4; przeciw – 6; wstrzymało się -3;
 

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Przeciw
Artur Kurowski - Przeciw
Hubert Łuszczyk - Wstrzymał się
Mariusz Majak - Za
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Mariusz Ogrodnik - Wstrzymał się
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Przeciw
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Przeciw
Grażyna Słodkowska - Przeciw
Mirosław Stasiak - Wstrzymał się
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Przeciw

Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady. 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie  projekt uchwały
w sprawie  nadania  imienia  Szkole  Podstawowej  w Pyrzycach  z  siedzibą  przy  ul.
Rejtana 6 (Druk Nr 113/19).

Wynik głosowania: 

Stan Radnych na sali – 13; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -1;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Przeciw
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Wstrzymał się
Jerzy Wroński - Za

Uchwała Nr XV/99/19 stanowi załącznik Nr 42 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Przez  pomyłkę  przycisnąłem „za”,  tak
przezwyczaiłem się, że glosuję „za”, moja intencja była taka, żeby w tym momencie
wstrzymać się od głosu pomimo tego, że zagłosowałem w ten sposób, przepraszam
za to zamieszanie, tak się po prostu zdarzyło, nie ma to żadnego wpływu na wynik
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głosowania,więc myślę, że nie ma potrzeby powtarzać, taka moja intencja była, żeby
w tym momencie wstrzymać się od głosu.

Do punktu 11 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  regulaminu  wynagradzania

nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych
przez Gminę Pyrzyce (Druk Nr 120/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 43 do protokołu.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 44 do protokołu,
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr

45 do protokołu,
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 46 do protokołu.

Z-ca  Burmistrza  -   Robert  Betyna  –  Projekt  uchwały  był  dosyć  szczegółowo
omawiany, ja nie będę tego wszystkiego o czym mówiliśmy na komisjach powtarzał,
niemniej jednak tylko kilka informacji ogólnych, żeby słuchacze i widzowie wiedzieli.
Dokonaliśmy korekt  i poprawek, tych, które związane są z regulacjami prawnymi
z kwestiami chociażby uaktualnienia dotyczącymi już wycofanych gimnazjów, tutaj
też  zostało  to  poprawione.  Następnie  została  wprowadzona  istotna  zmiana,
dotycząca  dodatków  funkcyjnych  przysługujących  nauczycielom  sprawującym
funkcję wychowawcy. Zgodnie z przepisami dla nauczycieli jest propozycja 300 zł,
natomiast dla wychowawców grupy przedszkolnej, w wysokości 150 zł miesięcznie.
Co  jest  najistotniejsze  wszystkie  te  kwestie  zostały  omówione  ze  związkami
zawodowymi  funkcjonującymi  na  naszym  terenie,  to  było  ZNP  i  „Solidarność”,
pozytywnie zostało przez nich zaopiniowane.  Jeżeli  jeszcze potrzebujecie Państwo
jakiejś  wiedzy,  macie  jakieś  pytania,  to  proszę  bardzo  postaram  się  udzielić
odpowiedzi.  

Wyszedł radny Artur Kurowski godz 17:13:48
Stan radnych na sali - 12

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach
i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pyrzyce (Druk Nr 120/19).
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Wynik głosowania: 

Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Nieobecny
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński - Za

Uchwała Nr XV/100/19 stanowi załącznik Nr 47 do protokołu.

Do punktu 12 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  kolejnych  umów  najmu

i dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk
Nr 116/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 48 do protokołu.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 49 do protokołu,
2) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 50 do protokołu.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Myślę, że dyskusja jest chyba niepotrzebna
i wprowadzenie,  sprawa  jest  jasna,  techniczna  raczej,  taki  jest  wymóg  ustawy
o gospodarce nieruchomościami, nie budzi ten projekt żadnych kontrowersji.
   
Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie zawarcia kolejnych umów najmu i dzierżawy nieruchomości stanowiących
własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 116/19).

    60



Wynik głosowania: 

Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Nieobecny
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński - Za

Uchwała Nr XV/101/19 stanowi załącznik Nr 51 do protokołu.

Do punktu 13 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr

XXXVIII/321/17 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 29 czerwca 2017 r.
w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Pyrzyce  –  w obrębie
ewidencyjnym  nr 1, 2 i 5 miasta Pyrzyce oraz  gminy Pyrzyce w obrębie
ewidencyjnym  Żabów,  Młyny,  Turze,  Brzezin,  Rzepnowo,  Ryszewko
gmina Pyrzyce (Druk Nr 117/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 52 do protokołu.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 53 do protokołu,
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr

54 do protokołu,
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 55 do protokołu.

Sekretarz Gminy – Dorota Grzybowska – Projekt uchwały dotyczy przystąpienia do
procedury planistycznej uchwalenia planu dla obrębów nr 1, 2 i 5 miasta Pyrzyce
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oraz   obrębów  wiejskich  Żabów,  Młyny,  Turze,  Brzezin,  Rzepnowo,  Ryszewko.
Projekt  uchwały  został  podjęty  w  2017  roku,  jednakże  inwestor  zainteresowany
posadowieniem elektrowni wiatrowych do dnia dzisiejszego nie uzyskał stosownych
pozwoleń, ani też nie zakończył prac badawczych. Tak naprawdę procedury nad tym
planem się nie rozpoczęły, a Gmina z tego tytułu nie wydatkowała żadnych środków.
W  związku  z tym,  żeby  ułatwić  mieszkańcom  Gminy  Pyrzyce  występowanie
z wnioskami  o  podział  nieruchomości  wnioskujemy  o  uchylenie  uchwały,  bo
w przypadku jej obowiązywania zgodnie z obowiązującymi procedurami organ musi
zawiesić  wykonywanie wniosku o podział  na okres  6 miesięcy.  Skutkuje  to  tylko
wydłużeniem procedury osób ubiegających się. Stosowana uchwała zmieniająca ten
plan, dotycząca okręgów 1, 2 i 5 zostanie przygotowana na następną sesję.   

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  XXXVIII/321/17  Rady  Miejskiej  w  Pyrzycach
z dnia  29  czerwca  2017  r.  w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Pyrzyce – w obrębie ewidencyjnym
nr 1,  2 i  5  miasta Pyrzyce oraz  gminy Pyrzyce w obrębie ewidencyjnym Żabów,
Młyny, Turze, Brzezin, Rzepnowo, Ryszewko gmina Pyrzyce (Druk Nr 117/19).

Wynik głosowania: 

Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Nieobecny
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XV/102/19 stanowi załącznik Nr 56 do protokołu.
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Do punktu 14 porządku 
Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Sołtys” 

(Druk Nr 121/19).
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 57 do protokołu.

Wniosek o nadanie tytułu Honorowy Sołtys zaopiniowany przez Komisję Rolnictwa
i Ekologii stanowi załącznik nr 58.

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk  –  Chyba  sylwetki  Pana  Andrzeja  Hatłasa  długoletniego  mieszkańca
i sołtysa miejscowości Mechowo nie trzeba przedstawiać. W skrócie powiem tylko, że
był to człowiek oddany swojej miejscowości, mieszkańcom, wolny czas spędzał na
tym, żeby starać się coś zrobić dla swojej miejscowości oraz polepszenie bytu ludzi,
którzy tam mieszkają na wsi. Sprawy wiejskie były mu na tyle bliskie, że angażował
się czynnie w protesty rolnicze, które miały miejsce na terenie naszej Gminy w latach
90-tych,  jak  również  zdobyte  zaufanie  pozwoliło  mu sprawować mandat  sejmiku
województwa,  także  ten  wniosek  jest  jak  najbardziej  zasadny  i  należałoby  go
prowadzić jako uchwałę i pośmiertnie oddać mu  należne mu honory.

Wyszedł radny Remigiusz Pajor-Kubicki godz. 17:21
Stan radnych na sali: 11

Przewodniczący K. Rolnictwa i Ekologii – Jerzy Wroński -  Powiem bardzo krótko, bo
bardzo  dużo  powiedział  już  tutaj  kolega  przedmówca,  tak  jak  znaliśmy wszyscy
Andrzeja  Hatłasa,  to  powiem,  że  postradał  swoje  zdrowie  na  rzecz  rolnictwa,
rolników,  województwa  zachodniopomorskiego,  naszego  regionu,  a  może  całej
Polski.  Przypomnę strajki,  jak bronili,  żeby cukrownia nie  weszła  w obcy kapitał,
w obce  ręce  i  właśnie  wtedy  będąc  na  tym  strajku  Andrzej  z  wysokości,  można
powiedzieć drugiego piętra, z worków spadł na dół, bardzo długo leżał w szpitalu,
cierpiał  za  nas  wszystkich  abyśmy   my  może  dzisiaj  słodzili  herbatę,  kawę  tym
polskim  cukrem,  a  nie  niemieckim,  czy  duńskim,  możecie  się  śmiać,   ale  to  jest
wszystko prawda.  Kiedyś miałem taki zamiar wystąpić i porozmawiać z radnymi,
ale  tutaj  kolega  wyprzedził  z  tym  wnioskiem,  za  co  serdecznie  Hubert  dziękuję
i myślę,  że  wniosek  naprawdę  powinien  być  przegłosowany  pozytywnie.  Można
byłoby  o  Andrzeju  dużo  rozmawiać,  pamiętamy  strajki  w  Mechowie,  został
przewracany przez Policję.                

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Tylko  poinformuję,  że  to  już  jest  faza
wstępna, dzisiaj przyjmiemy  tą uchwałę, mam nadzieję jednogłośnie i później druga
faza jest to już definitywne nadanie Honorowego Sołtysa, w formie przewidzianej
przez Statut Gminy Pyrzyce w formie uroczystej, myślę, że w miesiącu październiku
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nadamy  odpowiednią  oprawę  i  godnie  uczcimy  pamięć  Pana  Andrzeja,  rolnika
działacza społecznego, naszego kolegi.
          
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie nadania tytułu „Honorowy Sołtys” (Druk Nr 121/19).

Wynik głosowania: 

Stan Radnych na sali – 11; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się -0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Nieobecny
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Nieobecny
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Nieobecny
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XV/103/19 stanowi załącznik Nr 59 do protokołu.

Wrócił radny Remigiusz Pajor-Kubicki godz. 17:26
Stan radnych na sali: 12

Do punktu 15 porządku
Wolne wnioski.

Wyszli radni: Hubert Łuszczyk, Paweł Retecki,
Małgorzata Piotrowska, godz. 17:27

Stan radnych na sali: 9

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor-Kubicki – Pierwszy temat to wniosek
w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych.

Na  podstawie  §  4,  punkt  4  Uchwały  Nr  XXXV/357/13  Rady  Miejskiej
w Pyrzycach  z  dnia  21  lutego  2013  r.  my,  niżej  podpisani  radni  Rady  Miejskiej

    64



w Pyrzycach  wnosimy  do  Burmistrz  Pyrzyc  o  przeprowadzenie  konsultacji
społecznych  na  terenie  miasta  Pyrzyce  w  przedmiocie  budowy  fontanny
i zagospodarowania terenu działki nr 148/2 w obrębie 8 miasta Pyrzyce.

Postulujemy, aby konsultacje zostały przeprowadzone w miesiącach grudzień
2019 – styczeń 2020.
Temat  przywrócenia  fontanny  w  centrum  Pyrzyc  jest  szeroko  dyskutowany
społecznie  i wzbudza  ogromne  zainteresowanie  mieszkańców.  W  związku
z pojawiającymi się różnymi propozycjami i koncepcjami wyglądu nowego obiektu,
a także  ważnych  względów  społecznych  wydaje  się  zasadne  przeprowadzenie
konsultacji  w  zakresie  kierunków projektowych i  zagospodarowania  okolicy  tego
miejsca.  Wiele  komentarzy  i rozmów  odbytych  przez  radnych  z  mieszkańcami
wskazują  na  zasadniczy  brak  społecznej  akceptacji  obecnego  zagospodarowania
działki,  która  ich  zdaniem  jest  niepraktyczna  pod  względem  rekreacyjnym.
Przeprowadzenie  konsultacji  w  tym  zakresie  jest  zasadne  również  w  przypadku
braku możliwości  finansowych zmiany wyglądu tego  miejsca,  ponieważ  w ciągu
roku  są  szanse  na  pojawienie  się  potrzebnych  środków.  Wówczas  po
przeprowadzonych  konsultacjach  będzie  można  od  razu  przystąpić  do  prac
projektowych, co zapewne skróci czas przeprowadzenia inwestycji.

Proponowane formy konsultacji:
Spotkania  z  mieszkańcami,  kampania  w  internecie,  kampania  w  telewizyjnym
programie lokalnym, jeżeli na przyszły rok obowiązywała będzie umowa dotycząca
informowania w programie o pracach gminy. 

Osobą upoważnioną przez radnych wnioskodawców do kontaktów w sprawie
złożonego wniosku jest radny Remigiusz Pajor – Kubicki, którego dane kontaktowe
znajdują się w Biurze Rady Miejskiej. 
Podpisali radni:
Remigiusz Pajor-Kubicki,
Mariusz Majak,
Mariusz Szymkowicz. 

Wniosek na piśmie stanowi załącznik Nr 60 do protokołu.      

Wniosek ten nie powinien być poddawany pod głosowanie ze względu na to,  że
zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej z wnioskiem o przeprowadzenie konsultacji może
wystąpić  grupa  trzech  radnych  i  wniosek  ten  podaje  do  informacji,  zostanie  on
złożony dzisiaj w Biurze Rady Miejskiej i będziemy prosili o przekazanie go zgodnie
z kompetencjami do odpowiedniego wydziału Urzędu. 

Wyszły radne: Iwona Ksel i Grażyna Słodkowska, godz. 17:28
Stan radnych na sali: 7
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Natomiast radny Tomasz Posyniak, który musiał szybciej opuścić obrady prosił mnie
o przedstawienie jego wniosku i to już będzie wniosek pod głosowanie.

Wnoszę  o  podjęcie  działań  na  rzecz  ustawienia  znaku  „Przystanek
autobusowy” - D15  w miejscowości Krzemlin, na wysokości budynków 17 do 18A.
Jest to wniosek motywowany tym, że dzieci, które dojeżdżają do szkoły muszą iść na
przystanek  do  centrum  miejscowości,  ponieważ  autobus  nie  ma  możliwości
zatrzymania się w miejscu, gdzie tego przystanku nie ma. Jest to droga powiatowa,
ale z wnioskiem do Powiatu o podjęcie takich działań, aby ten przystanek mógł tam
powstać, może wystąpić Gmina i o to też jest ten wniosek.  
   
Z-ca Burmistrza – Robert Betyna –  Od razu do tego drugiego złożonego wniosku,
jeżeli chodzi o działania, to działania zostały już podjęte. Po pierwsze: taki wniosek
wpłynął już do Starostwa i  został zgodnie z właściwością przekazany do nas,  my
przygotowujemy stosowny projekt uchwały do przekazania ponownie do Starostwa,
bo to tak jak każdy wie, jest to droga powiatowa, niemniej jednak pewne czynności
muszą  zostać  wykonane  u nas,  na  naszym  poziomie.  Więc  uważam,  że  w  tym
momencie  ten  wniosek  jest  bezprzedmiotowy,  bo  po  prostu  procedura  jest  już
w toku.  Także  działania  zostały  podjęte,  jeżeli  warunki  pozwolą  na  to,  to  ten
przystanek,  to  jest  przystanek  na  żądanie  zostanie  tam  umiejscowiony.
Z przewoźnikiem jesteśmy już po rozmowie, przewoźnik widzi taką możliwość, więc
tak jak powiedziałem myślę, że nie ma konieczności go głosować.        

Odnośnie konsultacji społecznych, wiem, takie są przepisy, macie Państwo do
tego  prawo,  tylko,  chcę  przypomnieć,  że  te  konsultacje  będą  się  wiązały
z określonymi kosztami, bo przeprowadzenie tych konsultacji jakiś koszt będzie za
sobą niosło.    

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Jeśli chodzi o wniosek do głosowania, to nie
możemy nawet głosować w tej chwili, bo nie mamy kworum, możemy oczywiście
rozmawiać, prowadzić dyskusję, obrady sesji, natomiast nie możemy głosować. Pan
Burmistrz powiedział, że ten wniosek jest realizowany, to proszę potraktować jako
wzmocnienie tych działań. 

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor-Kubicki – Bardzo bym prosił w takim
razie,  żeby  dla  Pana  radego  Tomasza  Posyniaka  w  tej  sprawie  przygotować
informację o tym, jakie działania są podjęte i na jakim są etapie.  

Wróciła radna Iwona Ksel, godz. 17:32
Stan radnych na sali: 8

Wiceprzewodniczący Rady – Mariusz Szymkowicz – To jest taka dość świeża sprawa,
ponieważ dzisiaj  rano dostałem telefon,  ale  też  faktycznie  sprawdziłem i  tak  jest.
Panie  Burmistrzu,  chodzi  o  ogrodzenie  przedszkola  na  ul.  Narutowicza,  tam jest
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problem z siatką, ona jest powyrywana, to jest też takie miejsce, gdzie różna młodzież
kręci  się  po  zmroku,  to  wiemy,  natomiast  dzisiaj  miała  miejsce  taka  sytuacja,  że
niewiele brakowało, że dziecko straciłoby tam nie wiem czy oko, ale po przewróceniu
się,  bo biegło, niewiele brakowało, a nadziałoby się na to uszkodzone ogrodzenie.
Może  to  nie  wniosek,  ale  gorąca  prośba,  żeby  to  zrewidować  jak  to  wygląda
i zadziałać dość szybko, bo tam faktycznie dzień w dzień jest setka dzieci, a być może
w  przyszłości  uda  nam  się  w budżecie  zagospodarować  pieniądze,  żeby  to
ogrodzenie wymienić, natomiast tak, żeby doraźnie zareagować jak najszybciej, żeby
tam nie doszło do jakiejś tragedii.

 Wróciła radna Grażyna Słodkowska godz. 17:33
Stan radnych na sali: 9

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak  – Pan radny Błażejewski w toku dyskusji
przy  zmianach  do  budżetu  zadał  pytanie,  przeniosłem  to  pytanie  do  wolnych
wniosków, bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi, chyba że byłaby jakaś intencja do
tego, żeby to zrobić na piśmie.     

Przewodniczący K.  Skarg,  Wniosków i  Petycji  –  Damian Błażejewski  –  W kwestii
formalnej, ja ten wniosek wycofuję, bo już zostało to wyjaśnione. A teraz chciałbym
podziękować Komendantowi Straży Miejskiej i strażnikom za skuteczne realizowanie
próśb  i  podjęcie  skutecznych  działań,  Pan  Komendant  wie  o  czym mówię,  także
nasza  Straż  naprawdę  działa  prężnie,  jak  się  prosi  to  po  prostu  działają  bardzo
skutecznie.     

Z-ca  Burmistrza  –  Robert  Betyna  –  Odpowiem  od  razu  Panu  Mariuszowi
Szymkowiczowi,  to  jest  nowa  sytuacja,  aczkolwiek  nowa  sytuacja  z  tym
wydarzeniem,   niemniej jednak już w tamtej kadencji  pamiętacie Państwo jeszcze
poprzednia radna Pani Wilman prosiła o to, żebyśmy może furtkę tam zamontowali,
bo tam jest notoryczny kłopot z niszczeniem tego ogrodzenia, ponieważ ci którzy tuż
obok  mieszkają  chcieliby  korzystać  z  tego.  Z  drugiej  strony  warunki,  jakie
przedszkole musi zapewnić, to niestety to ogrodzenie musi istnieć, bo jeżeli zostanie
ogólnie  dostępne,  to  i piaskownica,  zwierzęta,  różne  rzeczy  itd.,  jest  później
niebezpieczeństwo.  Oczywiście  zwrócę  się  do  Pani  Dyrektor,  jeżeli  ona  już  nie
podjęła  działań,  bo  takie  rzeczy są  oczywiście  na bieżąco.  Moja  prośba  Szanowni
Państwo, jak macie jakieś takie zdarzenia to telefon do mnie macie, nie ma problemu,
dzwońcie i działajmy od razu na bieżąco, bo to są drobne, aczkolwiek bardzo istotne
sprawy.      

 Wyszli radni; Mirosław Stasiak, Damian Błażejewski, godz 17:35
Stan radnych na sali: 7
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Wiceprzewodniczący  Rady  –  Mariusz  Szymkowicz  – Panie  Burmistrzu,  dlatego
dzisiaj o tym mówię, bo to było tuż przed sesją, 12:30 było połączenie, podjechałem
zobaczyłem i faktycznie tak to wyglądało. Tak jeszcze wzmocnię to, że  jak będziemy
na wspólnej Komisji rozmawiali o budżecie, żeby gdzieś z tyłu głowy to mieć.
   
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –    Poinformował o pismach, które wpłynęły
do Przewodniczącego Rady i znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miejskiej:
-  pismo  od  Wojewody  Zachodniopomorskiego  z  dnia  27.06.2019  r.
(P- 4130.599.2019.AB) w sprawie wymogu aby w skład komisji rewizyjnej wchodzili
członkowie wszystkich klubów, stanowi załącznik Nr 61 do protokołu,
-  pismo  mieszkańca  z  dnia  03.07.2019  r.   do  wiadomości  radnych  przesłane  do
Radnego Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego w sprawie budowy ścieżki
rowerowej  na  drodze  wojewódzkiej  nr  122  oraz  ścieżki  rowerowej  na  odcinku
skrzyżowanie Nieborowo – Żabów – Pyrzyce - Mielęcin – Lipiany, stanowi załącznik
Nr 62 do protokołu,
- pismo mieszkańca z dnia 05.08.2019 r. w sprawie Raportu o stanie gminy Pyrzyce,
stanowi załącznik Nr 63 do protokołu,
- pismo mieszkańca z dnia 19.08.2019 r. w sprawie organizacji ruchu kołowego na
skrzyżowaniu ul. 1 Maja oraz ul. Zabytkowej, stanowi załącznik Nr 64 do protokołu,
- pismo z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Szczecinie z dnia 12.08.2019
r.  (FN.5124.1.58.2019.AHF)  w  sprawie  dotacji  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.
Narodzenia NMP w Brzesku, stanowi załącznik Nr 65 do protokołu,
-  pismo  z  Ministerstwa  Kultury  i  Dziedzictwa  Narodowego  z  dnia  30.07.2019  r.
(DOZ-WD.6530.107.2019.MR) w sprawie dotacji  dla Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.
Narodzenia NMP w Brzesku na remont dachu kościoła, stanowi załącznik Nr 66 do
protokołu,
-  pismo  mieszkańca  z  dnia  23.08.2019  r.  do  wiadomości  radnych,  przesłane  do
Wydziału  Architektury  i  Gospodarki  Przestrzennej  ZUW w sprawie  przebudowy
skrzyżowania DW 119 (ul. 1 Maja) z ul. Zabytkowa w Pyrzycach, stanowi załącznik
Nr 67 do protokołu,     
-  pismo mieszkańca z dnia 05.09.2019 r.  w sprawie naprawy nawierzchni przy ul.
Krótkiej i ul. Zabytkowej w Pyrzycach, stanowi załącznik Nr 68 do protokołu.

Bardzo  polecam  to  pismo  organowi  wykonawczemu  Gminy  Pyrzyce.  Jak
Państwo  wiecie  zabiegam  zarówno  w  Powiecie,  jak  i  Gminie  Pyrzyce
o umiejscowienie tego zadania w budżetach od ładnych paru lat, gdyż osiedle przy
ul. Krótkiej jest to jedno z bardziej liczebnych osiedli w Pyrzycach, tam miesza ponad
1000 osób i myślę, że na wzór takiej współpracy, jaka była między Gminą a Powiatem
przy budowie drogi w Ryszewku  warto byłoby pochylić się nad tym tematem i tutaj
być  może  jest  trzeci  podmiot,  który  mógłby  finansować  to  zadanie,  mówię
o Pyrzyckiej Spółdzielni Mieszkaniowej i należałoby rozmawiać również z władzami
Spółdzielni.
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Chciałbym  jeszcze  podziękować  radnemu  Mariuszowi  Szymkowiczowi,
Arturowi  Kurowskiemu  i  Tomaszowi  Posyniakowi  za  reprezentowanie  Rady
Miejskiej podczas obchodów upamiętnienia rocznicy wybuchu II wojny światowej,
brali udział w poczcie sztandarowym, dziękuję bardzo Panom radnym.

Następnie:
Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Zaproponował, aby sesję październikową,
która zgodnie z Planem Pracy Rady Miejskiej  przypada na dzień 31 października,
przesunąć na inny termin, ze względu na święto zmarłych 1 listopada. 
Ustalono wstępnie,  że sesja  październikowa odbędzie się w dniu 29 października
(wtorek).

Do punktu 16 porządku
Zamknięcie obrad XV Sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Zamykam obrady XV sesji Rady Miejskiej
i zapraszam na sesję październikową. 

Protokołowały: 
Anna Piotrowska
Marika Lewandowska

                                                                 Przewodniczący Rady 

                                                                    (-) Mariusz Majak
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